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През отиващата си 2009 
година бизнесът като 
цяло изпита негативните 
ефекти на кризата. Новата 
икономическа ситуация 
накара много от фирми-
те да преценят отново 
възможностите си – дали 
да останат на пазара и да 
развиват икономическа 
дейност, или да търсят 
други решения. Петър 
Ганев от Институ та за 
пазарна икономика посо-
чва, че поради глобалната 
рецесия възможностите 
за финансови постъпле-
ния, особено на малките и 
средните фирми, намаляха 
значително. 

„Достъпът до кредит 
се усложни максимално. 
Имаше моменти дори, 
когато беше почти невъ-
зможно да се вземе кредит 
– казва той. – Съответно 
търсенето спадна и фир-
мите започнаха да из-
питват проблеми, които 
резултираха или в затва-
ряне на някои фирми, или 
в орязване на разходи и 

оцеляване чрез освобож-
даване на хора. Труден 
период, но пък, от друга 
страна, може би ще има и 
своите положителни ефек-
ти. Най-малкото ще бъдат 
извлечени поуки. Хубаво е 
българският бизнес, пък 
било то малък и среден, 
да знае как да се справя с 
тези проблеми и може би 
именно появата на такива 
кризи ще повлияе отрез-
вително на част от бизне-
са. За друга част, разбира 
се, ситуацията е тежка. 
Например за този, който 
е прекратил дейността на 
фирмата си.” 

Кризата в България 
удари силно шивашките 
фирми, които разчитаха 
на поръчки от европейски 
фирми. Силно засегнати 
са и редица производства 
поради сътресения при 
чуждите им контрагенти 
и затварянето на пазарни 
ниши. Сериозни проблеми 
преживяват спедиторски-
те фирми поради липсата 
на товари. Изключително 

засегнат бе строителният 
бранш. За интересните и 
перспективни идеи обаче 
винаги има кредити и 
възможности да се разви-
ват, убеден е Петър Ганев. 

„Дори и в тази ситуация, 
казва той – има малки 
и средни фирми, които 
продължават да работят. 
Създават се и нови фирми. 
Тоест, когато има добри 
идеи, има и някакъв фи-
нансов ресурс. Дори и в 
тези времена има успешни 
идеи, има хора, които на-
мират нова работа, дори 
по-добра от досегашната, 
но просто са по-малко от 
другите, които усещат ис-
тинските проблеми.” 

За подкрепа на частната 
инициатива, например, 
Американската агенция за 
инвестиции за последните 
около 18 години е вложила 
600 млн. долара в проекти 
на малки и средни фирми 
в България и развитието 
на човешкия потенциал в 
тях. Все пак инвестицията 
в прохождащ бизнес се 

смята за рисково начина-
ние, затова фондовете за 
рискови инвестиции пред-
почитат големите и утвъ-
рдени фирми. Доста банки 
в България имат програми 
за кредитиране на малкия 
и средния бизнес дори във 
време на криза. Българо-
американската кредитна 
банка например предоста-
вя средносрочни и дългос-
рочни инвестиционни 
кредити на малки и средни 
фирми от различни инду-
стрии с период на погася-
ване на кредита от 6 месе-
ца до 15 години. Въпрос на 
преценка е дали фирмата 
ще може да обслужва кре-
дита при съществуващите 
лихви и да предложи обе-
зпечение. Дългосрочни 
кредити за малки и средни 
предприятия отпускат и 
редица банки като банка 
ДСК, УниКредит Булбанк, 
а също Райфайзенбанк, 
Прокредит банк. Фирми-
кредитни консултанти 
могат да посочат най-
изгодния за дадена фирма 

кредит. За малките фирми 
възможности дава и Опе-
ративната програма на 
ЕС „Конкурентоспособ-
ност”. България е въвела 
европейското законода-
телство, засягащо малките 
и средните фирми, както 
и има Национална стра-
тегия за насърчаване на 
развитието им. Въпреки 
намаляващите бариери 
пред бизнеса такива още 
съществуват. Петър Ганев 
посочва още: „Под тези 
фактори разбирам, при-
мерно, ниво на взаимодей-
ствие с администрация-
та. Малкият и средният 
бизнес постоянно, под 
каква ли не форма трябва 
да взаимодейства с нея, 
което води със себе си за-
бавяне, срокове, които не 
се спазват, безсмислени 
такси, които се плащат, 
и корупция, което може 
би е най-тежко от всичко 
това. Докато това нещо не 
се промени, трудно можем 
да очакваме сериозен по-
дем на малкия и средния 

бизнес.”
Пе тър Ганев добави 

към това и неефективна-
та съдебна система, която 
би трябвало да дава на 
бизнеса сигурност, че той 
е защитен. Работещата 
съдебна система е онзи 
фактор, който ще привле-
че и инвестиции отвън. 
Неговата прогноза за 2010 
г.е:  „Според мен, ще видим 
светлина в тунела, това ще 
е главно по отношение на 
достъпа до кредит. Той ще 
стане по-лесен през годи-
ната. Инвестициите малко 
по малко ще започнат да 
се връщат, търговията 
да се съживява. Някои 
от процесите, които на-
блюдавахме преди, ще 
започнат да се случват, 
но няма да се върнат ав-
томатично на нивото, на 
което бяхме свикнали. 
Лихвите ще паднат, но 
не до предишните нива. 
Подем ще има, но пък и 
трудности, съпътстващи 
този подем, също ще има 
достатъчно.” 

г. се оказа
трудна за малкия 
и средния бизнес
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засегнат бе строителният смята за рисково начина- кредит За малките фирми бизнес”

20092009
През отиващата През отиващата 
си година много си година много 
малки и средни малки и средни 
предприятия предприятия 
изпитаха изпитаха 
негативитенегативите
 от кризата от кризата

 България и Румъния са страните с най-ниска 
покупателна способност в ЕС. Това показват 
данните от проучване на Европейската комисия, 

цитирани от Дойче Веле. Според изследването 
Люксембург, Ирландия и Холандия са на челните 
места в общността по този показател. През 2008 
г. БВП на глава от населението в Люксембург, 
изразен в стандарт на покупателна способност, 
е бил два и половина пъти по-голям, отколкото 
средния за 27-те членки, а в Ирландия и Холан-
дия - около една трета над средния. След тях се 
нареждат Австрия, Дания, Швеция, Финландия, 
Германия и Белгия с покупателна способност 
между 15 и 20 на сто над средната за общността. 
България и Румъния са последни - съответно с 
60 и 50% под средната покупателна способност 
за Евросъюза.

Е т о  н я кои  о т  н а й -
любопитните факти и 
случки от работата на този 
парламент.

****
И този, както и преди-

шните парламенти, си има 
запазена марка: - гласува-
нето с чужди карти. И де-
путатите се бориха срещу 
всеки опит да бъдат на-
казвани заради това.

«Нека все пак да не 
превръщаме Народното 
събрание в една... поли-
цейщина», призова Четин 
КАЗАК. 

****
Пари бяха харчени както 

за нова система за гласу-
ване, така и за хигиенните 
нужди на депутатите - 7 
вида тоалетна хартия, 35 
вида почистващи, перилни 
и дезинфектиращи пре-
парати и 27 вида помощни 

материали за хи-
гиенни нужди. 
И тук обаче кри-
зата се усети.

****
П о с к ъ п н а 

деп у т атското 
кюфте. Кризата 
обаче не спря 
депутатите да си 
гласуват колед-
ни премии.

****
«Имат умните 

българи една по-
говорка: “В село-
то на въртогла-
вите всеки ден 
е панаир», ко-
ментира Любен 
ДИЛОВ-син. 

***
40-ото народно събра-

ние ще бъде запомнено и 
с големия брой депутати 
без имунитети. Един беше 
осъден за педофилия - 
Владимир Кузов, а в края 
на мандата друг влезе в 
затвора - Фидел Беев.

Ето някои от цветните 
изказвания на нашите де-
путати: 

ЛЮТВИ МЕСТАН: Това 
е срам и позор. Радвам се, 
че не съм от вас, защото 
това е пирова победа над 
демокрацията.

ЕКАТЕРИНА МИХАЙ-
ЛОВА: Ние от ДСБ не мо-

жем да участваме повече в 
тази пародия.

КРАСИМИР КА РА-
КАЧАНОВ: Вие предпо-
четохте, г-н Мерджанов, 
вазелина и ще получите 
това, което следва след 
вазелина.

ТАТЯНА ДОНЧЕВА: 
Какво се криете като миш-
ки? Водачите на нацията не 
могат да бъдат анонимни, 
г-н Димитров и г-н Костов.

В ОЛ Е Н  С И Д Е Р О В : 
Днес обявявам деня за ден 
на ибрикчията и това се 
отнася за вас от БСП.

ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ: 
Самото изследване при 

посочване 0, 0 микрограма, 
това подсказва, че аз месе-
ци наред не съм се срещал 
с това чудо алкохол. Така 
че някои хора трябва да по-
мислят какво говорят - за 
пет мастики или за десет 
става въпрос.

В това Народно събра-
ние на няколко пъти бяха 
на косъм да повторят при-
мера на украинските си 
колеги. 

ЯНЕ ЯНЕВ:  Абе вие 
нещо халюцинации ли 
имате в края на мандата? 
Недейте в края на мандата 
да ставате за резил. Пре-
кратете този фарс. 

С какво ще запомним 40-ото Народно събрание?
На опашката 

сме в ЕС по 
покупателна 

способност
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Удари ли ви кризата?

Тази година искате да си върнете
повече такси от миналите години?

Обадете се сега!

Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Вече сме на прага на Коледните и 
Новогодишни празници и на прага 
на още една равносметка. 

Конфуций казва: “Да не говориш 
с човек, с когото може да се говори, 
значи да изгубиш човека; да гово-
риш с човек, с когото не бива да 
говориш, значи да изгубиш думите 
си. Умният човек не губи нито чове-
ка, нито думите си.”

Така е. Всичко, което изгубихме 
през тази година като вестник, бяха 

И така – 
последен брой 
за годината

единствено часовете за здравосло-
вен сън в четвъртък срещу петък, 
когато подготвяхме новия брой - 
среща с вас.

Днес искаме най-искрено да 
благодарим на всички вас - нашите 
автори, съмишленици, доброже-
латели, читатели и рекламодатели, 
които ни вярвахте и ни подкрепях-
те през цялата 2009 година. 

И тази година изтече като шепа 
пясък между пръстите. Като един 
миг. Но толкова много неща побра 
този миг. Да погледнем ведро на-
пред. Всичко, което ни очаква, е 
там. Довиждане и ...здравейте пак, 
приятели! 

Весели Коледни и Весели Коледни и 
Новогодишни празници Новогодишни празници 
от екипа на в-к БГ БЕН. от екипа на в-к БГ БЕН. 
* Следващият брой на * Следващият брой на 
в-к БГ БЕН ще излезе в-к БГ БЕН ще излезе 
от печат на 16.01.2010 г.от печат на 16.01.2010 г.

http://www.public-
republic.com/ 
“На празничния гуляй 

ми идват най-добрите идеи 
за убийство.”

Алфред Хичкок, англий-
ски филмов режисьор 
(1899 – 1980)

“Коледа би бил много 
по-спокоен празник, ако 

човек може-
ше да е си-

гурен, че 
гостите 
н я м а 
д а 
дойдат 

никог а 
п о -

вече.”
Елизабет Джордж, автор 

на криминални романи

“Каквото и да подариш, 
все ще ти се разсърдят.”

Ото фон Бисмарк, райх-
канцлер на Германия (1815 
- 1895)

“Ако още веднъж чуя 
“Тиха нощ”, не мога да га-
рантирам нищо”.

Марк Твен, писател

“Добре е брадвата, с коя-
то е отсечена елхата, да ти е 
под ръка за тържеството.”

Готфрид Келер, швейцар-
ски писател (1819 - 1890)

“Както се чува от добре 
осведомени източници, 

в ада цари вечна 

Коледа.’”
Хелмут Кватлингер, ав-

стрийски артист (1928 - 
1986)

“Отново Коледа! Боже, 
помогни ми да я изтъ-
рпя!”

Теодор Щорм, немски 
поет (1817 - 1888)

“Човек не остарява през 
годината, а по време на 
коледните дни.”

Грета Гарбо, актриса 
(1905 - 1990)

“Коледа е като шума на 
клозетното казанче на 
съседа: все някога свикваш 
с него.”

Чарлз Буковски, аме-
рикански писател (1920 
- 1994)

За Коледа с намигване

www.dnevnik.bg
От днес хартиеният чек вече не е сред-

ство за разплащане във Великобритания. 
След повече от 300 години употреба добре 
познатата хартия е в историята. Банките 
на Острова ще приемат само електронни-
те, картовите и онлайн операциите като 
алтернативи на плащанията в брой.

Целият процес ще отнеме осем години. 
Скандинавските държави и Ирландия 

вече решиха да се премахнат чековете 
като разплащателно средство, съобщи в. 
«Гардиън».

Обработката на чек струва 1 британска 
лира, а числеността на издаваните от ти-
пичния британски потребител намалява 
непрекъснато - от 31 чека годишно през 
2002 г. на 14 през 2008 г. Големи магази-
ни като «Маркс енд Спенсър» вече не 
приемат чекове.

От днес Великобритания спира 
употребата на чекове

Кралица Елизабет Втора се присъедини към обикновените британци, като замина 
за коледната си ваканция с редовен влак за Норфoлк. Кралицата пристигна 10 минути 
преди заминаването на влака от гара Кингс Крос в Централен Лондон, като не беше 
забелязана от много пътници, докато преминаваше забрадена по платформа номер 
11. Преди да се качи на влака, получи букет с цветя от екипажа на влака и 
персонала на гарата и седна в Първа класа на влака за своето 95-минутно пътуване, 
което й струваше 44.40 паунда. Тя беше придружена само от един офицер от охраната.
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Здравка Владова-
Момчева
На 10 декември в българ-

ското посолство в Лондон се 
проведе традиционният бла-
готворителен бал на фонда-
ция „Приятели на България“ 
(Friends of Bulgaria), който 
събра над 200 гости. Праз-
ничната вечер беше уважена 
от Негово Превъзходител-
ство, посланик Любомир 
Кючуков, принц Кирил 
Преславски, Джон Брисби 
- дългогодишен радетел 
на българо-британското 
сътрудничество, както и 
от представители на ди-
пломатически мисии, мно-
го български и английски 
граждани. За доброто на-
строение на присъстващите 
се погрижиха талантливите 
певци и артисти от Лондон-
ския български хор и фол-
клорна трупа „Танец“. 

Официалната част на 
събитието бе открита от 
българския посланик, 
който говори за все по-
нарастващото значение на 
тази традиционна благотво-
рителна инициатива. 

С кратко, вълнуващо 

слово, посветено на благо-
родната цел на фондация-
та, принц Кирил допълни 
посланието за щедрост и 
милосърдие към децата 
в неравностойно поло-
жение, като припомни на 
аудиторията някои от най-
значимите постижения на 
„Приятели на България“.

Директорката на българ-
ското училище към посол-
ството в Лондон - Снежина 
Мечева, разказа за дългого-
дишната история на българ-
ското училище и призова 
всички да отворят сърцата 
си към достойната кауза на 
„Карин дом“ под патронажа 
на господин Иван Станчов.

Благотворителната 
продажба на картички 
и картини, нарисувани 
от възпитаниците на 
българското училище 
в полза на Клиниката 
за деца с увреждания 
„Карин дом“ във Варна, 
получи подкрепата и 
симпатиите на всички. 
Бе организиран и бла-
готворителен търг, на 
който бяха продадени 
картините на Пламена 
Момчева - ученичка в 

българското училище, и ху-
дожника Кирил Узунов.

Беше събрана обща сума 
от 6500 паунда – тя ще бъде 
насочена към домовете за 
сираци и детски здравни 
заведения в България. 

Накрая последваха и за-
владяващите изпълнения на 
Лондонския български хор, 
в които българските думи 
се пееха с ентусиазъм и от 
чуждестранни изпълните-
ли, а темпераментните хора 
и ръченици предизвикаха 
бурните аплодисменти на 
изисканата публика.

Коледа е, знам, че зву-
чи изтъркано, но... нека да 
бъдем добри!

Благотворителната 
продажба на картички 
и картини, нарисувани 
от възпитаниците на 
българското училище

6500 паунда отчете 6500 паунда отчете 
благотворителният балблаготворителният бал

Милена Везенкова,
директор на 
българското школо 
“Васил Левски” - 
Баркинг

На 12 и 13 декември 
се състояха коледните 
тържества на учениците 
от българското училище 
в Баркинг. Всички деца 
от училището бяха герои 
от Зимна приказка. Всяко 
дете имаше стихче, което 
беше изрецитирано на чист 
български език високо и 
ясно. Въпреки голямата 
им заетост в училище през 
седмицата и заниманията в 
българското училище през 
почивните дни малките 

участници се бяха поста-
рали и научили думите. 
Не беше трудно да се види, 
че и родителите знаеха 
репликите и текстовете на 
песните. Браво и на тях! 

Всяка събота и неделя 
от началото на годината 
до сега децата посещават 
заниманията си в училище 
и това вече дава своите 
резултати. Училището ни 
ще празнува една година 
на 18 януари. Развитието, 
което имаме за тази една 
година, е невероятно. За-
почнахме с двадесетина 
ученици - сега те са 89 и за-
писванията продължават. 
Преподаваният материал е 

Първа Коледа в българското 
школо в Баркинг съобразен с изискванията 

на МОНМ.
Училището ни получи 

голяма подкрепа от всич-
ки възможни страни. На 
първо място това беше 
подкрепата от родителите, 
които ни се довериха и 
водят децата си на учили-
ще много (ама наистина 
много) редовно. Благо-
дарни сме за подкрепата 
и помощта от страна на 
българското правителство 
чрез програмата ,,Роден 
език и култура зад грани-
ца”. От встъпването си в 
длъжност посланикът на Р. 
България в Лондон - Любо-
мир Кючуков, ни подкрепя 
безрезервно.

Весела Коледа и хубава 
2010 година на всички!

Здравка Владова-др д
Момчева
На 10 декември в българ-

ското посолство в Лондон се
проведе традиционният бла-
готворителен бал на фонда-
ция „Приятели на България“
(Friends of Bulgaria) който

слово, посветено на благо-
родната цел на фондация-
та, принц Кирил допълни
посланието за щедрост и
милосърдие към децата
в неравностойно поло-
жение, като припомни на
аудиторията някои от най-

симпатиите на всички. 
Бе организиран и бла-
готворителен търг, на 
който бяха продадени 
картините на Пламена 
Момчева - ученичка в 

българското училище, и ху-
дожника Кирил Узунов.

Беше събрана обща сума 
р уу

от 6500 паунда – тя ще бъде 
р уу

насочена към домовете за 
сираци и детски здравни 
заведения в България.

Накрая последваха и за-

в посолството нив посолството ни

В-к БГ БЕН
В началото на декември българското 

школо в Баркинг с координатор Милена 
Везенкова започна кампания за събиране 
на дрехи и играчки за социалните домове 
в България. Всеки, който иска да облече 
поне един човек или дете в неравностойно 
положение в България, може да направи 
това, като донесе запазени дрехи и играчки 
в двата пункта, посочени в края на материа-
ла. Кампанията не е насочена за събиране 
на финансова помощ предвид настоящата 
финансова криза. Но дрехи и играчки, кои-
то вече не са в употреба, всеки има у дома 
си. В същото време има хора, за които тези 
елементарни неща са истински лукс и биха 
им донесли радост в трудния живот.

- Как хората да бъдат сигурни, че помо-
щите ще достигнат до нуждаещите се?

Милена Везенкова: За да съм сигурна, че 
всичко ще се използва максимално добре, 
планирам всичко събрано да бъде групи-
рано и пакетирано по видове. Всеки пакет, 
изпратен за България, ще има обозначение 
какво съдържа - дрехите за мъж, жена или 
дете са, и съответно размер за детските 
дрехи. По този начин ще се избегне без-
разборното им раздаване, а ще се дават 
на конкретни хора, които да ги използват 
пълноценно. Лично аз ще организирам 
транспортирането им до България.

- Какъв е отзвукът от инициативата до 
момента?

М.В.: За съжаление отзвукът е много 
слаб. На пръсти се броят тези, които се 
отзоваха. Ще ми се да мисля, че хората не 
намират време да го направят, а не че не 

искат. Вярвам, че българите сме добри хора 
и че до края на месеца ще бъдем затрупани 
от дрехи и играчки.

- Може би това, че май само по Коледа се 
сещаме за благотворителност, ни възпира 
по някакъв начин?

М.В.: Аз съм готова това да стане цело-
годишна инициатива. Стига да има отзвук, 
мога да се заема с организацията. Мога да 
подсигуря място за съхранение, пакетиране 
и транспортиране на помощите. Също така 
съм готова да работя с други хора, фирми 
или организации по подобни благотвори-
телни инициативи. Ако някой има идея, 
нека да се свърже с мен. Мисля, че можем 
да направим много неща, за да помогнем на 
нуждаещите се.

Пунктове за събиране на помощи:

Разстоянието между България и 
Англия е една протегната ръка

BG Shop ‘’Karlovo»
Unit 8
Abbey Park Industrial Estate
Abbey Rd
Barking, Essex IG11 7BT

BG Shop «Rozova Dolina»
11 À Garman Road
Tottenham
London N17 0UR
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ИНТЕНЗИВНИ, ИНТЕНЗИВНИ, 
КРАТКИ  И КРАТКИ  И 
ПРОДЪЛЖИТЕЛНИ ПРОДЪЛЖИТЕЛНИ 
КУРСОВЕ по АНГЛИЙСКИ КУРСОВЕ по АНГЛИЙСКИ 
(в Баркинг/Barking)(в Баркинг/Barking)

!!! НОВО !!! 

Андрей Владов, 
Дойче Веле, Лондон
Живеещият в Лондон 

български дизайнер Ва-
лентин Водев спечели едно 
от най-престижните све-
товни отличия в своята 

област. Неговият проект 
«Бикуатро» бе признат за 
най-добър концептуален 
дизайн на годишните на-
гради Ред Дот.

  Повече от 12 хиляди 
проекта от над 60 държави 
са се надпреварвали за 
наградите „Ред Дот” през 
2009 година. Това е най-
големият и най-престижен 
конкурс за дизайн в све-
та. Участниците в него се 
състезават в две категории. 

Едната е за съществуващи 
вече продукти. Другата е 
концептуална - за прототи-
пи, които предстои да бъдат 
произведени. Именно в нея 
е бил отличен Валентин Во-
дев. Пред Дойче Веле той 
сподели, че конкуренцията 
е била изключително силна: 
„В моята категория спече-
лиха световни величини 
като Ауди, например. Ми-
налата година отличието 
взе Опел. В професионал-

ните среди тази награда е 
много призната. Означава 
много, ако сложиш на своя 
продукт Red Dot, или „чер-
вената точка”. Ако сравня-
ваме с филмовия бранш, 
Red Dot е като Оскар или 
Грами, посочва български-
ят дизайнер.

Какво по-точно пред-
ставлява проектът на Ва-
лентин, спечелил високото 
отличие? 

Продължава на 10 стр.)

Българин грабна най-голямото 
световно отличие за дизайн

От 28 до 31 януари 2010 г.  ще се проведе петото издание 
на  Фестивала на българското кино в Лондон, в „Riverside 
Studios” (Crisp Road, Hammersmith, W6 9RL). Официалното 
откриване ще се състои на 28 януари 2010 г., четвъртък, от 
20.50 ч. с прожекцията на българския игрален филм „Светът 
е голям и спасение дебне отвсякъде”.

Фестивалът на българското кино се организира от 
„Bulgaria Creative Arts” и посолството на Република 
България в Лондон с подкрепата на Националния филмов 
център, „България еър” и „Болкан холидейз”.

Януарски фестивал на 
българското кино в Лондон

Тук-Там и Back2bg канят българите, учещи и работещи 
във Великобритания, които възнамеряват да прекарат 
коледните празници със своите роднини в България, на 
първия по рода си кариерен форум, който ще срещне во-
дещи български работодатели с млади професионалисти 
с образование и опит в чужбина. Форумът «Кариера в 
България. Защо не?» ще се проведе за втори път на 22 де-
кември 2009 в хотел Кемпински-Зографски, София.

Участието за кандидати е безплатно. Трябва само 
да се регистрирате. Ако искате да разберете повече за 
възможностите за кариера в България, както и да се 
срещнете с преуспели мениджъри и предприемачи, това 
е Вашият шанс! За повече информация и регистрация: 
www.karieravbulgaria.com

Посетете 
Форум 
„Кариера
в България. 
Защо не?“

Последен гонг

Лилия Русева
Посланикът на Бълга-

рия в Обединеното крал-
ство, Любомир Кючуков, 
посети Лестър - един от 
градовете във Велико-
британия, които развиват 
активни и полезни връзки 
с България. В рамките на 
посещението българският 
посланик се срещна с кме-
та на град Лестър Роджър 
Блекмор и с представите-
ли на благотворителната 
организация „Konnect9”. 
Сътрудничеството меж-
ду общините Хасково 
и Лестър има повече от 
десетгодишна история, 
като през март 2008 г. бе 
подписано и официално 
Споразумение за побра-
тимяване на двата града. То е първото 
по рода си между български и бри-
тански град. 

***
На 14 декември в църквата „Сейнт 

Джил” в Централен Лондон се състоя 
концерт на Павел Минев (цигулка) и 
Иван Янъков (пиано). На сцената на 
англиканската църква прозвучаха 
творби на Кюркчийски, Паганини, 
Чайковски, Равел, Лист в изпълне-
ние на международно признатите 
български музиканти.

Павел Минев е първият в исто-
рията на Московската филхармония 
чужденец, приет като щатен солист. 
През 2002 г. е награден от президента 

и министъра на културата на Русия 
с Държавен Грант на Руската феде-
рация сред десет видни дейци на 
изкуството. Иван Янъков е лауреат 
на националния конкурс “Светослав 
Обретенов” (1988) и е победител на 
конкурсите „Lucille Mehaffi  e”, Герма-
ния (1993), и „Artists International 
Series”, САЩ (2001). 

***
Двете български училища в Лон-

дон отбелязаха един от най-светлите 
християнски празници Рождество 
Христово с празнична програма, 
подготвена от учениците. На 11 
декември в посолството в Лондон 
се състоя Коледното тържество на 
учениците от Българското учили-

ще към посол-
ството, което е 
най-голямото от 
този род извън 
п р ед ел и т е  н а 
Бълг ария  с ъс 
своите над 200 
ученици, а на 12 
и 13 декември 
у че н и ц и т е  о т 

„Школо Васил Левски” в Бар-
кинг отбелязаха празника. В 
двете български училища в 
Лондон се обучават около 300 
деца, като техният брой се уве-
личава ежегодно. Специално 
за празника в-к „Стандарт” 
подари на всяко едно от децата 
от двете български училища в 
Лондон „История славянобъ-
лгарская”. 

***
Българо-полската рок гру-

па “Why not Here?” направи 
горещ декемврийски гиг  във 
Vesbar на Shepperd’s Bush (16 
декември). Хардрокаджиите 
забавляваха не само случайни-
те посетители, но и твърдото 
им ядро фенове с авторови 
песни и с любими рок шла-
гери. Екипът на БГ БЕН по-

седна след концерта за наздравица 
с българското участие в групата 
– басиста Ед Йорданов, който спо-
дели, че с най-много адреналин се 
зарежда тогава, когато види, че поне 
един от пет души се кефи на тяхната 
музика. Очакваме през януари след-
ващото шоу на тежкото трио.

***
На 14 декември на тържестве-

на церемония в Университета в 
Лафбъро, Великобритания, Ивай-
ло Калфин, член на Европейския 
парламент и випускник на универ-
ситета, бе удостоен със званието 
„Доктор хонорис кауза”. Ректорът 
на университета - лорд Дженингс 
връчи почетната титла на Ивайло 
Калфин за «неговата централна и 
конструктивна роля в разширя-
ването на ЕС и в международната 
политика като цяло». Събитието, 
което се състоя по време на церемо-
нията по връчването на дипломите 
на над 3000 студенти. Сред гостите 
на церемонията бе и българският 
посланик Любомир Кючуков. 

Декемврийско оживление

Посланик 
Кючуков 
заедно с 

кмета на 
град Лестър и 

представител 
на „Konnect9”

На 9 декември лондонският български хор и английската 
трупа “A Spell in Time” изнесоха пред разноезичната публика 
в залата на Salvation Army Centre едно шеметно коледно 
шоу от народни песни, сценки и хора, в които бе вмъкната 
и българската зимна приказка “Драконова невеста”. 
На снимката: атаката на българските гласове и 
очарователната им солистка Десислава Стефанова.



6
БГ БЕН 19 декември 2009 г.

Брой 24 (179 ), Година VIПРОГНОЗА

ТАЛАНТЛИВИТЕ ДЕЦА НА БЪЛГАРИЯ

Вестник БГ БЕН  ви представя:
ТАМЕР ИСМАИЛ, 
8 г., ученик във втори клас в ОУ “Н. Й.Вапцаров”, с. 

Звездел, община Момчилград, област Кърджали. До 
месец януари 2008 година 6-годишният Тамер не знае 
как се местят фигурите в шаха. Решава да се самообу-
чи, играейки сам срещу себе си.

Две години по-късно постиженията му са:
- Републикански шампион по шахмат в групата до 

8 години
- Второ място на Купата България “Търновска цари-

ца” до 8 години
- Първо място на Купата на Слона до 8 години
- Първо място в генералното класиране до 14 години 

в Орестиада, Гърция 
- Първо място в генералното класиране до 10 годи-

ни на междуобластно, междуотборно първенство в 
Старозагорски минерални бани

- Първо място на ускорен шах до 8 години на между-
областно, междуотборно първенство в Старозагорски 
минерални бани

Евгений Кайдъмов 
Нерсин Исмаил, баща 

на детето-феномен, раз-
казва пред в-к БГ БЕН: 

Тамер Исмаил е роден 
на 18.07.2000 г. и стана 
шампион на България по 
шахмат на 4 април 2008 г. 
в групата до 8 години, без 
някой да го е учил да играе 
и да напредва в шаха. През 
януари миналата година 
(2008) не знаеше как се 
играе на тази игра. По-
неже беше много слаб, 
само знаеше как се местят 
фигури и никой - нито 
вкъщи, нито в училище, 
не искаше да играе с него, 
а аз нямах почти никакво 
време да му обърна вни-
мание. Тамер по цял ден 

играеше шах сам със себе 
си, като редеше фигури-
те и минаваше ту откъм 
черните, ту откъм белите 
и така със седмици. За 
около месец беше стигнал 
до някакво аматьорско 
ниво в шаха и започна 
да печели по някоя пар-
тия срещу мен или срещу 
батковците си в училище. 
След още седмица-две за-
почна да ме побеждава в 
повечето игри. Към края 
на февруари 2008 го за-
ведоха на областно между 
училищата в Кърджали. 
Там изигра 3 партии сре-
щу един седмокласник и 
двама десетокласници и 
ги спечели и трите, с което 
учуди и зарадва всич-
ки ни. Организаторите 
на областното ни казаха 
да не оставяме детето на 
произвола на съдбата, а 
да предприемем нещо по 
въпроса. След което вка-
рахме интернет вкъщи и 
той почна да играе и да 
разучава шах онлайн. В 
края на февруари зами-
нах на очни занятия за 
10 дена в Смолян, където 
забелязах, че предстоят 
Държавни индивидуални 
първенства от 29 март до 4 
април за деца и юноши. 

При заминаването ми 
казах на Тамер да не играе 
много, а повече да гледа 
как играят по-добрите в 
сайта. След 10 дена, като се 

върнах, вече не можех да 
му взема нито една игра. 
Тогава започнах да му 
търся клуб, за да може да 
участва на ДИП. Понеже 
в нашата област Кърджа-
ли няма такива, гледах 
към по-близките градове 
Хасково и Асеновград, но 
и там не открих детски 
шахматен клуб. Записах 
си няколко телефона на 
членове на Федерацията 
по шахмат от интернет и 
звъннах на един от тях. 

Бях звъннал на Предсе-
дателя на свиленградския 
клуб Трифон Тодоров и 
той каза, че няма никакви 
проблеми да картотекира 
Тамер към техния клуб. 
Два часа преди започва-

нето на ДИП картоте-
кираха Тамер към ШК 
„Свиленград 2004”. Малко 
преди това г-н Тодоров ме 
попита: “Кажи сега какви 
дебюти знае Тамер?” Аз му 
отговорих: “Какво е това 
дебют?” “Не знаете какво 
е дебют, а сте дошли на 
Републиканско първен-
ство?”. 

Казах му, че никой не е 
учил детето на шах и не 
знаем никаква теория в 
шаха. Той ми каза, че тук 
имало доста фаворити, 
които играят от дълго 
време и че Тамер нямал 
никакви шансове. Само 2 
часа след картотекирането 
си Тамер беше с първа 
победа и след 7 дена той, 
който беше на 7 години, 
в първи клас, и на който 
само бях показал как се 
местят фигурите, беше 
шампион на България в 

групата до 8 години. 
След турнира разгова-

рях с някои от треньорите. 
Когато разбраха, че той е 
напълно самоук, заявиха, 
че такъв случай в българ-
ския шах не е имало. След 
7 дена Тамер участва в 
състезание за Купата на 
България - “Търновска 
Царица”, и показа, че не е 
спечелил случайно шам-
пионската титла, класи-
райки се на второ място 
до 8 години, с равен брой 
точки с първия. Месец 
по-късно, на турнира на 
Купата на Слона в град 
София, отново бе едно-
личен първенец до 8 го-
дини, изпреварвайки в 
генералното класиране 

даже всички 10-годишни 
шахматисти, включително 
и световния шампион до 8 
години за 2007, Констан-
тин Савенков. 

Само след още 7 дни 
на 8 юни, в гръцкия град 
Орестиада, където беше 
поканен свиленградски-
ят клуб, Тамер спечели в 
генералното класиране 
до 14 години измежду 34 
деца. След този момент (с 
изключение на междуоб-
ластното по шах) реших да 
го спра от участие в турни-
ри в неговата група, защо-
то вече нямаше конкурен-
ция измежду връстниците 
си. На 7-8 септември 2008 
игра на Междуобластното 
първенство между Хаско-
во и Стара Загора, което 
се състоя между 7 отбора. 
Там той спечели 3 първи 
места от трите вида шах, 
като първия ден направи 8 

от 8 партии, побеждавайки 
всички 10-годишни, поне-
же играха смесено групите 
от 8 и 10-годишни. Не сме 
предполагали, че Тамер 
може да направи подобни 
постижения, макар че ни 
казваше кирилицата в 
обратен ред, още когато 
нямаше и 5 години.

Първата тренировка 
на Тамер Исмаил с про-
фесионален треньор бе 
през септември 2008 г. По-
ради липса на треньори в 
Кърджалийска област, го 
водех в град Чирпан 2 дена 
месечно. За съжаление от 
началото на 2009 година 
тренировките прекъсна-
ха поради липса на фи-
нансови средства. А това 

е един от най-важните 
му периоди в развитие-
то като шахматист. След 
номинирането на Тамер 
за участие в конкурса на 
Фондация “Димитър Бер-
батов” той бе една от най-
силните кандидатури за 
голямата награда. Името 
му бе изписано на едно от 
челните места в книгата, 
която Фондацията из-
даде за най-талантливите 
деца на България. Даде 
интервю дори и за “24 
часа” и журналистите до-
ста шумяха по името му. 
Сега, почти една година 
по-късно, той все още не 
тренира, защото финан-
сова подкрепа така и не 
се намери. Наскоро пак 
говорихме с хората от 
Фондацията и ни казаха, 
че щели да заделят някак-
ви пари за тренировките 
му. Чакаме.

На партия шах с Тамер

Финална решаваща партия на Тамер за 1-вото място 
на международния шахматен турнир в Орестиада 
(Гърция) срещу вицешампионката на България до 12 г.

06.08.2008 г.
БЕЛИ ФИГУРИ: Димитър Пашев, 21 г., 

рейтинг от 2067 към датата на партията, 
професия – треньор по шахмат на деца

ЧЕРНИ ФИГУРИ: Тамер Исмаил, 7 г., 
рейтинг - 0

Това е първата партия на Тамер на мъжки 
турнир. Само допреди 7 месеца той не 
знае как се играе шах. След този турнир 
никой възрастен вече не го подценява. В 
партията по-долу Димитър Пашев вижда 
малко момче срещу себе си и решава да го 
матира с няколко хода. Играта се проточва 

3 часа и накрая умората на Тамер, който 
никога не е играл досега толкова дълго, си 
казва думата. В последните ходове решава 
умишлено да играе за противника, за да 
загуби партията. 

1-d4 Nf6,2-Bg5 e6,3-e4 Be7,4-Bxf6 Bxf6,5-
e5 Be7 ,6-Qg4 0-0,7Bd3 h6,8-h4 d6, 9-Qe4 
g6, 10-h5 d5 ,11-Qg4 Bg5,12-f4 f5,13-e5xf6 
e5,14-f5 e4,15-hxg6 Qxf6,16-Be2 Bxf5, 17-
Qg3 Bxg6,18-Nc3 c6,19-Rd1 Na6,20-Ba6 
bxa6,21-Ne2 Rae8,22-Na4 e3,23-Nc5 Qf2,24-
Qxf2 Rxf2,25-g3 Bxc2,26-Rc1 Bf5,27-Rc3 Rf8, 
28-Nd3 Bxd3, 29-Rxd3 Rb8, 30-Rb3 Rf8

Ако се интересувате от шах, вижте тази партия
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07793918238
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в 
ръцете на вашия работодател, 
обърнете се за защитата на 
Вашите права към специалиста. 
Отнесете Вашия случай към 
Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Хари Татеосян,
Лицензиран ипотечен 
лрокер и финансов 
съветник към Equifund

F S A  ( F i n a n c i a l  S e r v i c e s 
Authorities) въведе нови, по-
строги реформи в ипотечното 
заемоотдаване, които ще имат 
за цел да подобрят взаимоот-
ношенията между потребител и 
кредитор, както и да предпазят 
ипотечния пазар от пореден срив. 
Нека погледнем какво означават 
за вас тези промени и разберем 
как биха се отразили те върху 
плановете ви за закупуване на 
жилище.

Как биха повлияли тези про-
мени върху стойността на отпу-
скания ипотечен заем?

Все още най-разпространеният 
метод за определяне стойността на 
отпускания към вас ипотечен заем 
остава коефициентът на годишния 
ви доход. Както обсъдихме в брой 
23, FSA не въведоха ограничения 
по отношение на максималния 
размер на този коефициент. В 
момента той варира от 3 до 7 пъти 
годишния ви доход в зависимост 
от политиката по кредитиране на 
всяка една банка.

Намеренията са обаче да се 
насърчи по-отговорно заемоот-
даване от страна на ипотечните 
кредитори, като се привлече вни-
манието им върху остатъчната 
сума от вашите доходи след при-
спадането на всичките ви разходи. 
Според FSA, такъв тест би опреде-
лил по-ефективно дали бихте 
могли да си позволите месечните 
вноски по определения заем. 

Допълнителни тестове се пред-
виждат също да влязат все по-
широко в сила при определяне 
на стойността на отпускания 
ипотечен заем. Един такъв тест, 
например, е дали бихте се спра-
вили с месечните вноски, в случай 
че лихвеният процент рязко се 
покачи. Разбира се, също трябва 
да споменем, че FSA ще изисква 
много по-стриктна проверка по 
отношение на доходите, както и 
разходите ви. 

FSA допълнително предупре-
ждава, че голяма част от кан-
дидатите за ипотечен заем биха 
надценили възможностите си, 
неподозирайки за някои от тех-
ните разходи, или просто биха се 
възползвали от възможността “да 
послъжат”.

(продължава в брой 1/2010 г.)

Новите реформи 
в ипотечното 

заемоотдаване

Познат до болка сценарий - 
във време на криза много хора 
изгубват работата си и ако оста-
нат по-дълго време безработни, 
изпадат в ситуация, в която 
повече не могат да изплащат 
месечните вноски по ипотеката 
си и рискуват банката да почука 
на вратата им.

Много хора прибягват до така 
наречените “кеш купувачи”, 
които предлагат да закупят 
къщата ви за пари в брой и 
дори да ви оставят да живеете в 
нея. Колкото и добре да звучи, 
внимавайте, защото невинаги 
тяхната оферта може да е във 
ваш интерес.

Ето ви няколко начина да 
избегнете загубата на дома си, 
които, дори и за кратък период 
от време, могат да се окажат 
жизненоважни за спасението на 
най-ценната ви придобивка:

1. Ако изплащате лихва и глав-
ница, поискайте от банката да 

започнете да изплащате само 
лихва.

2. Намалете плащанията за 
определен период с разрешение-
то на банката.

3. Говорете с банката да ви 
даде ‘payment holiday’ - опреде-
лен период от време, в който 
не трябва да правите ипотечни 
плащания.

4. Удължете срока на ипоте-
ката, за да намалите месечните 
плащания.

5. Ако плащате намалени вно-
ски, правете го редовно. Банката 
ще има по-голяма симпатия към 
вас, ако спазвате думата си.

6. Ако сте бременна жена, 
имате малки деца или хора с 
инвалидност в семейството, мо-
жете да имате право на достъп 
до Mortgage Rescue Scheme.

7. Достъп до Homeowners 

Mortgage Support – ако спадът в 
дохода ви е временен и се очак-
ва да се повиши скоро, банката 
може да отложи плащанията за 
срок до две години.

8. Правителството ще започне 
да изплаща лихвата на първите 
£100,000 от ипотеката ви, след 
като изминат 9 месеца.

И ако горните съвети не ви по-
могнат или е прекалено късно, 
все още съществува възмож-
ността да отдадете имота под 
наем и вие да наемете по-малко 
жилище, за да може доходът от 
наема да изплаща ипотеката и 
да запази имота ви, в който да се 
върнете, когато финансовото ви 
положение се подобри.

И при всички положения, не 
забравяйте да обсъдите труд-
ностите си с брокера, банката, 
Citizen Advice Bureau.

Горещи съвети: 

Помощ, банката ще 
ми вземе къщата!

Елена Тодорова

The Independent

Уличен изпълнител се 
опитва да се “слее” с 
тълпата купувачи на 
Oxford Street. 
На 5 декември цялата 
улица стана пешеходна 
зона за 1 ден 
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ТРУДОВА КОНСУЛТАЦИЯ

И ти ли си банкова
жертва?жертва? 

 

   
  

100% 
  

– 2000 

• Принудиха ли Ви да сключите PPI (Застраховка по кредити и заеми)?
• Увеличи ли се размерът на заема Ви с добавянето на PPI ?
• Казаха ли Ви, че със сключването на PPI шансовете Ви за получаването 
на заем нарастват?
• Бяхте ли самонает (self-employed) в момента на сключването на 
застраховката?
• Изплатихте ли си заема преди крайния срок и въпреки това не Ви 
въстановиха изплатената от вас сума по PPI?
• АКО СТЕ ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, теглили сте заем или сте 
ползвали/ползвате някакъв вид финансиране, вероятно Ви дължат пари, 
за които не подозирате ...

Неделчо 
Мутафчийски 
Тел. 0208 292 6556  
Факс : 0845 280 6555    
Moб.  0781 806 0534   

Crystal Life Ltd.
14  Park Road
London  N8 8TD
www.crystallife.co.uk

Шукрие Хабил (LLB Hons) Trainee Solicitor
Над 4 години практика  в Personal Injury 
Department на  Levenes Solicitors

Както вече ви инфор-
мирахме, през следващата 
година предстои подмя-
ната на около 2 милиона 
лични карти и на около 
800 хиляди паспорта. От 
посолството в Лондон 
усилено се подготвят за 
бума на подмяна на доку-
менти през 2010 година. 
За издаването на новите 
паспорти ще се снемат 

пръстови отпечатъци от 
двата показалеца. На мя-
сто ще се прави снимка, а 
лицето ще полага подпис 
върху специален таблет 
за подпис. Заявленията 
за издаване на паспорт 
ще се издават на място 
от служителите в Кон-
с улската служба. Това 
означава, че ще се пести 
време по попълването 
на личните данни на ли-
цето. От посолството са 
пресметнали, че на гише 
в Конс улската служба 
ще могат да минават до 
15-20 граждани за ден. 
Август и септември до-

година ще е най-пиковият 
момент, когато за месец 
ще изтича валидността на 
най-много лични карти, 
издадени през 2000 г. При 
законова невъзможност 
да бъде прието заявление 
за издаване на документ 
от новия тип, ще се из-
дава временен паспорт, 
а лицето ще трябва да се 
върне в България, за да си 

издаде нов.
Разбира се, съществува 

възможност за граждани-
те, чиито документи из-
тичат преди март и които 
желаят да си ги подновят 
по-рано. Тези документи 
ще важат за срока, който 
е посочен в тях. Това озна-
чава, че хората спокойно 
могат да сменят доку-
ментите си преди новата 
технология да заработи, 
без да се налага преиз-
даването им през март. 
От Консулската служба 
към посолството ни в 
Лондон съветват в случаи, 
когато имате неотложни 

планирани път увания  
задължително да смените 
изтичащата си лична кар-
та или паспорт с нов от 
стария тип. Ако вземете 
такъв документ, той ще е 
валиден съответно за 10 
или 5 години и няма да 
се налага в рамките на 12 
месеца да го подменяте 
отново.

За по-голямо улесне-

ние на гражданите, след 
въвеждане на новата си-
стема, вече ще може при 
подаване на документите 
да заявите кой ще ги взе-
ме, когато са готови. Досе-
га получаването ставаше 
само лично или с нотари-
ално заверено пълномощ-
но, което костваше пари и 
време на хората. 

В същото време расте 
броят на българите, жи-
веещи във Великобрита-
ния, чиито паспорти са 
изтекли преди повече от 
3 месеца, но те не са ги 
върнали. Напомняме, че 
за това нарушение се на-

лага глоба от 50 паунда. 
За личните карти срокът 
за подмяната им е до 30 
дни след изтичане на ва-
лидността.

С влизането в сила от 
1 октомври тази година 
на новия Закон за лич-
ните документи глобата 
за всеки, който загуби, 
унищожи или повреди 
български документ за 

самоличност остава 50 
паунда. За същото про-
винение в България ще 
трябва да платите 200 
лева. Същото наказание 
се налага, ако не съоб-
щите до 3 дни, че ви е от-
крадната личната карта, 
или пък сте се оплакали, 
но по-късно използвате 
вече невалидния доку-
мент. За всяко повторно 
нарушение наказанието 
може да скочи до 300 лв. 
По закон всички роди-
тели са длъжни още да 
снабдят и децата си на 
14-годишна възрас т с 
лични карти. 

Административен пропуск при 
организирането на общия вот за из-
лизане в ефективни стачни действия 
даде формалният повод за съдебното 
решение на 19.12, с което готвещата 
се стачка на служителите в British 
Airways бе обявена за юридически 
нелегитимна и синдикатите бяха 
задължени да я отменят. 

И така, поводът за безпокойство 
вече не стои пред нас, пасажерите. 
Остава обаче другият въпрос - какви 
биха били нашите права, ако плани-
раната от 22.12 до 02.01 стачка на еки-
пажите на полетите на British Airways 
се беше състояла и бе засегнала по 
някакъв начин нашите коледни и 
новогодишни празници?

Според действащото законода-
телство на Европейския съюз от 
British Airways могат да бъдат изис-
квани при тази ситуация: 1. Пълно 
възстановяване на сумата, платена 
за несъстоялия се полет. 2. Незабавно 
предоставяне на възможности за пре-
насрочване на полета за друга дата. 3. 
Осигуряване на пътуване до същата 

дестинация чрез друга авиолиния.
Здравата логика веднага ни под-

сказва колко са неизгодни послед-
ните два варианта. Летенето с друга 
авиолиния е почти невъзможно 
да бъде вместено във вече изцяло 
запълнената програма за полети през 
този най-ваканционен период. Пре-
насрочването на полета чрез същата 
компания пък има минимален шанс 
да стане, предвид нашата собствена 
програма и предубеждения към 
съответната компания. И все пак, 
ако решите да гласувате за варианта 
за алтернативен полет, добре е да се 
знае, че неговото разписание може 
да бъде само 12 часа по-рано или по-
късно от оригиналния резервиран 
час. Процедурите се проточват във 
времето и ако решите да изпрати-
те иск за парична компенсация за 
резервиран полет по интернет, тъй 
като изискванията са това да мине 
през кореспонденция на официалния 
уебсайт на British Airways, в която да 
изложите всички данни от полета ви. 
Разбира се, трафикът на уебсайта ще 
бъде претоварен междувременно и от 
всички останали хора във вашето по-
ложение, които ще правят абсолютно 
същото. 

Статутът ви на пасажер се защища-
ва от още една от клаузите на законо-
дателството на ЕС, която постановя-
ва, че на всички пътници, на които 
не са били предложени изброените 
3 опции, се полага известна непълна 
парична компенсация. При нормални 

обстоятелства компенсацията, 
която се изплаща, варира между 
250 и 600 евро и се изчислява на 
базата на дължината на полета. И 
тук обаче ситуацията не е едноз-
начна. Едно от важните условия 
да отговаряте на изискванията за 
директна компенсация е напри-
мер да сте били уведомени за отлага-
нето на полета в срок не по-късно от 
14 дена до датата на полета. А дори и 
ако изпълнявате по някакво стечение 
на обстоятелствата тези изисквания, 
имайте предвид, че тази компенсация 
нямаше да ви бъде изплатена авто-
матично.

А ето накрая и изненадата, която 
щеше да очаква човека, изминал це-
лия този маратон от нерви. Според 
разпоредбите на ЕС, не се разрешава 
изплащането на компенсации за от-
менени полети, причината за които 
е индустриална стачка. Проверете 
сами в сайтовете на Европарла-
мента – полети, отменени поради 
причини като терористична атака 
или стачно действие, не подлежат 
на обезщетяване.

Добре, че стачката приключи, поне 
засега. И нека имаме едно наум зана-
пред относно полетите чрез British 
Airways. Говорителят на синдикал-
ното сдружение Unite, което пред-
ставлява интересите на стачкуващата 
страна заяви, че подготвителните 
действия за нова ефективна стачка 
ще започнат още в началото на фев-
руари догодина.

Какво ни напомни Какво ни напомни 
стачката на стачката на 
BRITISH AIRWAYSBRITISH AIRWAYS??

Как да не плащате по 2 пъти при 
подмяна на лична карта или паспорт
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Българин грабна най-голямото 
световно отличие за дизайн

Великобритания е цифров шампион, 
но изостава в бързия интернет - според 
проучване, всеки пети от хората в Обеди-
неното кралство вече гледа цифрова теле-
визия и изпраща повече есемеси от всяка 
друга страна в Европа, но широколентовият 
интернет е все още бавен. Проучването на 
Офком установи, че хората в Обединеното 
кралство гледат все повече телевизия - през 
2008 часовете пред телевизора са се увеличи 
от 3.2% до 3.8% дневно. Средното време, прекарано пред телевизи-
онните екрани, е средно 3.5 часа дневно в проучените европейски 
страни, въпреки че тази цифра е по-ниска в Германия и Франция. 
Хората в САЩ гледат най-много телевизия - средно 4.6 часа дневно, 
което е покачване с 1.8% в сравнение с 2007 година. Проучването 
установява, че британците изпращат най-много текстови послания - 83 
млрд. годишно, като отстъпват единствено на американците, които 
изпращат 830 млрд. годишно. 

Брокери бягат от Лондон - Британската брокерска компания 
Tullett Prebon ще помага на служителите си, които искат да избег-
нат новия данък върху бонусите в страната, да се местят в чужбина, 
информира «Ивнинг Стандарт». Фирмата е първият голям играч в 
Лондонското сити, който открито заявява, че обмисля преместването 
на служителите си в чужбина заради новия данък. Миналата седмица 
британският финансов министър Алистър Дарлинг обяви налагането 
на еднократен данък от 50% върху бонусите над 25 хил. паунда (28 
хил. евро) в банковия сектор. Наред с това правителството увеличи 
данъка за приходи над 150 хил. паунда годишно (170 хил. евро).

Лейбъристите могат да изтеглят изборите напред - Лидерът 
на основната опозиционна партия – Консервативната, заяви, че 
според него следващите общи избори във Великобритания ще бъдат 
през март. Дейвид Камерън смята, че управляващите ще изтеглят 
напред датата на изборите, за да се възползват от порасналата си 
популярност. Премиерът Гордън Браун може да проведе общи из-
бори в страната във всеки момент до юни 2010 година, но до този 
момент се смяташе, че това ще стане в началото на май. Последните 
проучвания на общественото мнение обаче показват, че преднината 
на консерваторите намалява, което вероятно ще накара лейбъристите 
да побързат с изборите.

Пош коригира стойката си - Когато става дума за кариерата 
й, Виктория Бекъм не прави компромиси. Нейната стойка обаче 
е съвсем друг въпрос. Г-жа Бекъм е загрижена за това, как ще из-
глежда, защото фигурата й се е променила сериозно след години на 
обувки с висок ток. 
Тя, според някои съобщения, е започнала да прилага т.нар. Alexander 

Technique, която има за цел да засили тялото и основните му мускули. 
Според «Мейл» 35-годишната Виктория е пострадала толкова силно от 
носенето на високи токове, че лекарите са я съветвали да си направи 
спешна операция, но това е щяло да я принуди да не носи обувки на 
висок ток в продължение на месеци.

Кризата уби борбата срещу НЛО във Великобритания - След по-
вече от половин век усърдна работа бе затворен отделът за разследване 
на НЛО към британското министерство на отбраната. Причината за 
радикалното решение е, че в условията на тежката финансова криза 
ведомството просто не може да оправдае разходите по поддържането 
му, предава Ройтерс. За 50 години, независимо от хилядите писма и 
обаждания по специалната гореща линия, не са открити доказателства 
за извънземна заплаха за Великобритания, нито пък такива, които да 
покажат, че има НЛО, твърдят от Лондон. С ликвидирането на НЛО 
отдела британските власти ще спестяват годишно 44 хил. паунда. 
Според агенцията обслужващият офицер е бил преназначен, а в 
бъдещи случаи на поява на извънземни отговорността ще пада върху 
авиацията на страната.

В емоционално интервю за Times Райън Гигс разкри, че 
очаква да напусне Манчестър Юнайтед преди своя „приятел” 
и ментор сър Алекс Фъргюсън. Избраният за Спортна личност на 
Великобритания за 2009 година футболист призна пред авторитетното 
английско издание, че някога е изпитвал само страхопочитание пред 
своя мениджър, но сега вече се е превърнал в негов довереник. “На-
шите взаимоотношения в момента цъфтят както никога преди. Преди 
говореше с мен като с дете, а сега – като с приятел”. 

(Продължение от 5 стр.)
Живеещият в Лондон български 

дизайнер Валентин Водев спечели 
едно от най-престижните световни 
отличия в своята област. Неговият 
проект «Бикуатро» бе признат за 
най-добър концептуален дизайн 
на годишните награди Ред Дот. Но 
с какво точно е спечелил високото 
отличие? 

„Бикуатро (на снимката) е електри-
чески велосипед, двуколесно превоз-
но средство, при което задната гума 
се разделя на две и по този начин има 
пространство за багажник. Главната 
концепция е, че това е алтернатива на 
колата. Багажникът има вместимост 
от 150 литра. С двуколка мо-
жеш лесно да се измъкнеш от 
задръстване. Ако пък искаш 
да пазаруваш за целия уи-
кенд и за цялото семейство, 
моето колело може да побере 
точно толкова, колкото една 
кола”, обяснява Валентин 
Водев. При това неговото 
изобретение не замърсява 
околната среда, тъй като се 
движи с електрическа бате-
рия, голяма колкото батерия 
на лаптоп. С едно зареждане 
„Бикуатро” може да измине 
30 километра и да вдигне 

скорост от 22 км/ч.

Изобретател и 
на най-малката детска 

количка в света
Валентин Водев е разра-

ботил своята идея в Крал-
ския колеж по изкуствата в 
Лондон, където завършва 
образованието си тази го-
дина. Преди това е следвал 
индустриален дизайн в 
Университета за прилож-
ни изкуства във Виена, а е 
започнал да се интересува 

от това изкуство още в България, 
където е учил в НАТФИЗ и в Худо-
жественото училище по приложни 
изкуства в София.

Въпреки че току-що е завършил 
университетската си специализация, 
Валентин Водев е вече добре познат 
в професионалните среди в Лондон 
и във Виена. И в двете столици той 
има собствено студио. Наскоро е по-
лучил и покана за съвместна работа с 
известния дизайнер Рон Арад, който 
ще излага свои творби в големия лон-
донски артцентър „Барбикан”:

„Рон ме покани да участвам в про-
ектирането на неговата изложба. Ще 
имам собствено шоу в рамките на 

неговото изложение. С двама други 
дизайнери правим серия от мебели, 
които се произвеждат в България. 
Бяхме на изложения в Ню Йорк, 
Токио и Лондон. Друг проект, който 
правим в момента, е детска количка 
на две колела, която функциони-
ра на принципа на гравитацията. 
Всъщност това е най-малката детска 
количка в света. Тежи само три ки-
лограма и е голяма колкото чанта за 
лаптоп”, казва дизайнерът.

 Съвсем скоро по улиците на 
световните столици

Спечелената от него междуна-
родна награда за дизайн Red Dot е 
предизвикала силен интерес и към 
проекта за колело с багажник „Би-
куатро”. Наскоро Валентин Водев е 
получил стипендия от австрийското 
правителство за разработка на втори 
и трети прототип на своето изо-
бретение. Българският дизайнер се 
надява, че двуколката му много скоро 
ще бъде позната гледка по улиците на 
световните столици. „В момента водя 
разговори с една лондонска фирма, 
която има контакти в Азия и по-
специално в Япония. Предполагам, 
че след две-три години проектът ще 
бъде завършен”, надява се Валентин 
Водев.

www.voxybg.com/
Лондонска творческа 

компания е автор на но-
вата обща графична кон-
цепция на каналите под 
шапката на bTV. Оказа се 
обаче, че англичаните не 
са отделили много време, 
за да видят как изглежда 
кирилицата, дори и по 
интернет. 

Очевидно новото лого 
е замислило някои орга-
ни в bTV дали пък няма 
грешка при изписване-
то на знака b чрез ь и 
една седмица по-късно 
на екрана бе добавено 
и едно tv, за всеки слу-
чай. Тормозът за окото 
на българския зрител 
обаче продължава, осо-

бено след като се сложи 
български надпис след 
новото лого, което от-
ново си заприличва на 
класически ер малък. 

Интересно, защо тези 

имиджови поръчки се 
възлагат не на българи, 
а на хора, които дори 
не знаят къде се намира 
България на географската 
карта?

В Лондон явно не знаят за Ь (ер малък)

Aтанас Чобанов, 
www.mediapool.bg
Прелюбопитен документ се 

пръкна из дебрите на Мини-
стерството на правосъдието 
и силно разтревожи съна-
родниците ни в САЩ. Става 
въпрос за становище, под-
писано от зам.-министъра 
на правосъдието Жанета 
Петрова през октомври 2009 
г. Според него българските 
граждани, придобили с на-
турализация американско 
гражданство преди 2003 г., 
губят българското си граж-
данство. Становището е в 
синхрон с идеите на управ-
ляващите да отнемат правото 
на глас на сънародниците ни 
в чужбина, на които обаче не 
пропускат да се подмазват, 
когато пътуват по света на 
държавни разноски, «за сре-
щи с българската общност». 
«Отнемат ни гражданството 
по терлици», възмутиха се за-

сегнатите от Фейсбук групата 
«Гласуване без граници», коя-
то преди няколко дни получи 
награда «Човек на годината» 
за гражданска активност. 
Оттам изпратиха писмо до 
заместник-министър Петро-
ва по мейл, но до този момент 
отговор няма.

От текста на становището 
става ясно, че лишаването от 
гражданство произтичало от 
договор между България и 
САЩ, влязъл в сила от 1924 г., 
който урежда двойното граж-
данство. Член 1 от въпросната 
конвенция, която впрочем е 
първият договор между САЩ 
и България, постановява след-
ното: «Българските граждани, 
които са или ще бъдат натура-
лизирани на територията на 
Съединените щати, ще бъдат 
считани от България като 
изгубили предишната си на-
ционалност и като граждани 
на Съединените щати.» 

От документа научаваме 
също, че на 19 ноември 2008 
г. дирекция «Международно 
право» при МВнР е уведо-
мила дирекция «Българско 
гражданство» на МП, че дого-
ворът се счита за прекратен от 
17 април 2003 г. Прекратен, но 
не и без последствия, тъй като 
няколко месеца по-късно, 
на 14.04.2009 г., дирекция 
Международно право при 
МВнР изпраща друго писмо, 
с което уведомява, «...че в 
съответствие с чл. 1 от Дого-
вора, за българската държава 
е възникнало международно 
правно задължение, да при-
знава на натурализираните 
в САЩ български граждани 
американско гражданство и 
същевременно да се счита по 
отношение на тези граждани, 
че са загубили предишното 
си, т.е. българското си граж-
данство.» Към 01.01.2009 
конвенцията от 1924 г. все 

още фигурира в действащите 
договори, публикувани на 
страницата на Държавния 
департамент на САЩ.

Според финалния текст 
в конвенцията, тя може да 
се прекрати едностранно 
12 месеца след връчване на 
официална нота от прекра-
тяващата страна. Ако наи-
стина България е прекратила 
договора през 2003 г., то в 
МВнР някой не си е свършил 
работата да изпрати нота 
с българското решение на 
американците. Как именно 
ще се оглежда и прилага това 
становище, е голяма загадка, 
но предчувствията са мрачни. 
Логично е прилагането да се 
изразява в отказ от админи-
стративно обслужване пора-
ди изгубеното вече българско 
гражданство на сънарод-
ниците ни от САЩ, които 
са натурализирани, докато 
договорът е бил в сила (до 17 
април 2003 г). Например, като 
им се отказват удостоверения 
за българско гражданство. За 
щастие становището не е из-

пратено за прилагане на МВР, 
където се издават личните до-
кументи. Ако там не се усетят, 
българите от САЩ ще могат 
да си подновят паспортите и 
личните карти на български 
граждани, макар че формал-
но вече не са такива. Така те 
ще запазят правата си на сво-
бодно придвижване и работа 
в страните от Европейския 
съюз, които не са достъпни за 
американските граждани.

Юридически загадъчен е 
също така казусът с прите-
жаваните земи от българо-
американците. Ако някой е 
изгубил автоматично граж-
данството си през 1995 г., 
дали той е изгубил и правото 
на собственост върху земите 
на дядо си? Но най-голямата 
загадка е, как тези наши съна-
родници могат да бъдат ли-
шени от гражданство, след 
като в Конституцията, приета 
през 1991 г., изрично е запи-
сано, че български гражданин 
по рождение не може да бъде 
лишен от българско граждан-
ство (Чл. 25. (3)).

Как тайно и полека на българите 
в САЩ отнеха гражданството
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Коледен флирт
Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш 
или да не бъдеш главният герой в сериала на своето 
ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

Здравка Владова-Момчева
Наближава Коледа, скъпи читате-

лю. Усещаш ли как светът изведнъж 
се завърта пред очите ти като баница 
с късмети и ти хукваш след избра-
ното парче с надеждата я за печалба 
от тотото, я за нова кола. А може да 
си пожелаеш и нещо по-възвишено. 
Повишение в службата, например. 
Не. Това пак опира до пари и някак 
си некрасиво напомня колко много 
се е комерсиализирал животът ни. 
Думата ми беше, че и душата тихичко 
се обажда да я включиш в планове-
те си за бъдещето. Нали всеки има 
нужда от пърхащи импулси, които 
да накарат тялото да преодолява гра-
витацията и от време на време да се 
понася, заедно с мечтите, над бюрото 
в офиса, над лондонските покриви, 
над континенти и океани. И да го 
приземят в щастливо бягство на иде-
алното място, където в уют и блажено 
безветрие да срещне любовта.

Подобни шантави въжделения ще 
да са размътили подреденото съще-
ствуване на моя добър познат англи-
чанин Базил Моран, който от почтен 
счетоводител с прилична заплата 
изведнъж се превърна в собственик 
на къща в село Хотница, Великотъ-
рновско. Страстен привърженик на 
здравословния начин на живот и 
стриктен вегетарианец, Базил заряза 
всичко на Острова и се установи 
трайно на Балканите. Закупи хубав, 
но поизоставен имот в съседство с 
къщата на кака Минка, най-личната 
пенсионерка в района, и се захвана 
с изпълнението на лелеяната си 
спартанска програма. Всяка сутрин 
местното население го виждаше да 
стърчи като лански папур насред ле-
дените води на Хотнишкия водопад, 
потънал в медитация. Нищо не може-
ше да смути новото щастие на Базил. 
Нито размекнатите цигарени кутии, 
нахвърляни наоколо от небрежни 
туристи, нито празните бирени 
бутилки в тревата сред стъпканите 
фасове. Той се носеше като блажена 
комета във времето и пространство-
то, купуваше си нитратни зеленчуци 
чак от търновския пазар и хранеше 
махленските котки и кучета, понеже 
имаше още една добродетел - беше 
защитник на животните. Преди да 
достигне до съвършенството на лич-
ната си нирвана, Базил усети обаче, 
че нещо не е наред. Че някаква сладка 
заплаха откъм съседния двор, приела 
амфорните очертания на кака Мин-
ка, го дърпа надолу. Към проклетата 
материя и ...ах, греха! Чувствителното 
сърце на бившия счетоводител не 
можа да изкалкулира опасността от 
подобно изкушение и се предаде като 
разпоена каса пред лазерните лъчи 
на очите й. 

Цяло лято съседите не смееха да си 
проговорят, обхванати от разноези-
чен срам. Само погледи като свистя-
щи фойерверки прогаряха плета на 
културните различия помежду им. 
След такива моменти на платоничен 

огън кака Минка тръгваше из двора 
като редосеялка с вертикално излита-
не и яхваше маркуча като амазонка. 
Напоените домати тегнеха подобно 
кантарджийски топузи по огъващите 
се колове, тиквите бъбнеха , същи 
жълти бомби, под палещото слънце, 
а хортензиите... Ах, тези хортензии, 
набучкани между вършините с боба, 
те просто обстрелваха с безсрамните 
си цветове пуританската скромност 
на Базиловата ливадка.

Но времето минаваше и никой от 
двамата срамежливци не смееше да 
заговори другия и сезоните се сме-
няха в нажежена самота. 

Наближаваше Коледа и в село се 
завърна от Англия Цоньо Мезето 
- местният наперен гурбетчия. Той 
веднага зае стратегическата позиция 
на преводач между двата лагера, за 
което биваше щедро възнаграждаван 
както с туршии от страна на кака 
Минка, така и с бира в кръчмата от 
поохлабения джоб на Базил. Между-
временно съседите се научиха да се 
поздравяват с „добр утро“ и „гууд 
морнинг“  и нещата като че ли потръ-
гнаха. До деня, в който езиковата 
недодяланост на Цоньо Мезето едва 
не разруши всичко.

 - Вие имате прекрасен пуяк, драга 
Минка! - преведе той комплимента на 
любителя на животните, без въобще 
да добави, че Базил се възхищава от 
тях само като от живи божии творе-
ния. Не стига това, ами Цоньо под-
кокоросващо добави:

 - Този англичанин ти е хвърлил 
око, ма! Че и за пуяка са усуква!

Изведнъж кака Минка забеляза из-
питото от доброволните пости лице 
на любимия си, фигурата му - източе-
на като бастун, в мразовитото пладне 
и жалостивото й сърце потръпна от 
женско милосърдие. На другия ден 
някой решително почука на вратата 
на Базил и когато той я отвори, глед-
ката пред скромния му ергенски пра 
го втрещи.

Облечена в най-красивите си дре-
хи, бяла и апетитна като погача, кака 
Минка достолепно крепеше една тава 
с кисело зеле и димящия пълнен пуяк 
отгоре. Неописуем коледен аромат на 
печено замайваше въздуха и преблед-
нялата китка магданоз, която Базил 
тъкмо се канеше да накълца в супата 
си, посрамено повехна.

- Оооо, Минка, плийс! - изхълца 
смутен домакинът и се огледа за 
преводача, за да обясни недоразуме-
нието. 

Обаче кака Минка предвидливо 
беше елиминирала този завистник 
и беше решила да действа на своя 
глава. Въпреки протестите на Базил 
тя чевръсто сервира масата и натика 
в устата на избраника си една препе-
чена пуешка кълка. После, въпреки 
езиковата бариера, тази мъдра жена 
се наслади на максимата, че любовта 
на мъжа минава през стомаха. После 
и двамата посрещнаха Коледа в пре-
красно настроение след бутилката 
хотнишко домашно винце, която си 
поделиха. Най-после заживяха щаст-
ливо, като обединиха градините си и 
започнаха да отглеждат екологично 
чисти зеленчуци.

АЛБИОН

Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg
НОВИНА:
„Масови проверки на естрадните, поп, рок 

и фолк изпълнителите започва НАП заради 
десетки сигнали, че те укриват голяма част 
от хонорарите си. Вече се проверяват 16 от 
най-популярните имена в естрадната и фолк 
музика, предстои да се инспектират и други 
музикални изпълнители. Инспекторите са 
взели информация за доходите, които 16-те 
изпълнители са обявили пред агенцията в 
последните 5 години.”

21 март, 1995 г.
„Въобще не ми се учи, ама никак. Как се 

набутах в тази гимназия, само зубрачи и гроз-
ници, колко е скучно. Като се пусна с късата 
пола, гледат ме сякаш ще ме купуват.”

7 август, 1997 г.
„От две седмици в заведението се мотае 

Кривоча. Иска да ме води на вилата си, обе-
щава да ми плати да си издам албум. Познавал 
хора в „бизнеса”. Ще ми трябва кола, това е 
ясно. Казват, че вкарвал сносни коли втора 
ръка.”

10 април, 1998 г.
“Ся пък ново шест. Иван Вазов е в епо-

пеята на забравените. Или май я е написал. 
Трябва да звънна на Мима докъде е стигнала 
с пищовите.”

15 септември, 1999 г.
„Новите ми приятели се смеят и наричат 

Кривоча с някаква френска дума „маргинал”. 
Правя се пред тях, че не го познавам. И без 
това пак влезе в затвора. Аривидерчи! Така се 
казва и албумът ми. Кашкавала ми се умилк-
ва, иска да ме запознава с техните, ама не ми е 
интересен. Баща му не е лош, истински играч, 
бивше ченге, не като сина си -  кашкавал 
балкански...”.

30 декември, 2000 г.
“Уф, досадно. Пак трябва да се пишат смс-и 

за новата година. Миналата година ги поздра-
вих с Мелениума, сега кво да мисля?”

13 август, 2005 г.
„Участие в лятното турне, има ме на първа 

позиция на плаката. Кашкавала най-накрая се 
напъна и купи ново ауди, време е да започна 
да ходя на фитнес. Около мен се завъртя 
и една нова бройка - Пяната, тъп е, но има 
готини приятели, става купон.”

4 февруари, 2008 г.

Тука съм, 
ваша съм

Драгана ме изкърти. Ще трябва да го пратя 
и на муцките да се посмеем.”

5 септември, 2009 г.
„Колежки направиха песен за премиера, 

хубав, строен мъж. Разправят ми, че имало 
криза. А вчера един поиска точна сума, за-
щото нямал дребни за ресто. Простак. Ха не 
съм звъннала, ха Кумчо Вълчо не е дошъл да 
го изяде.”

1 декември, 2009 г.
„Дойдоха едни, които били работили в 

някакъв НАП. Били направили сметка на 
имотите ми, колите, операциите, тоалетите. 
Трябвало да разговаряме. Веднага звъннах 
на добрия стар Кашкавал, който дойде у дома 
със семейния счетоводител. Много дълго 
и сложно ми говори тоя човек. Разбрахме 
се да започна работа като магазинерка при 
Кашкавала, ама по-назад. Не точно назад, а 
със задна дата. В последните 10 години съм 
работила за 300 лева месечно, 3600 на годи-
на, 36 хиляди лева общо. Трябва да разделя 
мезонета на части и да поканя роднини от 
провинцията. И да съм заменила джипа с 
голфче двойка, и да не мърдам по-нагоре от 
тая двойка през следващите месеци. Това е 
лесно, Пяната ще го уреди. Къщата на мо-
рето по документи я направихме „почивна 
станция” на работниците на Кашкавала. За 
тоалетите взех фактури от “Илиенци”. Реги-
стрирах фирма, през която отчетох приходите 
си от снощи – 100 лева от хонорара, както и 
разходите си – тоалети, техника, бензин, охра-
на – общо към няколко хиляди лева. Дали не 
ми е време да направя социално ангажиран 
албум? Според продуцентите ми един такъв 
албум ще стане хит.”„Пети албум, 

вече съм звезда. 
Бях и в Америка, и 
в Дубай, ама най-
много си обичам 
България. Това 
го казах и вчера 
на интервюто. Аз 
съм патриот или 
по-скоро, патри-
отка.”

22 юни, 2008 г.
“Този смс от 

На този плакат обаче са само муцките, 
аз тогава бях леко настинала.
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The Daily Mirror
И така, време е да номини-

раме и някои бисери, казани 
на висок глас в ефира по вре-
ме на радио- и телевизионни 
състезания през изминалата 
2009 година. Компилацията 
е направена от сатиричното 
списание Private Eye.

Алекс Трелински (Late Show, 
BBC Midlands): Коя е столицата 
на Италия?

Състезател: Франция.
Алекс: Франция е друга държа-

ва. Опитайте отново.
Състезател: Ами... Бенидорм 

(град в Испания).
Алекс: Грешка, съжалявам. 

Да опитаме с друг въпрос. В коя 
държава се намира Партенона?

Състезател: Съжалявам, не се 
сещам.

Алекс: Пробвайте.
Състезател: Добре. Париж.
***
Ан Робинсън (The Weakest 

Link, BBC2): Oскар Уайлд, 
Адолф Хитлер и Джефри Арчър 
- всички са написали книги 
за преживяванията им: в за-
твора или в Консервативната 
партия?

Състезател: В Консервативна-
та партия.

***
Джереми Паксман (University 

Challenge, BBC2): Кои са “Берачи-
те на череши” и “Сиренарите”?

Състезател: Хомосексуалисти.
Джереми: Не. Това са про-

звищата на формирования в 
британската армия, които доста 
се биха разстроили от името, с 
което ги назовахте.

***
Ф и л  Уу д  ( B B C ,  R a d i o 

Manchester): Какъв е квадратът 
на цифрата 11?

Състезател: Нямам идея.
Фил: Давам ви жокер. Той се 

състои от две единици и една 
двойка по средата.

Състезател: Да не би да е 5?
***

Р и ч а рд  М е д ъ -
ли (Richard & Judy 
Show): На коя ули-
ца е живял Шер-
лок Холмс? (Baker 
Street)

Състезател: Ъъъ ...
Р и ч а р д :  Ж о -

кер – човек-пекар 
(baker)?

Състезател: Moже 
би ... Kipling Street?

***
Стив ЛеФавр (The Biggest 

Game in Town, ITV): Как се на-
рича подписаният междунаро-
ден договор, който официално 
оповестява края на Първата 
световна война? (Версайският 
договор)

Състезател: Трябва да е Мagna 
Carta.

***
Ф и л  Уу д  ( B B C ,  R a d i o 

Manchester): Koя е думата, запо-
чваща с “К”, с която се назовава 
свещената книга на исляма?

Състезател: ?
Фил: Добре, тя се състои от две 

срички, първата, от които е “Кор”, 
коя е втората сричка?

Състезател:?
Фил: Ще се опитам да ви я 

подскажа по друг начин: “Днес 
бягам (run), a вчера също ... (бя-
гах - ran)”.

Състезател: Walked?
***
Мелани Сайкс (The Vault): 

Каква е думата, с която назо-
ваваме състояние, при което 
човек трудно може да заспи?

Състезател: Носталгия.
***
Стив Райт (Radio 2): На този 

ден почина Джони Вайсмюлер. 
В ролята си на кой герой от 
джунглата, препасан само с 
парче кожа през слабините, той 
става световноизвестен?

Състезател: Исус Христос.
***
Крис Ърл (BBC, Radio Bristol): 

В коя европейска държава се 
намира планината Етна, която 
е все още действащ вулкан?

Състезател: Япония.
Крис: Европейска държава 

казах, опитайте отново.
Състезател: Ами тогава Мек-

сико?
***
По л  Уо п ът  ( B B C  R a d i o 

Newcastle): Колко дълго е продъ-
лжила Шестдневната война 
между Египет и Израел?

Състезател: (дълго мисли) 14 
дена?

***
Дарил Денъм (Virgin Radio): 

В коя държава монетите, които 
харчите, са шекели?

Състезател: Холандия?
Дарил: Пробвайте със следва-

щата буква по азбучен ред.
Състезател: Исландия? Ирлан-

дия? Италия?
Дарил: Не казахте ли Израел?
Състезател: Не.
***
Джейми Тиъкстън: Къде се 

намира университетът в Кем-
бридж?

Състезател:  Нямам представа, 
географията не ми е особено сил-
на дисциплина.

Джейми: Има жокер в самото 
име на университета.

Състезател: Лестър?
***
Водещ на LINCS FM: Коя е 

най-голямата испаноговоряща 
държава в света?

Състезател: Барселона.
Водещ на LINCS FM: Държава 

имах предвид.
Състезател: Съжалявам, но 

не се сещам за името на други 
държави в Испания.

***
Водещ на GWR FM: Какво се 

е случило в американския град 
Далас на 22 ноември, 1963 г.? 

Състезател: Нямам представа, 
не съм го наблюдавал.

***
Водещ на Rock FM: Назовете 

името на филм, в който играе 
Боб Хоскинс и чието име се 
явява също така и името на 
най-известната картина на Лео-
нардо да Винчи?

Състезател: “Кой натопи Заека 
Роджър?”

***
Водещ на BEACON Radio: От 

каква националност е папата? 
Състезател: Този отговор е 

лесен. Те са евреи.
***
Джеймс О’Брайън LBC: Koлко 

са на брой кралете на Англия, 
чието име е Хенри?

Състезател: Знам за един на 
име Хенри Осми, значи сигурно 
са... трима?

Джеймс О’Брайън LBC: Греш-
ка. Да пробваме с друг въпрос. 
Кой е най-големият континент 
на Земята?

Състезател: Тихоокеанският.

Кой натопи 
Заека Роджър?

Ако тепърва се каните да 
гледате филмите от списъка 
по-долу, значи сте закъс-
нели. Може би за добро. 
Те вече са част от списъка 
номинации за най-малко 
чаканата филмова награда 
– “Златните Малини”, която 
се дава за “най-доброто” от 
най-лошото във филмовата 
продукция през настояща-
та година. Наскоро бе опо-
вестен съкратеният списък 
от 30 номинации, които ще 
се състезават за различните 
категории призове Аnnual 
Golden Raspberry или the 

razzies, както галено ги на-
ричат киноманите. Победи-
телите в 5-те категории ще 
бъдат съобщени на 1 фев-
руари 2010 и ще си отнесат 
Малинките в навечерието 
на традиционната дата на 
връчването на Оскарите – 
7 март. Нoминациите ще 
бъдат разгледани и прогла-
сувани на официалния 
сайт www.razzies.com  през 
следващите седмици от 725 
професионални кинодейци, 
журналисти и филмови фе-
нове от САЩ и от 15 други 
държави.

Номинациите за Малиновите оскари 
на 2009 са вече ясни
Номинациите за Малиновите оскари

Номинирани за Ма-
линовите Оскари на 
2009 са филмите:

Christmas Day
Angels&Demons
Dance Flick
A Christmas Carol
Dragonball
Fame
Fast and Furious
Final Destination
Friday the 13th
G.I.Joe
G h o s t s  o f  t h e 

Girfriends Past
Halloween 2
Hannah Montana
Knowing

Land of the Lost
My Life in Ruins
Obsessed
Transylmania
L a w  A b i d i n g 

Citizen
Old Dogs
Saw 6
Sorority Row
Spread
The Stepfather
Street  Fighter  – 

Legend of Chun-Li
Transformers 2
New Moon
The Underworld
WhiteOut
Pink Panther 2

UK петифурки

www.lbc.co.uk
Измина една пълна календарна година на икономическа 
криза на Острова

www.lbc.co.uk
Магазин за плочи на Пикадили бе превърнат в един от 
десетките улични олтари, в които феновете на Майкъл 
Джексън изляха скръбта си след внезапната смърт на 
Краля на попа през юли.

www.lbc.co.uk

И през тази 
година двете 
най-скандални 
знаменитости 
на Острова 
бяха Ейми 
Уайнхауз и 
Кети Прайс – 
Джордан.
“Кети няма 
нито кръст, 
нито интересно 
лице. Всички оба-
че боготворим 
тези две торби 
силикон, при-
шити към нея”, 
Мартин Еймис, 
журналист. 

www.lbc.co.uk

И приказката за “Пепе-
ляшка 2009” отива при 

шотландската домакиня 
Сюзън Бойл. Тя направи 
най-гръмкия пробив на 

Острова през изтеклата 
година, след като срази 

Великобритания с гласа си, 
класира се на второ място 

в изданието на тв състе-
занието Britain’s Got Tall-

ent. Албумът й “I Dreamed 
a Dream” още с излизането 

си оглави чарт класаци-
ите по продажби в САЩ и 
Обединеното кралство.

www.lbc.co.uk

Улична сцена в Кардиф след ръгби мач.Страницата подготви Евгени Кайдъмов
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ЗАБАВЕН АЛБИОН

Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Way                                                                                                           Turnpike Lane
E10 7PG                                                                                                                               N8 0RD
От 9.00 до 18.00 часа               Работно време                От 7.00 до 01.00 часа
02085397889                                                                                                     02083478822
07956655600                                                                                                     07956655600

savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стоки

JUST GORDON

    
/

30p/min - 091 1231 4536
2p/min - 084 4831 4536
1p/min - 084 4862 4536

Bulgaria mobile
Romania Bucharest
USA

Supporter of:

T&Cs: T&Cs: Ask bill payer’s permission. Calls billed per minute & include VAT. Charges apply from the moment of connection. Calls 
made to mobiles may cost more. Minimum call charge 9.05p by BT. Cost of calls from non BT operators & mobiles may vary. 
Check with your operator. Rates are subject to change without prior notice. This service is provided by Auracall Ltd. Agents 
required, please call 084 4545 3788. www.auracall.com/bgbenwww.auracall.com/bgben

Helpline: 084 4545 3555

 
084 4988 4536*
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Алекс Стивънсън,  The Independent
Годината безспорно мина под знака на Майката на всички по-

литически скандали – разкритията на вестник Th e Daily Telegraph 
за източването на пари на данъкоплатците от страна на депутати 
от различните партии в парламента под предлог за покриване на  
несъществуващи и неоправдани разходи. Малко след скандала 
рейтингът на управляващата Лейбъристка партия се срути до 
безпрецедентно ниско ниво за последните 25 години.

1. Скандалът за разходите: ипотеката-фантом
Не най-популярният епизод от цялата сага на Скандала за раз-

ходите, но със сигурност – най-сериозният. Депутатът-лейбърист 
Елиът Морли бе даден на съд по обвинения, че е пред-
ставил документи, с които е изтеглил 16 000 паунда 
от парите на данъкоплатците с обяснението, че има 
да изплаща ипотечен кредит. Депутатът от областта 
Scunthorpe се оправда с “небрежно счетоводство”.

2. Smeargate (Клеветническият скандал)
Машинациите на политическия консултант Дей-

миън МакБрайд нанесоха непоправим удар върху 
авторитета на премиера Гордън Браун в дните около 
Великден. Деймиън и блогерът Дерек Дрейпър бяха 
разкрити като 
лицата, които с 
негласното одо-
брение на пре-
миера се опита-
ха да оклеветят 
по  интерне т 
изтъкнати консерватори. Скандалът завърши с 
оттеглянето на Деймиън МакБрайд от поста му на 
Даунинг Стрийт, а последвалото извинение на пре-
миера бе окачествено като “най-големият словесен 
запек” в политическата история на Острова.

3. Законови изменения срещу пари
Тайно разследване установи, че четирима лорда от 

Горната камара на парламента са замесени в “танто за 
танто” схемата – внасяне за разглеждане на промени 
в закона срещу изплащането на солидни хонорари. 
Лордовете Тръскът и  Тейлър влязоха в исторически-
те анали като първите лордове, които за период от над 
350 години бяха изключени от Парламента.

4. Жонглирането с имоти
Този беше скандалът, който определено най-много 

вбеси редовия британец. Бе разкрита практика за 
съмнителни компенсации от обществените фондове 
чрез включването на допълнителни адреси и имоти. 
Депутатката Маргарет Морън се оказа, че непрекъ-
снато е внасяла искове за финансиране на месте-
нията й между адресите й в Лутън, Уестминстър и 
Саутхямптън, като е ползвала парите за плащане на 
частни ремонти.

5. Джеки Смит и нейният съпруг
Една от най-ранните жертви на поредицата от скан-

дали бе бившата министърка на вътрешните работи Джеки Смит, 
която се извини пред Парламента за получаването на помощи за 
наемането на квартира в Лондон, която по-късно се оказа, че при-
надлежи на сестра й. Финалният удар върху реномето й бе нанесен 
след разкриването на факта, че помощите всъщност отивали за 
финансирането на страстта на съпруга й по гледането на поръчкови 
порнофилми.

6. Патешкият Остров
Не случайно този случай се превърна в публичния символ на 

абсурдизма на скандалните компенсационни искове в парламента. 
Депутатът консерватор Сър Питър Вигърс се оказа, че е употре-
бил, според документната справка, 1645 паунда за... построяването 
на изкуствен остров за патиците, обитаващи езерцето на имението 
му. Единственият друг случай, който можеше да се мери с този по 
степента си на наглост, бе случаят, в който колегата му депутат 
Дъглас Хог бе счел за нужно да употреби обществени пари за 
поддръжката на водния ров, опасващ имението му.

7. Със собствените камъни – по собствената глава
Баронеса Скотланд бе един от основните лобисти за приемането 

на Закона за прилагането на сурови наказателни процедури на 
работодателите, предоставящи работа на нелегално пребиваващи 
лица на Острова. И точно същият този закон подгони нея самата, 

когато се оказа, 
че собственият 
й иконом дълги 
години е работил 
под покрива й... 
без статут. Баро-
несата се извини и 

заплати 5000 паунда глоба, с което запази поста си. Засега.
8. “Картър Рък” срещу Парламента
Депутатите се отзоваха в задънена улица, след като юридическа-

та фирма “Картър Рък” им наложи законова забрана по дебатите 
на неудобен за нея въпрос. След масирана кампания в сайта на 
Twitter обаче забраната накрая трябваше да се вдигне. Една от 
малкото победи на истинския парламентаризъм през годината.

9. Донациите на Питър Хейн
Водачът на парламентарната група на лейбъристите Питър Хейн 

бе принуден да напусне правителството след скандал относно су-
мата пари, които е внесъл, за да оглави парламентарните лейбъри-
сти. По-късно през тази година той бе принуден да се извини пред 
депутатите за сериозните си нарушения на парламентарния код 
за поведение. Няколко месеца по-късно той отново бе допуснат 
тихомълком да заеме пост в кабинета на Гордън Браун.

10. Скандалът с бавачката
Активното ползване на парите на данъкоплатеца за покриване-

то на разходи по услугите на бавачка излезе наяве през тази година 
и постави на карта политическата кариера на консерваторката 
депутат Керълайн Спелмън. Тя обаче оцеля след кадровите про-
мени в партията й, като в замяна бе помолена от лидера Дейв 
Камерън, да възстанови “поне част от сумата”. 

Най-сочните политически скандали 
в британския парламент през 2009

Горди се прокрадва зад 
гърбовете на канцлерката 
на Германия Анжела Меркел 
и президента на Франция 
Никола Саркози по време на 
конференция.

Така и не забелязва какво има зад гърба си по 
време на посещението си в това училище.

Внезапно стана малко 
по-висок от обичайното. 
Причината обаче беше 
бързо разкрита

Страницата подготви Евгени Кайдъмов
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Какво трябва да бъде отношението
на християните към евреите?

Ти си ценен!

Пастор Едуард 
Кешишиян
Независимо дали при-

емаме, или отхвърляме 
чудесата, ние неизбеж-
но живеем с тях. Защото 
много отрано в живота 
си свикваме с мисълта, че 
не можем да си обясним 
всичко. Нашият живот, 
съществуването въобще, 
мисленето, въображение-
то, устройството на кос-
моса, на атома, на живата 
клетка и много други ни 
изпълват с удивление и 
възхищение. Сериозните 
учени разбират ограни-
чеността на човешките 
възможности и признават 
свръхестественото твор-
ческо начало на света и 
живота. Признаването на 
Божието превъзходство 
ни най-малко не снижава 
стойността на нашия ин-
телект. Напротив – показва 
истинска задълбоченост и 
обективност при анализи-
ране фактите на битието.

Чудото е явление, което 
протича по закономерно-
сти, непознати ни от пред-
ставите и знанията, които 
имаме до момента. Вярно е, 
че в зависимост от епохата, 
културата и разбиранията 
дефинициите се променят. 
Ако един човек отпреди 
няколко столетия би се 
появил днес, със сигурност 
би възприел като абсолют-
ни феномени редица неща, 
които сме превърнали в 
свое ежедневие – електрое-
нергията, интернет, теле-
комуникацията, въздухо-
плаването и т.н.

Но безспорно съществу-
ват явления, свързани с 
нашата психика, със сце-
нария на нашия живот, с 
някои социални процеси, 
които винаги са били и си 
остават обгърнати с нераз-
гадаема тайнственост. Тук 
помага единствено рели-
гията, приемайки, че една 
свръхестествена творческа 
сила – Бог, ръководи и 

аранжира обстоятелства-
та в живота на отделния 
индивид, както и на цяло-
то човечество, по посока 
на съвършен и всемъдър 
план. Това Божествено 
ръководство вярващите 
хора наричат Божие про-
видение. Тъй като „ходове-
те” на Божието провидение 
са невинаги достатъчно 
ясни за нас, необходима 
е проява на висше дове-
рие в Неговите решения, 
което се нарича просто 
вяра. „Вярата е даване на 
твърда увереност в онези 
неща, за които се надяваме, 
убеждения за неща, които 
не се виждат... Без вяра не 
е възможно да се угоди на 
Бога, защото, който идва 
при Бога, трябва да вярва, 
че има Бог и че Той възна-
граждава тези, които Го 
търсят” (Евреи 11:1,6).

Най-значителното съби-
тие, случило се на нашата 

планета, е въплъщаването 
на Бога, т.е. раждането Му 
в човешка плът. Божият 
велик Спасителен план 
включваше „обличането” 
на човешко естество и 
живот на нашата грешна 
планета. Христос се роди 
чрез Дева Мария и живя 
съвършен безгрешен жи-
вот, с който остави неза-
личим пример за цялото 
човечество. Животът Му 
беше изпълнен с чудеса. 
Той самият вършеше без-
брой чудеса. Самото Му 
раждане беше уникално 
чудо – Божията творче-
ска сила се прояви по на-
чин, който е необясним за 
нашата човешка логика, 
както и за научните ни 
представи.

Скептиците се подсмих-
ват на вярата в свръхесте-
ственото зачатие на Спаси-
теля, но ако Творецът е спо-
собен да създаде материята 

и живота въобще, какво 
би Му било попречило да 
приеме човешки вид и да 
дойде на тази земя по пътя 
на раждането от жена? 
Нали с този изумителен 
акт Той обявява тясната си 
връзка с нас, нали по този 
начин става наш Брат? Още 
преди 27 века библейският 
пророк пише: „Затова сам 
Господ ще ви даде знаме-
ние: Ето, девица ще за-
чене и ще роди син, и ще 
го нарече Емануил (Бог с 
нас)” (Исая 7:14). В първата 
глава от своето Евангелие, 
успоредно с доклада си за 
раждането на Спасителя, 
цитира именно този текст 
от книгата на Исая.

През това време на го-

дината цял свят се готви 
за празници, всички чув-
стват приятната възбуда 
от специалната атмосфера. 
Правят се хиляди приго-
товления. Но по-важният 
въпрос е - какви приготов-
ления правим в сърцето 
си? Ражда ли се Христос в 
душите ни? Ставаме ли по-
добри, по-състрадателни, 
п о - о т г о в о р н и ,  п о -
себепожертвувателни, 
по-всеотдайни? Това е 
смисълът на Рождество 
Христово.

От сърце желая на редак-
цията и на читателите на 
БГ БЕН весели празници 
и успешна Нова година, 
изпълнена с положителни 
преживявания. 

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 11 години

ХРИСТИЯНСТВО

Да прогледаме 
за чудесата!

Продължение от 23 брой
Истинският християнин 

трябва да отправя хвале-
ния към Бога за събира-
нето на Израел. Това със 
сигурност ще донесе Бо-
жието благоволение върху 
нас, защото съвременното 
събиране на израелския 
народ е убедително до-
казателство за сбъдването 
на едно многократно по-
втаряно пророчество в 
Библията, което, от друга 
страна, показва, че Све-
щеното Писание на хри-
стияните е истинно и до-
стоверно представящо 
Божието Слово. Ние трябва 
решително да отхвърлим 

старото учение на лъже-
богословите антисемити, 
ясно съзнавайки, че Бог 
се е посветил сериозно на 
събирането на Своя народ. 
И това не е случаен факт, а 
говори ясно, че Той държи 
все още на този народ и че 
ако ние не зачитаме това 
обстоятелство, не можем 
да имаме увереност, че Бог 
ще изпълни благоволения-
та Си към нас. Това, че Бог 
изпълнява Своите свиде-
телства за Израел, трябва 
да бъде насърчение, че 
Той ще изпълни и Своите 
посвещения към нас като 
християни. Християни и 
юдеи трябва заедно да се 
радват на Божията благо-
дат, по силата на която 

кошмарът на еврейската 
агония приближава към 
своя край. В това виждаме 
не на последно място и за-
зоряването на нов ден на 
обновление и вечен мир. 
За съжаление днес светът е 
изпълнен не с хвалебствие 
към Бога, а с всякакви нега-
тивни гласове - гласове на 
омраза, недоволство и бо-
гохулство, гласове, които 
ограбват Бога от славата, 
която се полага единстве-
но Нему. Ние трябва да си 
даваме сметка и за това, че 
в Съдния ден Бог ще съди 
хората и по това, доколко 
те са откликнали правилно 
на сбъдването на едно от 
най-големите библейски 
пророчества - събирането 
на Израел. Едва ли някой 
от нас би могъл да пре-
тендира за праведност 
пред Бога, ако не е знаел 
за събирането на израил-
тяните в последното време 
и че това представлява 
изпълнение на Божието 
пророческо Слово.

Разговарял съм с много 
хора по въпроса за статута 
на Израел в съвременния 
свят. Новата тенденция, 
породила се в отноше-
нието на християните към 
Израел обаче, трябва се 
гради не въз основа на ма-
териалния личен интерес, 
а въз основа на морално 
и религиозно убеждение. 
Това е и аспектът, който 
може да ни квалифицира 
като хора, имащи място в 
бъдещото Христово Цар-

ство на земята. Тези, които 
обичат само парите на ев-
реите, нямат място в това 
Царство.

Днес ние сме свидете-
ли на един широкома-
щабен антихристиянски 
натиск, въпреки че про-
роческото Слово на Бога 
продължава да определя 
курса на историята. Макар 
че модерното езичество, 
комунизмът, източните 
религии, съвременният 
окултизъм и езотеризмът 
се борят срещу Божието 
Слово, всъщност без дори 
да подозират тези сили 
са станали инструменти 
за Неговото изпълнение. 
Техният общ натиск сре-
щу религията на Иисус 
карат все по-настойчиво 
християните и евреите да 
се сближават. По този  на-
чин тези негативни сили 
помагат да се сложи край 
на вековното разделение 
между «братята на Иисус», 
тези, родени по плът, и 
тези, родени по Дух. 

Главен обект в този 
конфликт е Божият град 
Йерусалим. Според би-
блейския пророк Захария 
най-осезателна реакция 
срещу Израел ще бъде от 
страна на «околните пле-
мена», които днес са мю-
сюлмански народи. За тях 
Йерусалим е като «трън 
в очите». Конфликтът в 
Близкия изток не е мате-
риален, не е за богатства, 
пари и земи, не е и за по-
литическо влияние, а е 
духовен конфликт. Такъв 
конфликт не може лесно 
да угасне. Пророчествата 
на Захария, както и всички 
други подобни пророче-
ства от различни места в 
Библията, показват ясно 

посоката, в която исто-
рията на света се движи. Те 
показват, че кулминацията 
на тази история е вече 
много близо.

В света днес се надига 
духът на Антихриста, който 
възлага надеждите си на 
една нова, модерна ези-
ческа религия, наречена 
Ню Ейдж. Езичеството е 
религия, която се отличава 
както от християнството, 
така и от юдеизма. Какво 
всъщност представлява 
езичеството като религия? 
В традиционните езиче-
ски религии се почитат 
множество богове, а не 
само един Бог, както е в 
християнството и юдеиз-
ма. Богослуженията в тези 
религии са свързани с по-
следователност от молитви 
и жертвоприношения, тра-
диция, която се предава от 
поколение на поколение. 
Езичниците нямат свои 
свещени книги, съдържа-
щи напътствия от името 
на божеството как да се 
слави името му. Езическите 
религии не налагат своите 
доктрини като абсолютни, 
не налагат и своя спец-
ифична етика. Мoралът 
при езичниците не влиза 
в състава на изискванията 
на религията, а се занимава 
само с правилните начини 
за молитва и жертвоприо-
шения към боговете.

За разлика от езическите 
религии юдеизмът издига 
вярата, че има само Един 
Бог, който трябва да бъде 
почитан. Много евреи и 
до днес обаче не оспор-
ват вярата в други богове. 
Евреите по принцип не са 
«мисионери» и историче-
ски те не са се опитвали да 
привличат други хора към 

тяхната религия. За себе 
си обаче те са уверени, че 
има само Един Бог, който е 
Бог на еврейските им пред-
ци. Евреите твърдят също 
така, че са богоизбраният 
народ. Основният аргу-
мент за това е, че в Стария 
завет е казано ясно, че 
Израил е «царство на све-
щенослужители» (Изход 
19:6). Евреите разглеждат 
себе си като по-специални 
от другите, защото са обе-
щали да служат на Бога и 
в замяна на това Той ги за-
криля. Те смятат, че затова 
те са сключили завет (т.е. 
договор) с Господа. Ако 
спазват законите и наред-
бите Му, как да Го почитат 
и да живеят в общност, Той 
ще ги закриля.

В своята обредност юде-
измът включва молитви и 
жертвоприношения към 
Бога, като последните мо-
гат да се извършват само 
на специално, свещено 
място в Храма.

Без Храма евреите са 
лишени от възможността 
да извършват тези жерт-
воприношения, изисквани 
в предписанията на техния 
древен патриарх Мойсей. 
Правилата на тези жертво-
приношения са записани 
в Тората (Петокнижието от 
Стария завет ).Освен това 
евреите са длъжни да се 
обрязват, което се прави на 
осмия ден от рождението 
им. Те са длъжни да спазват 
и определени правила на 
хранене, наречени «ка-
шер», както и правила за 
лична хигиена. Мойсей им 
е дал и други предписания 
и заповеди, които те тряб-
ва да спазват и които са 
общо на брой 613.

Продължение в бр. 1/2010

„Има два начина да изживееш живота си. Единият 
е, като мислиш, че не съществуват чудеса. Другият 
е, като мислиш, че всяко нещо е чудо.”

АЛБЕРТ АЙНЩАЙН



БГ БЕН 19 декември 2009 г.
Брой 24 (179 ), Година VI 15
     

ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ

ЕП през 2009 - криза, пушене, ЕП през 2009 - криза, пушене, 
интернет и нови депутати...интернет и нови депутати...

Страницата подготви 
Юлия Ташева  по материали от бг медии 

Общоевропейска 
енергийна мрежа

Началото на годината 
свари цяла Европа непод-
готвена с внезапната газо-
ва криза. Хиляди хора на 
Стария континент останаха 
без парно по средата на зи-
мата заради скандал между 
Русия и Украйна относно 
цената на природния газ. 
С газовата криза се даде 
още по-силен тласък на 
идеите за изграждане на 
обща европейска енергийна 
политика. Общо 15 страни 
от ЕС са напълно зависими 
от вноса на газ и 60% от 
общото количество газ в 
съюза се внася, а Русия е 
най-важният доставчик. 
Ето защо още в началото 
на май ЕП одобри пакет на 
стойност 4 млрд. евро за 
развитие на общоевропей-
ската енергийна мрежа. Па-
кетът предвижда и 565 млн. 
евро за развитието на край-
брежни ветрени енергийни 
мощности и още 1 млрд. 
евро за създаване на заводи 
за улавяне и складиране на 
въглеродни емисии.

Евровинетки
Още в началото на го-

дината евродепутатите от 
транспортната комисия 
към ЕП прегласуваха Ди-
рективата за евровинетки-
те. Очаква се това да възоб-
нови преговорите между 
27-те страни-членки на ЕС 
по въпроса за въвеждане 
на екологична такса за ти-
ровете. Така националните 
правителства ще могат да 
таксуват тежкотоварните 
тирове за замърсяването 
на въздуха, шума и пътното 
натоварване, които преди-
звикват. 

Синя карта
Европейският парламент 

(ЕП) подкрепи и създава-
нето на Синя карта на ЕС, 
която да привлича високок-
валифицирани имигран-
ти за работа в секторите, 
където има недостиг на 
работна ръка. Тя няма да 
замени съществуващи-
те национални системи, 
а ще даде допълнителна 
възможност за привличане 
на висококвалифицирани 
работници чрез въвежда-
нето на единна процедура 
за издаване на разрешител-
ни за работа.

Роуминг
Проектозаконът за це-

ните на роуминга влезе в 
дневния ред на евродепу-
татите през пролетта. С 
неговото одобряване бяха 
свалени с до 60% цените 
на разговорите, кратките 
текстови съобщения и пре-
носа на данни, изпращани 
зад граница в рамките на 
Европейския съюз. 

Подкрепа на
 млечния сектор

С 367 гласа ЗА европей-
ските депутати одобриха 

новия пакет от мерки за 
подкрепа на млечния сек-
тор, предложен от Европей-
ската комисия (ЕК). Една 
от мерките включва удъ-
лжаването на държавните 
помощи за изкупуване на 
масло и обезмаслено мляко 
на прах. Целта е да бъде 
спряно падането на цените 
на пазара. Заради ниските 
изкупни цени млекопро-
изводители от цяла Европа 
протестираха през есента. 

Свободата на
 словото в Италия

В работата си тази година 
ЕП засегна и някои много 
оспорвани теми като Сво-
бодата на словото в Италия. 
Спорното гласуване на 
резолюцията остави Евро-
парламента разделен. «Това 
е исторически вот. 338 ЗА, 
338 – ПРОТИВ. Мисля, че 
има истинско разделение в 
Европейския парламент», 
заяви италианският либе-
рал Николо Риналди. 

Забрана за 
тютюнопушенето на 

обществени места
Друг оспорван въпрос 

беше забраната за тютюно-
пушенето на обществени 
места. Още през юни Ев-
рокомисията прие пред-
ложение за препоръка на 
Съвета, в която държавите 
членки се призовават до 
2012 г. да приемат закони за 
защита на своите граждани 
от излагането на тютюнев 
дим. На 26 ноември 2009 
г. ЕП прие резолюция, в 
която настоява за пълна 
забрана за пушене във 
всички затворени работни 
помещения, ресторанти, 
обществени сгради и обще-
ствения транспорт.

Телеком пакета
Най-после беше решен и 

въпросът за Телеком паке-
та.Той беше обект на дълга 
и оспорвана помирител-
на процедура между Пар-
ламента и Съвета. Осно-
вен проблем беше спорът 
за това дали интернет 
достъпът на заподозрени-
те за сваляне на незаконно 
съдържание от мрежата да 
бъде прекъсван с предвари-
телно съдебно разрешение. 
Новите правила, които ще 
влязат в сила през следва-
щата година и половина, 
ще увеличат правата на 
потребителите и защитата 
на личните данни. 

Стокхолмската програма
Стокхолмската програма, 

която определя приорите-
тите на Европейския съюз 
(ЕС) в областта на пра-
восъдието и вътрешните 
работи за следващите пет 
години, също беше раз-

гледана от евродепутатите 
през ноември. Те подчер-
таха необходимостта от 
по-голяма защита за жерт-
вите на престъпления и 
насилие, за малцинствата и 
имигрантите в ЕС, както и 
от осигуряване на убежища 
за бежанците. 

Финансовата криза
През есента евродепута-

тите гласуваха за създава-
нето на специална комисия 
за финансовата и иконо-
мическата криза с мандат 
една година. Тя трябва да 
направи оценка на обхвата 
и въздействието на кризата 
в държавите членки и да 
предложи мерки за стаби-
лизиране на финансовите 
пазари.

ЕП празнува 
и раздава награди

Наградата на ЕП «Саха-
ров» за свобода на мисълта 
се присъжда всяка година 
на хора и организации, 
допринесли за опазване на 
човешките права по света. 
Тази година тя беше присъ-
дена на руската правоза-
щитна организация «Ме-
мориал», чийто основател е 
самият Андрей Сахаров.

Наградата LUXе за кино 
и се връчва за филми, които 
разглеждат основополагащи-
те ценности на европейската 
идентичност, разкриват ев-
ропейското културно раз-
нообразие или допринасят 
за дебата върху интеграци-
онните процеси в Европей-
ския съюз. Тази година на-
градата отиде при френския 
режисьор Филип Лиорет за 
филма «Welcome».

ЕП дава и младежката 
награда «Карл Велики», 
чиято цел е да поощрява 
проекти, които спомагат 
за изграждането на обща 
европейска идентичност.

Изборите и новият 
Европейски парламент

След като газовата кри-
за отмина, евродепута-

тите започнаха да се под-
готвят за «предаването на 
щафетата». През пролетта 
започна предизборната 
кампания за нов състав на 
ЕП. Като цяло предизбор-
ната кампания в общността 
нямаше нищо общо с ЕС и 
неговите общи проблеми. 
Рефренът «Не на Турция в 
ЕС», макар и негативен, се 
оказа единственият панев-
ропейски слоган, повтарящ 
се в кампаниите на партии 
от различни страни - от 
българската «Атака», през 
австрийската Партия на 
свободата до управляващи-
те във Франция.

Седем политически гру-
пи намериха място в новия 
състав на ЕП, а общо 28 от 
евродепутатите избраха 
да не се обвързват пар-
тийно. От тях с безспорен 
триумф на седмите поред 
преки европейски избори 
може да се похвали Групата 
на зелените (Европейски 
свободен алианс). За пръв 
път те набраха достатъчно 
гласове, за да се издигнат 
до четвъртата по големина 
партия в ЕП.

Нов устав влезе в сила с 
началото на мандата на но-
вия Европейски парламент. 
Според него заплатите на 
евродепутатите вече няма 
да се изплащат от държа-
вите членки, както беше 
досега, а от бюджета на ЕП. 
Така всички евродепутати 
получават от юни заплата 
в размер от около 7665 евро 
на месец.

На първото си заседание 
евродепутатите избраха за 
председател на Европарла-
мента поляка Йежи Бузек, 
който е първият политик от 
бившите социалистически 
страни, оглавил важна ев-
ропейска институция. През 
есента те гласуваха и за нов 
председател на Европейска-
та комисия и преизбраха 
португалеца Жозе Мануел 
Барозу за втори мандат.

Председателят на ЕП Йежи Бузек 
говори на аудиенцията за влизането 
на Лисабонския договор в сила

18 нови евродепутати
С влизането в сила на 

договора от Лисабон на 
1 декември осемнайсет 
т.нар. «депутати-фантоми» 
от 12 държави членки са 
вече част от състава на 
ЕП и получават пълното 
възнаграждение на евро-
депутати. Те обаче нямат 
право да гласуват, докато 
всички държави членки 
не ратифицират допълни-
телен протокол за техния 
статут.

Нови правила и 
правомощия

Новите правила, про-
изтича щи от  Дог ов о-
ра, засягат процеса за 

взимане на решения и 
приемането на закони, 
както и правата на Евро-
пейския парламент. Той 
става равен с министрите 
на страните членки при 
приемането на закони в 
40 нови области, вклю-
чително енергетиката и 
разпределението на ев-
ропейския бюджет.

Новосъздадената про-
цедура на «жълтия и оран-
жевия картон» за пръв път 
ще даде възможност на де-
путатите от националните 
парламенти да изпращат до 
председателите на Комиси-
ята, Съвета и Европейския 
парламент мнения по зако-
нодателните проекти. 

Какво промени 
Лисабонският 
договор На всеки 10 години европейци-

те растат с около 2 см, установили 
западни учени. В Средновековие-
то рицарите достигали височина 
от около 1,50 м. Днес средноста-
тистическият европеец е висок 
1,80 м, като скандинавците са 
най-високи. Над 100 хиляди 
холандци са високи повече от 2 
м, а средно за последния век те 
са пораснали с 15 см. През 2004 
г. бяха променени нормите в 
строителството, като в момента 
вратите и височината на таваните 
в Страната на лалетата са вече с 
20 см по-високи. 

Добрата храна и напредъкът в 
медицинската наука гарантират 
на европейците не само по-дълъг 
живот, коментира германската 
лекарка д-р Бетина Гурлке. Тя е 

педиатър и от години изследва 
пациентите си по специална 
методика и установява кой колко 
висок би могъл да стане. Изводът 
от проучванията й показва, че 
през последните години всички 
европейци са надраснали сред-
ната за нацията им височина. 
Според д-р Гурлке причините за 
това са, че «медицината, хране-
нето и хигиената осъществиха 
голям напредък през последните 
години. Това, разбира се, има 
своето влияние не само върху 
продължителността на живота 
ни, но и върху височината ни. И 
тъй като жизненият му стандарт 
през 50-60-те години на ХХ век е 
бил достатъчно добър, днес деца-
та му не стават много по-високи 
от него».

Европейците стават все по-високи
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От класическия мит за 
появата на детето бог до 
днес са изминали повече от 
две хилядолетия, но бълга-
ринът християнин е запа-
зил в почитане-
то на празника 
Рож де с тв о 
и пагани-
стичните 
си пред-
с т а в и , 
вя рв а -
н и я , 
образи, 
с и м -
в о л и . 

Това констатирал през 
XVIII век и един европейски 
пътешественик, който пре-
минал през нашите земи. 
В дневника си написал: 
„Българите са набожни, но 

не фанатици. Те не раз-
бират богослужение, не 
знаят нищо за вярата 
освен пости и празни-
ци. Знаят да се кръстят 
и кръщават, но не зна-

ят „Отче наш”. Ези-
ческите традиции 
на нашия народ са 
се оказали толкова 
силни, че доминират 

дори днес в 
съдържа-
нието на 

българската 
Коледа.
Новогодишни-

те празници, цен-
трална част от които 

е Коледа, българите 
свързват с един от 
върховите моменти в 
природния кръговрат – 
зимното слънцестоене 
- раждането на Новото 
слънце. От този момент 
светилото започва да 
расте и идва краят на 

най-дългите черни 
нощи. Възражда се 
природата, запо-
чва земеделската 
година. 

Ето защо за на-
шия народ Коледата 

е една голяма молитва 
за берекет. 

Тя съвпада и със спо-
мена за „мръсните дни” 
(от Рожество – 24 декем-
ври, до Богоявление – 6 
януари). Предците ни 
вярвали, че всяка нощ 
през този отрязък от 
време бродят демонич-
ни същества. От залез-
слънце до трети петли 
господстват измамници, 
бродници, караконджу-
ли, вампири, джадити. 
Българите се пазели от 
тях, като носели ски-
лидки чесън или люспи 
от бял лук, червен и бял 
конец, синьо мънисто. 
Жените не трябвало да 
перат и мият, да си ре-
шат косите, да режат 
с нож или ножица, не 
бивало да поглеждат 
мъжете. Баби баячки 

връзвали на новородените 
деца червен конец, кадели 
ги с пушек, за да не ги залю-
би змей. През тези сакрал-
ни дни, когато злите сили 
върлуват, единственото 
сигурно място за българи-
на става домът. В къщата 
предците ни пресътворяват 
цялата космическа симво-
лика: покривът и коминът 
са небесният свод, стените 
сочат четирите посоки на 
света, а прагът, прозорците 
и огнището са мистична 
граница между двата свята 
– живия и мъртвия.

ТРАПЕЗАТА е 
космическият център

На Бъдни вечер, в навече-
рието на Коледа, тя обеди-
нява поколенията, като 
събира в едно 
миналото, 
настоя-
щето 
и 

бъдещето. По традиция 
софрата се слага върху сла-
ма, символизираща яслата, 
в която е положен младе-
нецът след раждането му. 
Нарежда се до огнището. 
Там гори бъдник – символ 
на дървото на живота. Той 
свързва трите свята – горен, 
на боговете, земен и долен, 
на зловредните сили. Преди 
да бъде запален, мъжете го 
миросват, за да е плодовита 
годината. Оставят го да 
гори през цялата нощ, за 
да не си отиде късметът. 
Бъдникът е и домашни-
ят символ на небесното 
слънце, има очистителна 
и магическа сила. Култово 
място на празничната тра-
пеза има обредният хляб. 
В различните краища на 
България го наричат бо-
говица, вечерник, светец. 
Месят го само млади булки 
или моми, облечени в праз-

нични носии. Бъднишкият 
хляб се приготвя с мълчана 
вода и брашно, пресято 
три пъти, през три сита. 
Водата донасят 9 девойки 
от 9 кладенеца, защото 9 
е божествено число, което 
обединява начало и край. 
През целия път до дома мо-
мите не проронват и дума. 
Вярват, че така ще опазят 
водата чиста от злите сили, 
които бродят през „мръсни-
те” дни. Хляба украсяват, 
като слагат в него златна 
или сребърна пара, за да 
се множи богатството в се-
мейството. В декорацията 
му най-често изобразяват 
ралото, овцете, кошарата, 
слънцето и космическото 
дърво. Изпечената богови-

ца стопанката сла-
га в средата 

н а  с о -
фрата. 

Край нея нарежда постни 
гозби, най-малко седем - 
царевица, чесън, лук, боб, 
ябълки, ошав, пуканки, 
орехи и всичко друго, което 
е родила земята. В патриар-
халния светоглед 7 е първо-
то число, което обединява 
духовното и преходното, 
символизира чистотата и 
изобилието. 

Храната на Бъдни вечер 
има и поминален характер. 
Постните ястия и хлябът 
са своеобразно жертво-
приношение за мъртвите. 
Смисълът им е да омило-
стивят починалите род-
ственици. За да добият ма-
гическа сила, стопанинът 
прекадява обредните храни 
три пъти в кръг. След това 
излиза на двора с колед-
ната погача със запалена 
свещ на нея и чаша вино. 
Поднася я на светците, 
покровители на бури и 
градушки, измолва от тях 
милост и благословия. След 
това се връща на софрата, 
разчупва обредния хляб 
над главата си и нарича по 
парче на къщата, нивата, 
стадото, лозята, децата. 
Раздава ги на всеки член 
от семейството и ги благо-
славя. Комат оставя и пред 
иконата на св. Богородица. 
След ритуалната вечеря 
семейството посреща ко-
ледарските дружини.

КОЛЕДУВАНЕТО 
е най-атрактивната 
част  в българската 

Коледа 
То има смисъла на посве-

щаване на момците, поели 
към мъжкото съзряване. То 
е изпълнено с трудности, 
но всеки, преминал през 

него, придобива сила, с 
която побеждава злото. За 
Коледа ергените се готвят 
още от Игнажден. Орга-
низират се в дружини и си 
избират водач. Тръгват в 
полунощ, когато излизат 
и караконджулите. Оби-
калят къща по къща, за да 
прогонят всяко зло. Стопа-
нинът на дома ги посреща 

първи и им се покланя три 
пъти. Водачът им го благо-
славя. В замяна получава 
колак, украсен със златна 
или сребърна пара. После 
момците свирят, пеят и 
танцуват, редят пожелания. 
На изпроводяк домакинята 
дарява ергените с обред-
ни кравайчета, сушени 
плодове, брашно, слани-
на, суджук. Коледарите се 
разотиват по домовете си 
чак след трети петли, кога-
то пука зората и демоните 
вече са се скрили. 

Утрото на Коледа първи 
посрещат жените. Раздигат 
трапезата. Тя цяла нощ не 
се пипа, за да не избяга 
късметът от къщата. Стопа-
нинът изнася сламата под 
софрата на най-високото 
място в селището, пали 
я и гадае какъв ще бъде 
късметът през годината. 
Част от нея посипва върху 
плодните дръвчета, за да 
има берекет, какъвто Го-
спод е дал на трапезата му. 
Въглените, останали от 
бъдника, се слагат в пре-
кадена вода. Пазят я през 
цялата година и с нея гонят 
болести и демони.

По-късно жените отиват 
на гробищата, където оста-
вят за умрелите обреден 
хляб, жито, вино и по малко 
от всяка гозба, правена за 
Бъдни вечер. Коледарите се 
събират в черковния двор. 
Разиграват на търг полу-
чените дарове и с парите 
организират веселби.

Така завършва приказка-
та за нашата Коледа, която 
и до днес се опитваме да 
изиграем на най-топлия 
домашен празник. В нея 
трудно можем да разпо-
знаем каноничния разказ за 
Рождество. Митът за идва-
нето на Спасителя, кръстът 
и мирото са се слели с ези-
ческите ритуали и знаци. 
Дълбоко в кътчетата на 
душата си обаче всеки знае, 
че в българската обредност, 
запазила се през вековете, 
се крие тайнството на по-
знанието, на светлината. 
Една дълбока истина, която 
топли домовете и сърцата 
ни, а може би ни пази и от 
караконджули... 

то на празника 
Рож де с тв о 
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с т а в и , 
вя рв а -
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с и м -
в о л и .
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От класическия мит за
появата на детето бог до
днес са изминали повече от
две хилядолетия но бълга

Това констатирал през 
XVIII век и един европейски 
пътешественик, който пре-
минал през нашите земи

връзвали на новородените
деца червен конец, кадели
ги с пушек, за да не ги залю-
би змей През тези сакрал

нични носии. Бъднишкият 
хляб се приготвя с мълчана 
вода и брашно, пресято 
три пъти през три сита

Храната на Бъдни вечер
има и поминален характер.
Постните ястия и хлябът 
са своеобразно жертво-

първи и им се покланя три 
пъти. Водачът им го благо-
славя. В замяна получава 
колак украсен със златна

ПРАЗНИКЪТ ИДВА С МОЛИТВА ЗА ПРАЗНИКЪТ ИДВА С МОЛИТВА ЗА 
БЕРЕКЕТ И БИТКА С КАРАКОНДЖУЛИБЕРЕКЕТ И БИТКА С КАРАКОНДЖУЛИ

Когато се ражда Новото слънце, древните хора по нашите 
земи вярвали, че зли демони плъзват от Долната земя. По 
тъмно обикалят къщи, кошари и стобори, крадат млякото на 
родилките, съня на децата, режат опашките на животните, 
вселяват страх у хората. За да ги прогонят, жените изричали 
клетви, а мъжете чертаели катранени кръгове по вратите, 
поставяли хвойнови клонки на прага, трапезата и в комина, 
пръскали просо или царевица около дома и кошарите. По 
това време пророци в далечна Юдея предсказали идването 
на Спасителя и Рождество Христово. Исус се родил в пещера, 
а щом Мария го положила в яслите, ярка звезда пламнала... 
С идването си на земята Христос ознаменува началото на 
новата ера, а повярвалите в него всяка година почитат 25 
декември - Рождеството. Тогава възпроизвеждат мита за 
раждането на Христос, усещането, че принадлежат на друго 
време, когато човек е бил съвременник на боговете.

Трапезата обединява поколенията, Трапезата обединява поколенията, 
като събира в едно миналото, като събира в едно миналото, 
настоящето и бъдещето.настоящето и бъдещето.

Коледарите Коледарите 
обикалят обикалят 
къща по къща по 
къща, за да къща, за да 
прогонят прогонят 
всяко зловсяко зло
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КОЛЕДА

Всички обичат и очакват 
Коледа, обаче толкова много 
неща трябва да бъдат при-
готвени, премислени, предви-
дени, препозвънени и препо-
вторени, за да бъдем истински 
готови за празника. Но ако се 
справяме с всичко сами, бързо 
ще се изнервим, уморим и ще 
ни се иска Коледа въобще да 
не съществува. За да не изжи-
вяваме такива нервни кризи и 
да изпадаме в прединфарктни 
състояния, умно решение е 
първо да си направим план-
график и, второ, да впрегнем 
на работа всички налични 
джуджета. 

*** Да си определим Коледен 
бюджет и да разчетем всички 
разходи, така че да има средства 
и за украса, и за подаръци, и за 
храна. Всяко семейство си има 
приоритети, затова разпреде-
лете парите, според тях. Ина-
че целия януари ще се чудим 
постите не бяха ли всъщност 
преди Коледа. 

****Да си направим списък 
и да пазаруваме по него - така 
вероятнос тт а да  з абравим 
нещо е по-малка. Ако ще пове-
ряваме тази дейност на някое 
мъжко джудже, списъкът е на-
право задължителен, даже би 
трябвало да бъде придружен 
с описание. Примерно “купи 
Коледен чорап, най-вероятно 
няма да го намериш на щанда 
с алкохол или в хладилника 

с месата, потърси около дет-
ския щанд или на изхода при 
касите”. 

**** Да ангажираме всички на-
лични джуджета. Трябва да им 
обясним, че празникът е праз-
ник, защото всички участваме 
в него не само когато отваряме 
подаръците под елхата, а и кога-
то подреждаме масата, готвим, 
украсяваме дома и пазаруваме. 
Малките палавници са толкова 
очаровани от пристъпващата 

в бяло Коледа, че с ентусиазъм 
ще се включат в подготовката на 
празника, според силите си. На 
вас остава само да разпределите 
задачите. 

****Не се престаравайте. За-
пазете уханието на празник в 
душата си, не се старайте да сте 
перфектни и да се дразните, че 
не всичко е според желанията и 
очакванията ви. Може би децата 
няма да украсят елхата по най-
естетичния, според вас, начин, 

но пък ще запалите в сърцата 
им любовта към Коледа. Може 
на Бъдни вечер да няма 9 пост-
ни ястия, но какво толкова, и 7 
вършат същата работа, а дори 
и три – ако това са ни възмож-
ностите. 

И последна, четвърта точка 
от плана: 

Не се ядосвайте. Наистина не 
си заслужава. По празници като 
Коледа и Нова година всичко се 
прощава.

ПРАЗНИКЪТ ИДВА С МОЛИТВА ЗА 
БЕРЕКЕТ И БИТКА С КАРАКОНДЖУЛИ

В е ч е ря т а  е  п ри к л ю ч и л а , 
възрастните са отегчени, скриш-
но прозявайки се пред романтич-
ния коледен филм, който всички 
са гледали вече няколко пъти. 
Децата си играят с новите играч-
ки или на компютъра в другата 
стая. Коледа е, но май предпраз-
ничната еуфория се оказва много 
по-вълнуваща и забавна от самия 
празник. Защо обаче не плеснете 
с ръце и не накарате всички да 
се включат заедно в една обща 
семейна забава? Това не само ще 
създаде атмосфера на семейна 
идилия и ще сближи няколкото 
поколения в дома ви, но скоро 
всички – и особено децата - ще 
се заливате от смях и ще се за-
бавлявате по-добре, отколкото 
със 100 филма или игри заедно. 
Ето някои забавни игри, които 
може да опитате в празничната 
вечер.

Носът на Дядо Коледа - нака-
райте децата да нарисуват Дядо 

Коледа, обаче без нос. После нари-
сувайте отделно нос и го изреже-
те. Играта: закачете рисунката на 
дядо Коледа на стената, вържете 
очите на играча, а той трябва да 
забоде носа на дядо Коледа на 
мястото му. Печели този, който 
успее да закачи носа най-близо до 
точното му място.

Чудовището - избирате един 
член от семейството, който играе 
“чудовище”. Покривате главата 
му с одеяло, така че да не вижда 
нищо. Загасвате лампите и всички 
останали се промъквате около 
него колкото се може по-тихо, 
докато то - чудовището, в същото 
време се опитва да хване някого. 
Когато успее, “хванатият” също 
влиза под одеялото и става “чудо-
вище”. Двете чудовища вече заед-
но се опитват да хванат “жертва”. 
Всеки хванат, влиза под одеялото 
и така – докато остане само един 
– победителят.

Прасе и ябълка - необходими 

Коледната вечер –Коледната вечер –
смешна и забавнасмешна и забавна

са ви 2 топки – една малка 
(например тенис топка) за 
ябълката и една по-голяма – за 
прасето. Играчите сядат в кръг 
и започват да си подават ябъ-
лката от човек на човек. Когато 
ябълката е минала половината 
кръг, тръгва “прасето” – в 
същата посока. Целта е пра-
сето да се сблъска с ябълката. 
Прасето може да сменя посо-
ките, опитвайки се да уцели 
ябълката, но ябълката следва 
само една посока. Ако ня-
кой изтърве ябълката, из-
лиза от играта. Ако някой 
държи ябълката, когато 
прасето я уцели, също е 
“изгорял”. Послед-
ният, който остане 
с ябълката, е 
победител.

Спукай им 
б а лони те  - 
всеки играч 
надува по един 
балон и го връзва 
за глезена на кра-
ка си с конец. По 
да дена команда 
всеки, използвай-
ки само краката си, 
се опитва да остане 
последният човек 
със здрав балон. С 
други думи, всеки от 
играчите се опитва 

Надничат ли
децата
в Коледния 
чорап?

България винаги е била отво-
рена за света и за нововъведе-
нията. Наред с песничките Merry 
Christmas идват коледните венци 
и не на последно място Коледния 
чорап, който заема подобаващо 
място в българските домове. 

Днес Коледните чорапи могат 
да се намерят навсякъде – в 

касите на супермаркетите, 
в магазините за Коледна 

украса, дори на улични-
те сергии. Ако сте по-
читатели на домашно 
направената украса, 
много лесно може да 
сътворите сами коле-

ден чорап. Само трябва 
да намерите плат с под-

ходящ десен, да го скрои-
те и зашиете, след което 

да го украсите подобаващо 
и да го окачите над камината, 
детското легълце или просто на 
стената. 

Модерно е и впечатляващо да 
подарите коледните подаръци на 
своите близки, колеги, приятели 
в изкусно направени коледни 
чорапи. Не забравяйте, че всеки 
трябва да има свой отделен Коле-
ден чорап, а защо не и два? 

По традиция децата очакват 
лакомства в Коледния чорап в 
Коледната нощ, но веднъж окачен 
на стената, е трудно да ги убедите 
да чакат чак.... до Коледа. Едно 
от големите забавления през де-
кември е вечерната проверка на 
Коледния чорап - дали пък някое 
обичливо джудже не е сложило 
някоя вкусна бонбонка, орехче, 
шоколадче, коледно бастунче, а 
защо не и малка коледна играчка? 
Ако не сте използвали този начин 
да предизвикате Коледно настро-
ение и очакване във вашите деца, 
Коледният чорап е добра идея. 
От време на време поставяйте по 
някое лакомство в него и това ще 
бъде повод за дълги разговори 
относно щедростта и добротата, 
приказните очаквания и весели 
подскачания. 

Много неща може да се напи-
шат за Коледните чорапи, но май 
е по-добре да проверя дали и в 
моя чорап няма нещо сладичко. 
Защо не? Коледа е – чудесата се 
случват.

да спука балоните на 
другите, настъпвай-
ки ги.

Какви ще бъдат на-
градите за печелив-
шите, може да решите 
сами. Ако още не е ми-
нало Коледното парти 
с вашите колеги, смело 
може да използвате 
някои от игрите, за да 
направите купона си 
незабравим.

Желаем ви много 
настроение и смях! 

Весели празни-
ци!

Как да неКак да не
полудеем предиполудеем преди К КоледаоледаКК

Страниците 
подготви 
Юлия Ташева
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За да обясним самото откритие, 
трябва да се върнем доста назад 
в онези години, когато е създаван 
днешният календар, така започна 
увлекателния си разказ ст. н. с. Васил 
Умленски. Кога точно да започне ле-
тоброенето, е пресметнал през VI в. 
Дионисий Мали. Ученият – римски 
монах, скит по произход, се оказва 
наш земляк – роден е в тогавашния 
град Дуросторум (сега Силистра). 

Всичко тръгнало от една задача, 
дадена му от тогавашния папа Йоан 
I. Дионисий трябвало да създаде 
таблици, по които всяка година да 
се пресмята кога се пада Великден. 
По това време се е използвала ерата 
от “Диоклециан”. Ученият обаче не 
искал новите таблици да са свързани 
с името на римския император, един 
от най-яростните гонители на хри-
стияните. Затова по данните, с които 
разполагал, пресметнал раждането на 
Христос и предложил летоброенето 

да се води от него. 
Изминало почти хилядолетие, пре-

ди новата ера да се наложи като най-
използвана в папските канцеларии. 
Тогава културните и икономически 
връзки между народите се засилили 
и използването на различни кален-
дарни системи станало сериозен про-
блем и чест повод за недоразумения. 
Междувременно християнството от-
давна се било наложило като основна 
религия в Европа. Затова Ватиканът 
решил да наложи изчисленията на 
Дионисий и светът да започне да 
пресмята годините си от раждането 
на Христос.

Не е известно как Дионисий е на-
правил своите пресмятания. Сигурно 
е обаче, че определената от него годи-
на на Рождество, както и изчислената 
дата на Разпятието (23 март 31 г.) от 
векове пораждат спорове. В анонимен 
източник от 1680 г. се казва: “Което 
лета Христос Господь родися, о сем 

множайшая 
суть мнения, 
е нецыи более 
четыредеся-
ти исчисляют 
р а з у м е н и й 
(през коя го-
дина се е ро-
дил Христос 
Господ, има 
много мнения 
и повече от 40 
различни из-
числения). 

Днес е об-

щоприето, че и двете, посочени от 
Дионисий, години не са правилни. 
Едната причина е, че цар Ирод, който 
е наредил избиването на младенците, 
според историците е починал преди 
описаните в евангелията събития.

Освен това, според църковното 
предание, Разпятието е в петък – 23 
март, а Възкресението – в неделя, 25 
март. Съвременните астрономически 
изчисления обаче показват, че през 
31-ва година 14-ият ден на Луната не 
е бил на 23 март. А в Евангелието от 
Йоан (Йоан 19:14 и 19:31) ясно е по-
сочено, че Разпятието е в деня преди 
еврейската Пасха, тоест на 14-ия ден 
на Луната. (Съгласно “Изход” 12:6 
– 12:11 празникът започва на чети-
ринадесетия ден вечерта – начало на 
еврейското денонощие.)

Правени са много опити да се 
определят точните години. Помощ-
ните средства са астрономическите 
сведения и изчисления. В Евангелието 
от Матей се споменава появата на 
ярка звезда при раждането на Исус 
(Витлеемската). Затова се търсят 
астрономически явления, с които 
тя да бъде обяснена. Такива биха 
могли да са ярка комета, нова или 
свръхнова звезда, както и съвпад на 
ярки планети.

Основни кандидати за 
обясняване на Витлеемската 
звезда са Халеевата комета 

през 12 г. пр. н. е., съвпадът на Юпитер 
и Сатурн през 7 г. пр. н. е. И “звезда-
та гост” през 5 г. пр. н. е. Правят се 
и опити да се свърже тричасовото 
притъмняване, споменато в някои 
евангелия със слънчево затъмнение, 
и дори с лунно. Всички подобни 
предположения са неубедителни, 
според нашия учен. И тук на помощ 
идва Луната.

Сведенията, запазени в църковното 
предание и в Евангелието от Йоан, да-
ват възможност за много по-коректно 
и сигурно астрономическо опреде-
ляне на годината на възкресението 
по фазата на спътника ни заради 
следните факти:

*** съгласно църковното предание, 
към което се е придържал и Диони-
сий, Разпятието е на 23 март, петък, а 
Възкресението на 25 март – неделя,

*** според Евангелието от Йоан, 
денят на Разпятието е петък, а на 
следващия ден била еврейската Пасха. 
Следователно Разпети петък е бил 14-
ият ден на Луната. (На този ден вечер-
та започва празнуването на Пасхата 
и затова местните хора бързали да 
свалят телата на разпънатите.)

Около началото на новата ера 
евреите определяли първия ден на 
Луната само с наблюдения. Когато 
поне двама специално назначени 
жреци забележели на вечерното небе 
тънкия сърп на новата Луна, първож-
рецът обявявал началото на новия 
месец. Щом 23 март е 14-ият ден на 
Луната, нейният първи ден е 10 март, 
а новолунието най-вероятно е било 
ден по-рано.

Днес астрономите са в състояние да 
пресметнат всички новолуния хиляди 
години назад. Това ни дава възмож-
ност да определим за кои години 23 
март е бил 14-ият ден на Луната. За 
такъв дълъг период обаче е възможна 
грешка от няколко часа, заради която 
да попаднем в съседното денонощие. 
Така че за търсената година изчисле-
нията трябва да показват новолуние 
на 8, 9 или 10 март.

Търсенето започва от 19 г., защото 
това е най-ранната предполагаема 
година. Тя се получава, като към 12 г. 
пр. н. е. (най-ранната предполагаема 
година на Рождество, ако Халеевата 
комета е била Витлеемската звезда), се 
прибавят 30 години (това е възрастта, 
на която, според Дионисий Исус е 
разпънат). Оказва се, че от първите 
23 години (от 19 до 41 г. вкл.) нито 
една не изпълнява едновременно и 
двете условия. Не ги изпълнява и 
посочената от Дионисий 31 г., защо-
то новолунието е през нощта на 11 
срещу 12 март и 14-ият ден на Луната 
би могъл да бъде 25 или 26 март, но 
не и 23 март. 

Грешката на Дионисий има просто 
обяснение – за пресмятане на Пасха 
той най-вероятно е използвал т.нар. 
Метонов цикъл, който изчислява по-
вторението на лунните фази, но само 
приблизително.

Първата година, която отговаря 
едновременно на двете условия, е 42. 
Тогава 25 март също се пада в неделя, 
а новолунието е било на 9 или 10 
март, в зависимост от отклонението 
в изчисленията. Следователно 23 
март би могъл да бъде 14-ият ден на 
Луната и 42 година отговаря на двете 
условия за година на Възкресението. 
Следващите такива са 53 г., 137, 148, 
и т.н. Според православната тради-
ция Христовата възраст е 33 години,  
следователно
Исус би могъл да е роден през 9 г.,
20 г., 104 г., 115 г. или по-късно.

Очевидно само по астрономиче-
ските данни не може да се направи 
заключение коя е търсената година, 
защото има повече от един “канди-
дат”. Но още при първата от тези 
години има засичане с исторически 
сведения. Оставил ни ги е самият 
“баща на църковната историогра-
фия” Евсевий, епископ на Кесария 
Палестинска от 311 г. В неговите 
“Хроники” са посочени годините и 

дните на Благовещение и Рождество: 
...”През същата тая година стана и 
благовещението на Девата и извъ-
ршеното от нея пречисто раждане. 
Прочее, тогава беше 13-ата година 
на Слънцето и десетата на Луната. 
А денят на благовещението беше 
вторият от седмицата, а на ражда-
нето – четвъртият.”

Естествено посочената от Евсе-
вий година не е по съвременното 
летоброене – преди 17 века то още 
не е било въведено. Непривични 
са и сведенията за дните от седми-
цата. Вторият ден от седмицата е 
понеделник, а четвъртият – сряда, 
защото по онова време седмицата е 
започвала в неделя. Тогава броенето 
по слънчевите и лунни години било 
широко разпространено. Началото 
на първата слънчева и лунна година 
било сътворението на света. Слънче-
вите се броят от 1 до 28, след което 
отново следва първа, а лунните – от 
1 до 19 година. Дадената от Евсевий 
комбинация се повтаря през 532 
години.

Превръщането на година, посо-
чена по слънчеви и лунни кръгове, в 
година по сегашните ни изчисления, 
е елементарна задача. Евсевий се е 
придържал към Александрийското 
летоброене, според което Сътворе-
нието е през 5492 г. пр. н.е. Тринай-
сетата на Слънцето и десетата на 
Луната съответства на 9 г. 

Календарните пресмятания 
потвърждават написаното от 

Евсевий: 25 март 9 година
Благовещение, денят на Въплъще-

нието, наистина е бил в понеделник, 
а 25 декември (рождество) – сряда. 
След като резултатите се “засичат” с 
историческите сведения, с много го-
ляма вероятност можем да приемем 
деветата година за година на Рожде-
ство, смята българският учен. 

Що се отнася до годината на 
Възкресението,за нея Евсимий съоб-
щава, че тя е индикт 15, което е част 
от друга система – на 15-годишните 
индиктиони. Получената от Васил 
Умленски посредством астрономиче-
ски изчисления 42 година е именно 
индикт 15 – отново имаме засичане 
на изчисленията с историческите 
сведения. 

Това е единственият такъв случай. 
Нито една от другите посочени от ав-
торитетни древни хронисти години: 
29 г. (Хиполит), 31 (Юлий Африкан, 
Дионисий, някои византийски исто-
рици), 34 г. (Пандор) не отговаря ед-
новременно на споменатите условия 
за година на Възкресението.

И други древни хронисти са смя-
тали 9 г. за рождена дата на Исус. 
Такива са Георги Синкел, Теофан 
Изповедник, Максим Изповедник, 
Анастасий Библиотекар. 

Най-вероятно грешката на Дио-
нисий е 9 г. Астрономическите из-
числения, базирани на сведенията 
на евангелиста Йоан и църковното 
предание, потвърждават това, убеден 
е ст. н. с. Васил Умленски. Затова, ко-
гато се съберем около традиционната 
коледна празнична трапеза, нека си 
спомним, че точно преди 2000 годи-
ни по-рано се е родил Христос.

9 години от рождението 9 години от рождението 
на Христосна ХристосБългарски учен доказа, че 

ИСУС ИСУС ее РОДЕН РОДЕН
не в нулевата, а в 9 година

Църковен календарЦърковен календар
В българския календар Декември носи красивото 

име просинец. Етимологията на думата идва от ста-
робългарски и означава блестящ, лъчезарен. Предците 
ни свързват месеца с времето, когато денят започва да 
просиява, да светлее и расте.

17 декември (четвъртък) – Даниловден. Даниил 
бил хвърлен в яма с лъвове. Но те, вместо да го разкъ-
сат, бдели над него и опазили живота му. 

Именници са Данаил, Даниел, Даниела.
20 декември (неделя) – Игнажден. Игнажден бе-

лежи началото на новата година. Българите вярват, че 
всичко, което се прави през деня, носи здраве, берекет, 
щастие и късмет в семейството.

Какво се прави? Особен колорит на празника прида-
ва обичаят полазване. От това, какъв човек влезе пръв 
в къщата на Игнажден, зависи какъв ще е късметът на 
семейството. Полазникът трябва да носи сухо клонче, 
с което благославя стопаните. Именници са Игнат, 
Пламен, Пламена, Огнян и др.

24 декември (четвъртък). В навечерието на Рож-
дество Христово празнуваме Бъдни вечер.

Какво се прави? Мъжете приготвят бъдник – дебело 
крушово дърво, с което палят големия огън, символ 
на слънцето. Жените месят обреден хляб и го слагат в 
средата на празничната трапеза. Нареждат царевица, 
лук, чесън, боб, ябълки, ошав, пуканки, орехи, както и 
различни постни ястия.

25 декември (петък). В деня на Рождество Христово 
българите празнуват Коледа. Вестта за раждането на 
Христос донасят коледарите – момчета между 12 и 18 
години, празнично облечени, с дрянови тояги. Те оби-
калят къщите, пеят и благославят за здраве и късмет.

Какво се прави? По традиция празникът се отбелязва 
с тържествен обяд, за който жените приготвят много и 
разнообразни ястия, както след голям пост.

Именници са Христо, Христина, Емануил и др.
27 декември (неделя). Стефановден. Празнуват 

Стефан, Стефана, Венко, Венета, Венцислав, Стамен, 
Стоян, Стояна, Цончо и др.

25 декември 9 година – всъщност това е датата, на която е 
роден Исус Христос. Грешката стои в основата на календара, 
който човечеството използва от векове. Сензационното 
твърдение направи старши научният сътрудник Васил 
Умленски, който работи в Института по астрономия на 
БАН. Използвайки различни древни източници, както и 
възможностите на днешната астрономия за датиране, 
ученият доказва, че само след броени дни се навършват 
2000 години от раждането на Христос. Ученият ни разведе 
из “сметките” за точната хронология, помагайки ни да 
решим заедно тази почти детективска задача.

Според църковната литература Възкре-
сението на Христос е в неделя, 25 март

ПРАЗНИЧЕН НАРОДЕН КАЛЕНДАР 
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ЗА ОВНИТЕ 2010 го-
дина ще премине неза-
белязано. Тя ще бъде ло-
гично продължение на 
събитията, които са се 
извършвали по-рано. Но 
тази година ще бъде по-
сполучлива при условие, 
че Овните проявят такива 
качества като търпение и 
самодисциплина и сами се 
борят за реализирането на 
целите си. Много успешни 
през новата година ще 
бъдат бизнес пътуванията 

и пътешествията. Личният 
живот обещава да бъде 
спокоен и приятен. Дори 
най-безнадеждните ро-
мантични отношения ще 
се разрешат идеално.

Представителите на зна-
ка на ТЕЛЕЦА в годината 
на Тигъра ще бъдат заети 
с домакински и семейни 
дела, а също така с изяс-
няване на отношенията си 
с роднините. Те трябва да 
се постараят да възобно-
вят изгубените роднински 
връзки, да заздравят отно-
шенията си с родителите. 
Това ще повлияе не само 
на тяхното емоционално 
състояние, но и на работата 
им. Тези Телци, които искат 
да започнат живота си от 
„нулата”, накрая ще успеят 
да осъществят това свое 
желание. Началото на 2010 
година е благодатно за нови 
начинания. Всичко, което 
те замислят през този пери-
од, ще им донесе успех.

На БЛИЗНАЦИТЕ в го-
дината на Тигъра ще им се 
наложи да обуздаят своята 
активност и по-дълбоко да 
се потопят в чувствата си. 
Новите им контакти ще 
бъдат малко – дори и тези, 
които са свързани с биз-

неса. Пътуванията също 
няма да бъдат много и при 
това невинаги успешни. 
Но Близнаците няма да 
се чувстват зле – те ще 
успеят да открият удовол-
ствието в тази временна 
изолация. Кариерата им 
ще се развива успешно. 
Макар и без видим пробив 
напред, тя ще остане ста-
билна. Личният им живот 
също ще бъде по-успешен 
в сравнение с предходната 
година. Любовните им от-

ношения ще се заздравят и 
подобрят. Някои Близнаци 
отново ще повярват в при-
казките.

През 2010 година РА-
ЦИТЕ ще имат парични 
загуби, затова те трябва да 
бъдат много внимателни 
със своя бюджет. Загубите 
ще бъдат свързани с при-
ятни покупки – за дома, 
семейството и т.н. Раците 
ще се заинтересуват през 
новата година от здравос-
ловния начин на живот:  
ще започнат диета, ще се 
погрижат за своята фигура 
и тегло. Ако в края на 2009 
година те са страдали от 
някакво заболяване, през 
2010 ще се избавят от него. 
Работните въпроси ще се 
решават без особени про-
блеми. Ракът ще има нови 
възможности за кариерно 
израстване и повишаване 
на заплатата. Що се отна-
ся до личния му живот, 
той ще протича мирно и 
тихо.

На неуморния ЛЪВ ще 
му бъде доста трудно през 
годината на Тигъра. Но 
вятърът на промяната ще 
се усеща във въздуха и 
нещата постепенно ще се 
нареждат. Ще се появят 

нови шансове за реали-
зиране на собствените 
таланти. Много Лъвове 
ще искат да променят своя 
външен вид. Те не трябва 
да се противопоставят на 
това свое желание. Не са 
изключени и щастливите 
случайности от успешни 
запознанства до печалби 
от лотарията. В личния си 
живот Лъвът ще бъде зао-
биколен от много обожате-
ли. Дамите могат да започ-
нат връзка с мъж, който е 

много по-възрастен от тях, 
но който ще им помогне да 
се издигнат и станат по-
влиятелни.

ДЕВИТЕ са подложени 
на опасността да се нагъ-
рбят с твърде много задъ-
лжения през 2010 година. 
Те трябва да се постараят 
да избегнат това, тъй като 
няма да спечелят твърде 
много пари, а ще изгубят 
доста време. Във всичко 
останало годината ще бъде 
успешна. Те ще имат шанса 
да си сменят жилището, да 
си купят нови мебели, да 
направят ремонт. Поради 
голямото натоварване на 
работното място могат да 
възникнат конфликти в 
семейството. Съществува 
голяма вероятност неомъ-
жените Деви да се омъжат 
или да срещнат своя бъдещ 
съпруг.

2010 година ще изиска 
от ВЕЗНИТЕ да подредят 
своите планове и проекти. 
Всичко, с което те ще се 
занимават, трябва да бъде 
добре обмислено – само в 
този случай ще се постигне 
грандиозен успех. Година-
та на Тигъра ще помогне 
на Везните да променят 
живота си: да създадат 

нови бизнес връзки, да се 
издигнат служебно и т.н. 
Везните ще пътуват много 
и ще направят големи по-
купки. Ако 2009 година е 
била трудна и им се е на-
лагало да работят много, 
през 2010 те само ще берат 
реколтата. В личния им 
живот всичко ще бъде 
благополучно, само че те 
не трябва да бързат с офи-
циалното регистриране на 
отношенията си.

През 2010 СКОРПИО-

НИТЕ ще се занимават с 
едно важно нещо: ще из-
карват пари. Те имат всич-
ки шансове за успех в това 
начинание. Интервалът 
от февруари до ноември е 
най-успешният период за 
получаването на печалба. 
Съществува и голям риск 
те да изгубят спестява-
нията си, ако не претеглят 
всички алтернативи и не 
обмислят инвестициите 
си. Скорпионите ще имат 
и романтични преживя-
вания, но те няма да бъдат 
обвързващи. Главното е, 
че тези отношения ще им 
донесат много радост!

За хората, родени под 
знака на С ТРЕ ЛЕЦА , 
новата година ще бъде 
великолепна. Тя е под-
ходяща за получаване на 
ново образование, духов-
но развитие, за всичко, за 
което преди не са имали 
време. Но те не трябва да 
предприемат обучение в 
чужбина – пътуванията 
през 2010 ще бъдат съпро-
водени с много проблеми. 
Личният им живот като 
цяло ще бъде щастлив, с 
изключение на редките 
моменти на огорчения. 
През ноември 2010 всич-

ко 
щ е 
с е  н а -
р ед и  и  т е 
ще започнат нови 
отношения с любимия 
си човек.

КОЗИРОЗИТЕ има го-
ляма вероятност да сменят 
през 2010 своята рабо-
та – с по-високо платена 
и по-приятна. За някои 
тази смяна ще означава 
и ново служебно израс-
тване. През цялата година 
те трябва да се стараят да 
натрупват повече пари, 
които ще им бъдат не-
обходими по-нататък. В 
личния им живот също 
ще има промени. Те или 
ще трябва да се разделят 
с партньора си, или да 
създадат нови правила за 
съвместния си живот.

Ако през 2009 година 
във всички сфери от жи-
вота на ВОДОЛЕЯ е имало 
промени, то 2010 ще бъде 
тяхното логическо продъ-
лжение. През тази година 
представителите на този 
зодиакален знак ще могат 
да променят социалната 
си роля - например да за-
почнат да се занимават с 
политика или със собствен 

биз-
н е с . 

Въпре-
ки труд-

ностите, те ще пожъ-
нат успех. Ако не са реши-
ли да сменят работата си, 
те могат да сe издигнат с 
едно стъпало по-високо. 
В личния им живот 2010 
ще бъде година на побе-
дите. Ако не бързат и не 
проявяват явно нетърпе-
ние, ще завоюват любовта 
на всеки един симпатичен 
партньор.

РИБИТЕ, които през 
2009 година доста се из-
потиха, за да постигнат 
добри резултати, през 2010 
ще могат малко да се от-
пуснат. Всичко, за което са 
мечтали, ще се реализира. 
Но успехът, парите и при-
знанието ще станат за тях 
реалност само ако те са 
анализирали добре своите 
постижения и планове. 
Личният им живот също 
ще бъде успешен. Самот-
ните Риби ще срещнат 
своята половинка, а тези, 
които вече са я намерили, 
ще потърсят щастието си 
в брака. Особено удачен 
за сватба е пролетният 
период.

 

Новата 2010 година ще премине под знака на белия метален Тигър. 
Той обещава да бъде много интересен, тъй като сериозни промени 
ще засегнат всички сфери от живота на хората. Дни преди да чуем 
неговия тържествен рев, ви предлагаме да разберете по-подробно 

какво ви очаква през настъпващата година.

През зимните месеци много 
ж е н и  и м а т  п р о б л е м и  с 
килограмите в повече, които 
под широките, удобни и топли 
дрехи се качват неусетно. Как 
да не позволим това да се случи 
с нас?

Първото и основно нещо, 
което можем да направим, 
е балансираното хранене. 
Трябва да ядем плодове и 
свежи зеленчуци, колкото и 
през лятото, както и храни, 
богати на белтъчини като 
месо, риба и бобови култури. 
А от някои продукти като 

бонбони, банички и сладкиши, 
за съжаление, трябва да се 
откажем.
Активното движение е най-
малкото, което можем да 
направим за себе си – добре 
е да вървим пеша поне 20-30 
минути на ден.
Друго изискване е да избираме 
правилните напитки. Най-добре 
е да пием билков чай с мед 
и лимон. Колкото до кафето, 
то може да ни ободри, но не 
може да ни зареди с енергия 
задълго.
Здравият сън е много важен, за 

да останем бодри през зимата. 
Специалистите ни съветват в 
тези дълги нощи да си лягаме 
половин час по-рано. Добре е 
да проветрим спалнята поне за 
няколко минути преди лягане, 
като не трябва да прекаляваме 
с гледане на телевизор и работа 
на компютър.
През зимата добавяйте в своя 
живот повече ярки цветове. 
Избирайте облекло, част или 
аксесоар в оранжев, жълт или 
лилав цвят, чанта в цвят, различен 
от черно, или шарени ръкавици. В 
интериора на своя дом направете 

цветен акцент с някое родопско 
халище, китеник в много цветове 
– това определено създава 
усещане за топлина и зарежда с 
позитивна енергия.
И накрая - още един проверен 
начин да останем стройни 
– носете стегнати дрехи, 
например един номер по-
малки дънки. По този начин 
ще усетим, ако започваме да 
качваме килограми или да се 
отпускаме, преди дори да ни го 
е “казал” кантарът.
Най-важното от всичко обаче е да 
запазим доброто си настроение, 
позитивното отношение към 
околните и да бъдем заедно с 
любимите ни хора.
До Коледа остават броени дни.

Бодри и елегантни и през зимата

Нова година – нов късмет!Нова година – нов късмет!

МОДА, ЗДРАВЕ, КРАСОТА
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In Memoriam

Сбогом, Маестро!Сбогом, Маестро!
Със загубата на Крикор Азарян една 

епоха в театъра си тръгна завинаги
На 15 март 
Крикор Азарян 
отбеляза 
своята 
75-годишнина 
на сцената на 
Театъра на 
Българската 
армия.

На 15 март тази година 
на сцената на Театъра на 
Българската армия от-
ново се играеше пиеса на 
А. П. Чехов - «Чайка». И 
отново тя бе постановка 
на Крикор Азарян. Режи-
сьорът Азарян правеше 
най-добрите си поста-
новки десетилетия наред 
именно на тази сцена. Той 
бе ненадминат в познава-

нето и пресъздаването на 
творчеството на Чехов 
и на Йордан Радичков. 
Той беше човекът, кой-
то винаги и безотказно 
добронамерено гледаше 
да ти е полезен, предпо-
читаше да разговаря с теб 
без дистанция - не като 
«професоре», а с про-
стичкото «Коко». Азарян 
обичаше не да обяснява, 

а да показва на актьорите 
си какво си представя той 
по време на репетиция-
та. Бе един от малкото, 
които бяха невероятно 
демократични и достъ-
пни - и за обществото, и 
за хората, с които работи. 
Крикор Азарян не оби-
чаше да се самоизтъква. 
Той просто непрекъснато 
работеше. До последния 

момент.  Пок лон пр ед 
паметта му! 

Последната постанов-
ка на Крикор Азарян е 
на «Вишнева градина» на 

А. П. Чехов в Народния 
театър “Иван Вазов”. Пре-
миерата се състоя на 29 
октомври.

“Едни си идват, други си 

отиват, надеждата остава, 
но някъде далеч ни чака 
смъртта», казваше про-
фесорът, когото наричаха 
Коко. 

Страхотен подарък за 
Коледа получи сливенски-
ят творец Соня Келевед-
жиева. Талантливата пи-
сателка спечели наградата 
за проза на Европейския 
конкурс за художествена 
проза, наука и музика за 
2009 г. «И със звездното 
небе над нас...»

Във Флоренция журито 

за проза, начело с проф. 
Роберто Бардзанти от уни-
верситета в Сиена, бивш 
вицепрезидент на Евро-
пейския парламент, е от-
личило Соня за нейната 
творба «Фрида». Второто 
място е отредено на гръцки 
творец, а третото - на ита-
лиански автор.

В европейския конкурс 

са участвали 135 писатели 
от 11 страни. Творбата 
«Фрида» е написана специ-
ално за третото издание 
на европейския конкурс. 
Разказът вече е преведен на 
английски и немски език и 
ще бъде включен в сбор-
ници, книги и алманаси, 
които ще бъдат разпро-
странени из целия ЕС..

Европейски приз за проза 
пристигна в Сливен 

Тамплиери направиха бал в София, 
изпълнен с тайнства и мистерии по зако-
ните на древното рицарство. Благотвори-
телната проява целеше да помогне на деца 
без дом и да събере средства за приюта на 
отец Йоан в Нови хан.

Както е казал един от великите мислители, 
като видиш непознато дете, погали го по 
главата, защото не се знае дали то не е твое 
от някоя забежка. Този вечен принцип бе 
заложен и при събирането на пари за без-
домните хлапета, които монахът приютява 
и се опитва да им посочи верния път. Чек за 

18 000 лв. на отец Йоан връчи Орденът на 
рицарите тамплиери на Ерусалим Приорат 
България. Отделно бяха събрани няколко 
хиляди лева от благотворителния търг, които 
също ще бъдат предадени на приюта. 

В отговор на благотворителния жест 
отец Йоан каза: «Мен земните награди не 
ме радват. Аз съм монах, радват ме нещата, 
които върша в угода на Бога. Тези пари ще 
спасят приюта и питомците му през зимата. 
Чудеса ще направя с тях!». След това скул-
пторът Павел Митков му връчи статуетка 
на рицар в молитвена поза.

Павел 
Митков дава 
статуетка 
на рицар на 
отец Йоан.

2009 г. «И със
небе над нас...»

Във Флоренц

Тамплиери направиха бал в София,
изпълнен с тайнства и мистерии по зако-
ните на древното рицарство. Благотвори-

18 000 лв. на отец Йоан връчи Орденът на 
рицарите тамплиери на Ерусалим Приорат 
България. Отделно бяха събрани няколко 

Тамплиери отличиха отец Тамплиери отличиха отец 
Йоан с рицарска наградаЙоан с рицарска награда

Диана, внучката на Пабло Пикасо, 
призна в София, че предпочита да 
пее, свири и танцува, отколкото да 
рисува. Тя се пошегува, че всеки на-
следник на велик артист се чувства 
фрустриран в неговия жанр. Оча-
рователната дама, която с изненада 
научи, че е попаднала в родината на 

Кристо е българин?, възликна 
внучката
на Пикасо

Кристо Явашев, пристигна за откриването на 
Галерията за модерно изкуство.

Диана представи тук книгата си «Изкуството 
може да бъде само еротично», посветена на 
чувствеността в творенията на Пабло Пикасо. 
Тридневната премиера стартира с възторга на 
познавачи и лаици пред работите на Салвадор 
Дали, Анри Матис, Хуан Миро, Анди Уорхол. 
Шагал е представен с 24 литографии по сюжети 
от Библията. Нашумелият американец Слонъм 
също е в топкласацията. Кристо и Хубен Черке-
лов, които от години живеят и се трудят в САЩ, 
също събраха заслужени овации.

Ицко Финци разкри житейската 
си тайна пред десетки фенове в 
клуб «Петното на Роршах» в Плов-
див. Великолепният актьор дойде 
с цигулката си, за да представи 
първата си книга с екстравагант-
ното име «Мотоциклетът, Ромул 
Велики, Наивист, Пак тогава, в 
Сао Пауло, Какъв съм за Питър 
Брук? Бобо и други четива». 
«Много-много не исках да влизам 

в модата на пишещите артисти, 
но после се съгласих. Включени 
са есета, разкази, диалози... Има 
любопитни неща от детството ми, 
моята леля, въпросите, които съм 
си задавал на сцената», обясни 
един от най-обичаните наши 
актьори. Финци прочете глава от 
томчето и се просълзи, въпреки 
че текстът беше весел. После, 
в паузата между две цигулкови 
парчета, той извади от джоба на 
сакото си лист хартия с астроно-
мическо съдържание. Прочете 
на глас за тайните на Вселената, 
движението на Слънцето, живота 
на малките и големите галактики. 
«Това листче не излиза от джоба 

ми. Като се ядосам на нещо, го 
вадя и го прочитам, въпреки че 
го знам почти наизуст. Знаете 
ли защо се интересувам от звез-
дите, скоростта на светлината и 
планетите? 

Защото на фона на проблемите 
на Вселената, моите ми се струват 
толкова микроскопични», обясни 
чудакът. След което подкара ита-
лианско танго заедно с големия 

си приятел и партньор на сцената, 
брилянтния джаз пианист Васил 
Пармаков. Шоуто на дуета беше 
нещо средно между джем сешън, 
театър и литературно четене. Със 
спектакъла на практика тръгнаха 
и четвъртъчните театрални ве-
чери в клуба. Финци омайваше 
публиката с великолепното си 
чувство за хумор, виртуозното 
умение да прави любов с цигулка-
та си и с невероятната си жизне-
ност за своите 73 години. 

А след това книгата му буквал-
но бе разграбена за около пет 
минути. «Ей, не всичко е загубе-
но», констатира Ицко с доволна 
физиономия. 

Ицко Финци свири, чете и плака Ицко Финци свири, чете и плака 
в „Петното на Роршах”в „Петното на Роршах”
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Simple Minds 
отвориха пиано 
бар в столицат

Шест години след първата си поява пред българска 
публика Simple Minds се убедиха, че освен любимия им 
играч от «Селтик» - Стилиян Петров, имат още една 
причина да споменават Татковината ни с добро. Близо 
двучасовия им лайв успя да доближи атмосферата в зала 1 
на НДК максимално до тази в пиано бар. За това спомогна 
колкото отпускащият микс от арт рок и уейв, толкова и 
тесният, но пламенен кръг ценители, дошли да разноо-
бразят социалния си живот с харизмата на Джим Кер. По 
неизвестни за меломанската логика причини бройката на 
присъстващите едва ли стигаше до 1500, което е обидно 
рехава статистика за музиканти от такъв калибър. При 
народни цени на билетите и предколедното нашествие на 
нафталинени естрададжии в културния афиш на столи-

цата ни остава да отдадем слабия интерес към шоуто на 
минусовите температури и евъргрийна в оправданията – 

“икономическата криза”. 
Българка рисува в Русе две картини, 

поръчани от султана на Оман Кабус 
бен Саид. Те са натюрморти и са 
предназначени да красят вилата на 
знатната особа в германския зимен 
курорт Гармиш Партенкирхен. И 
двете платна са поръчани на ху-
дожничката Мария Върбанова. Тя е 
преговаряла в продължение на пет 
месеца с лондонска агенция, наета да 
обзаведе вилата на приказния араб-
ски богаташ.

Според сключения договор първият 
натюрморт трябва да е готов до края на 
януари 2010 г., а вторият - до края на фев-
руари. Любопитна подробност е, че самият 
султан може да наблюдава как се рисуват 
платната му. Работата по натюрмортите 
ще бъде директно предавана от ателието 
в Русе по интернет. Заедно със съпруга си 
Валери Запрянов, който също е художник, 
Мария Запрянова отвори в дунавския 

град 
п ъ р в о -
т о  о н л а й н 
ателие у нас. 
Целта на двамата художници е изкуство-
то да влезе в домовете на хората и да ги 
направи част от творческия им процес. 

БГ художничка рисува 
за султана на Оманза султана на Оман

Султан Кабус бен Саид Султан Кабус бен Саид 
ще може да наблюдава ще може да наблюдава 
в интернет как се в интернет как се 
рисуват платната му рисуват платната му Джаз Джаз 

звездапя безплатно

Пъстра изложба от коледни поздравителни картички бе Пъстра изложба от коледни поздравителни картички бе 
подредена в Народна библиотека «Иван Вазов» в Пловдив. подредена в Народна библиотека «Иван Вазов» в Пловдив. 
Уредниците показват над 200 картички, събирани през Уредниците показват над 200 картички, събирани през 
последните 50 години във фондовете на библиотеката.последните 50 години във фондовете на библиотеката.

Aмериканската джаз 
звезда Джанис Харингтън 

изнесе открит урок в залата 
на Регионалния историче-

ски музей в Благоевград. 
Студенти от Югозападния 

университет и ученици 
от НХГ имаха уникалната 
възможност да се насла-

дят на божествения й глас. 
С нея бе и тромпетистът 

Венцислав Благоев. Двама-
та показаха на живо как се 

съчетават най-оригиналните 
стилове на музиката зад 

океана. След това в салона 
на Драматичен театър «Ни-

кола Вапцаров» Джанис взе 
участие в коледния концерт 

на Биг Бенд - Благоевград. 
Така тя стана първата чуж-

дестранна гост-солистка на 
оркестъра.

“Името на Никола Вап-
царов е записано от исто-
рията и ще се пренася от 
векове на векове. Той ще 
бъде запомнен преди всич-
ко като поет на една чове-
колюбива идея”, каза пре-
зидентът Георги Първанов 
в началото на тържестве-
ния концерт-спектакъл в 
Народния театър «Иван 
Вазов», посветен на 100-
годишнината от рождение-
то на световноизвестния 
българин. “При него живот 
и творчество се сливат 

в името на голям идеал. 
Вапцаров ни показа как 
човек трябва да живее и да 
се бори за каузата. Творче-
ството му надживява не-
говата епоха, ценностите, 
които поетът изповядваше, 
остават свети и вечни”, по-
сочи държавният глава. По 
думите му, колкото и дълго 
да се взираме в историята, 
няма да съзрем сълза, но 
ще видим в небитието 
мъждукащата светлина 
на вярата на застреляните 
поети.” 

Щастлив е онзи, който 
носи в сърцето си идеала, 
продължен и след смъртта 
му, каза проф. Андрей 
Пантев. Никола Вапцаров 
не е бил щастлив в смисъ-
ла, който влагаме ние, но 
е носел в себе си идеал. 
Кой от великите поети 
и писатели е видял при-
живе идеала си, мечтата 
си реализирана? Според 
професор Пантев човек 
като Вапцаров, творец 
като Вапцаров може да 
бъде път, мост към такова 

условно, но трайно по-
ведение.

П р а з н и ч н ат а  в е ч е р 
продължи с песни по 
стихове на Никола Вап-
царов и рецитал върху 
поезията му. Йорданка 
Христова изпя «Прощал-
но», а Елица и Стунджи 
приповдигнаха с три свои 
изпълнения градуса на 
настроението в препъ-
лнената зала. Народна 
музика и хора изпъстриха 
тържествената програма. 
Поздравителен адрес от 
генералния директор на 
ЮНЕСКО Ирина Бокова 
бе прочетен от Николай 
Петев, шеф на СБП.

БГБГ

110 хиляди евро ще бъде хонорарът на 
сръбската звезда Горан Брегович, който ще 
свири навръх Нова година в столицата. Хоно-
рарът е осигурен от Българската национална 
телевизия, като мегаспектакълът ще бъде част 
от превърналия се в традиционен новогодишен 
концерт, който ще се проведе на столичния 
площад «Александър Батенберг».

Горан Брегович ще дойде с цялата си свита 
- неговия «Оркестър за сватби и погребения». 
Шоуто ще бъде с продължи-
телност два часа и поло-
вина.  

Брегович ще свири в 
София срещу 110 000 евро

Един от най-самобитните български музи-
канти - Теодосий Спасов, представи новия 
си проект Gipsy Project в залата на «Сцена 
Академия». Присъстващите този път не само 
се насладиха на вълшебния кавал на Теодо-
сий, но и чуха как самият той пее. Справи 
се също толкова добре, колкото и с музи-
ката. На сцената с него излязоха четирима 
инструменталисти, предимно роми - Пейо 
Пеев (гъдулка), Атешхан Юсеинов (тамбура), 
Митко Кунчев (тарамбука) и Ачко Маринов 
(акордеон и вокал). Присъщите на етноса им 
ритми властваха на сцената, преплетени с 

джаз теми и класически мелодии. Своя при-
нос даде и младежка филхармония «София», 
колкото окончателно да подчертае, че Спасов 
отново отказва да се вмести в традиционните 
жанрове.

Като доказателство за това бе и предната 
му, току-що приключила авантюра. Виртуозът 
на кавала бе в Япония за серия от четири кон-
церта заедно с Хилда Казасян, Христо Йоцов и 
Румен Тосков. Техните авторски пиеси, както 
и автентичен български фолклор, звучаха в 
един от най-известните джаз клубове в света 
- Blue Note Club в Токио.

Виртуозът на кавала Виртуозът на кавала 
свири заедно с ромисвири заедно с роми
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С лири в джоба нямаше 
изобщо да се тревожим 
дали Жан-Клод Трише 
(шефът на Европейска-
та централна банка) ще 
ни допусне в еврозоната. 
Можеше изобщо да не се 
натискаме да въвеждаме 
евро - като британците. А 
можеше и отдавна да сме 
членове на еврозоната, тъй 
като щяхме да сме преско-
чили соцпериода от исто-
рията си, щяхме да сме се 
откъснали от Британската 
империя и да сме доста по-
напред... Но пък ако бяхме 
финансово и икономически 
по-развити, кризата щеше 
да ни удари по-яко, как-
то удря Великобритания 
и цяла Западна Европа. 
Този ред на мисли може 
още дълго да продължи, 
но нека все пак разкрием 
сензационната история за 
българския паунд.

Както вече отдавна е из-
вестно, на 28 ноември 1943 
г. в Техеран стартира кон-
ференция на антихитле-
ристката коалиция начело с 
“тримата големи” - Рузвелт, 
Чърчил и Сталин. Четири 
дни те обсъждат плановете 
на съюзниците за бързо 
спечелване на войната и 
предстоящите удари срещу 
фашистките войски. Разгле-
дани са и въпроси за съдбата 
на държавите - сателити на 
фашистка Германия, между 
които е и България.

Чърчил настоява да се 
убеди Турция да влезе във 
войната, за да се открият 
комуникациите през Дар-
данелите и Босфора. Той 
изтъква нуждата да се пра-
щат доставки на Червената 
армия през Черно море. В 
действителност обаче за-
мисълът му е съвсем друг. 

От февруари 1943 г., след 
разгрома на хитлеристките 
армии при Сталинград, 
Съветската армия преми-
нава в контранастъпление. 
За по-малко от три месеца 
се придвижва с около 650 
км. На всички става ясно, 
че нищо не е в състоя-
ние да спре настъплението 
на съветските войски. На 
Чърчил това обаче не се 
нрави. Той не желае русите 
да влязат в София, Белград, 
Виена и Прага. По тази 
причина Великобритания 
настоява Турция да влезе 
във войната, а английското 
командване започва раз-
работка на план за десант 
в Гърция.

Още на 30 януари 1943 г. 
в Адана е проведена тайна 
среща между Чърчил и тур-
ския министър-председател 
Иньоню, на която са из-
ложени исканията и част 

от английските пла-
нове. На Турция е 
обещана помощ 
в изграждане-
то на летища, 
оборудване и 
обучение на 
турски пи-
лоти. Освен 
това Велико-
британия се 
з а д ъ л ж а в а 
д а  п р е д о -
стави на тур-
ската армия 
най-модерното 
въоръжение.

В края на лятото 

на 1943 г. английските во-
енни разработват план за 
десант при Солун, известен 

като Солунската операция. 
Тя предвижда изтласкване 
на север на германските 

войски от терито-
рията на Гърция 

и окупация на 
България, из-

преварвай-
ки Червена-
та армия. 
В подго-
товката за 
д е с а н т а , 
н а р е д  с 
чисто во-
е н н и т е 
действия, 

английското 
командване 

се подготвя и 
за паричното об-

ращение в набеля-
заните за окупация 
територии.

За целта в края на 
1943 г. е отпечатана 
нова серия банк-
ноти на емисията 
British military and 
army issues (British 

military authority) - Бри-
тански военни и армейски 

емисии. Банкнотите от но-
вата серия са само от един 
паунд - серия Z, и са в из-
ключително малък тираж. 
От лицевата им страна 
под текста British military 
authority (Британски во-
енни власти) е щемпелуван 
допълнителен текст, указ-
ващ за коя територия са 
предназначени.

С щемпел BULGARIA са 
отпечатани само 25 банкно-
ти с номера от 39Z000001 до 
39Z000025. Така се появява 
т.нар. български паунд, 
който никога не влиза в 
обращение.

За голямо съжаление на 
Чърчил против балканската 
операция твърдо се обявява 
американският президент 
Рузвелт. Той настоява хит-
леристките войски да се 
атакуват през Франция от 
северозапад най-късно до 
пролетта на 1944 г.

Освен това, Турция от-
казва да се включи във 

войната. В нота отговор 
на турското правителство 
министърът на външните 
работи Нуман Мемеджио-
глу заявява, че поради не-
достатъчно снабдяване на 
турските въоръжени сили, 
подготовката за операция-
та при Солун не може да 
завърши до 15 февруари 
1944 г. Така замислената от 
Чърчил офанзива не се осъ-
ществява. На 3 февруари 
1944 г. английските военни 
мисии напускат Турция. 
Това са основните причини 
,,българският” паунд да не 
се реализира, а събитията 
след 8 септември 1944 г. и 
последствията за Бълга-
рия от тях са известни на 
всички ни.

В наши дни да притежа-
ваш такава банкнота е ис-
тинско щастие, а освен това 
е и добра инвестиция. На 14 
май 2007 г. аукционна къща 
SPINK продаде “български” 
паунд с номер 39Z000011 за 
7500 щатски долара! 

Български паунд?
ЧЪРЧИЛ искал да пусне у нас 
банкнотабанкнота, която днес струва $
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та при Солун не може да 
завърши до 15 февруари 
1944 г. Така замислената от 
Чърчил офанзива не се осъ-
ществява. На 3 февруари 
1944 г. английските военни 
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тров издаде една много интересна и 
полезна за скопските “историци” книж-
ка - „Десетте лъжи на македонизма”. 
Ако беше изчакал, нашият учен може 
би щеше да издаде трилогия “Хиляда 
сто и десетте лъжи.”. Принос към нея е 
и следната случка.

В антикварен магазин в столицата 
на Сърбия се продава на скромната 
цена от 1000 евро първата македонска 
банкнота. На нея обаче не е изобразен 
бащицата на македонската нация 
Александър Македонски. Това е една 
напълно българска банкнота с номинал 
250 лева, емисия 1943 г., от която с благ 
поглед ни гледа недораслият шестгоди-
шен цар Симеон II. И за да не се допуска 
оперчване на поредната лъжа, нека 
надникнем в дебрите на историята, за 
да научим малко повече за това чудо 
на македонската нотафилия.

Годината е 1944, месец септември. 
България е „освободена” от братската 
Червена армия. Народната власт е 
факт, но все още циркулират царски 
пари - това е последната им емисия 
банкноти от 200, 250 и 500 лева от 1943 
г., с портрета на Симеончо.

Най-неочаквано в края на септем-
ври и началото на октомври 1944 г. в 
паричното обращение се появяват 250 
лева, напълно нормални (разбирай 
истински), но с подправени букви на 
серийните номера. Вместо Ч и Ш пише 
Н, И, Щ и Ц. „Странните” банкноти се 
въртят на различни места в страната, но 
главно в Западна България и най-вече 
във Вардарска Македония. Времената 
са тежки, България вече воюва с до-
вчерашния си съюзник Германия и 
условията за задълбочено разследване 
откъде идват тези банкноти са нищож-
ни. Едно обаче е сигурно - клонът на 
БНБ в Скопие, работил до 6 септември 
1944 г., не ги е пускал в обращение!?

Въпреки несгодите на войната На-
родната банка действа бързо и опо-
вестява сред населението: “Да се обяви, 
че БНБ не е приемала и не е пускала в 
обращение банкноти от 250 лв., емисия 
1943 г., серии Ч и Ш, и че ако има пуснати 

между населението 
такива, то те са без 
всякаква стойност и 
публиката не трябва 
да ги приема. Канят 
се всички държатели 
на такива банкноти 
да ги депозират най-
късно до 28 февруа-
ри 1945 г.”

Д о с к о р о  в е р -
сиите за появата на 
странните банкноти 
от Македония бяха две. За никого не 
би било странно да приеме, че те са 
разпространени от отстъпващите от 
Балканите германски войски (в перио-
да на Втората световна война всички 
български банкноти са печатани в 
Германия), като отмъщение към измя-
ната на довчерашния съюзник. На 4 
септември 1944 г. просъществувалото 
само седмица правителство на Кон-
стантин Муравиев обявява излизането 
от състояние на „символична” война с 
Англия и САЩ. Прекратени са дипло-
матическите отношения с Германия. 
Под натиска на Съветския съюз, чиито 
войски почти са стигнали границата 
на България, страната ни е принудена 
да обяви война на Германия. Това бе 
първата версия.

Втората е свързана с небезизвест-
ната Трета македонска партизанска 
бригада, която в периода на „бугар-
ската окупация” извършва множество 
атентати и диверсии срещу редовната 
българска войска. Не едно и две са 
нападенията срещу железопътни ком-
позиции. Смяташе се, че при някое от 
тези нападения от вагон е задигнато 
известно количество банкноти, които 
партизаните разпространяват незакон-
но сред населението. Силен аргумент в 
полза на тази теория е и фактът, че на 
обратната страна на някои банкноти от 
серии Ч и Ш има един многозначителен 
печат - “Първите македонски банкно-
ти”. На 2 август 1944 г. е свикано т.нар. 
Антифашистко събрание за народно 
освобождение на Македония, останало 
в историята с абревиатурата АСНОМ. 
След изтеглянето на германските 

войски от Македония, в качество-
то си на самообявила се за върховна 
представителна и изпълнителна ин-
ституция, АСНОМ взема решение за 
включване на Вардарска Македония 
като федерална държава в рамките на 
Югославската федерация. Събитието е 
ознаменувано с “раждането” на новата 
македонска парична единица. За целта 
неизвестно количество от тези странно 
появили се банкноти са подпечатани 
с печат със символи и текст: “ДЕМО-
КРАТСКА ФЕДЕРАТИВНА JУГОСЛАВИА, 
ПОВЕРЕНСТВО ЗА ФИНАНСИЙ НА 
МАКЕДОНИА”. В средата на печата е 
изобразен бъдещият герб на Социа-
листическа федеративна република 
Югославия.

Странно, биха казали мнозина, защо 
точно български левове, а не сръбски 
динари са подпечатани. На този въпрос 
„бащите” на македонската нация Мето-
ди Андонов–Ченто и Лазар Колишевски 
не са оставили отговор. Може би не е 
и нужно. Така или иначе начинанието 
на новите строители на Македония е 
обречено на неуспех. В „свободна” вече 
Македония българска администрация 
не съществува, банката в Скопие вече 
не е българска и няма кой да гарантира 
за покритието на банкнотите. По тази 
причина населението едва ли би при-
ело да използва банкноти на бившите 
окупатори, пък били те гарантирани 
с печата на бъдещата федеративна 
държава. По-голямата част от подпеча-
таните банкноти са унищожени и това е 
причината цената им днес да е толкова 
атрактивна, а не легендата.

Накрая логично идва въпросът откъ-
де все пак са изскочили тези странни 

банкноти. Отговора дава един доку-
мент, запазен в Политическия архив на 
Министерството на външните работи 
на Германия. Той е от поредицата, на-
речена “Дневникът на Адолф Бекерле”. 
(Адолф Хайнц Бекерле е пълномощен 
министър на Германия в София от юни 
1941 г. до 9 септември 1944 г. С него се 
свързва мъчителното умъртвяване на 
11 343 евреи от т.нар. “новобългарски 
земи” в Македония и Тракия, които са 
изпратени в лагерите на смъртта. В 
една от точките на ежедневните теле-
грами на Бекерле до своя шеф в Импер-
ското външно министерство в Берлин, 
Йоахим фон Рибентроп, откриваме от 
говора за появата на банкнотите серии 
Ч и Ш.)

ЕТО И ОТГОВОРА - България пе-
чата своите банкноти в Германия 
(Reichsdruсkerei - Германска имперска 
печатница, и Giesecke & Devrient) още 
от 1938 г. Никакъв проблем не пред-
ставлява за имперската печатница да 
достави в Скопие, в щаба на Вермахта, 
нужното количество български банк-
ноти в рамките на дори една седмица. 
Разпространението им също не пред-
ставлява трудност, като се има предвид 
опитът на нацистите в пласирането 
дори на фалшиви британски паунди, 
сполучливо отпечатани в концлагера 
Заксенхаузен. Но това е друга тема. 
Българските банкноти са напълно 
автентични, като изключим серийните 
им номера.

В наши дни общото количество за-
пазени банкноти 250 лв. от серии Ч и 
Ш е малко. А иначе първата македонска 
банкнота на бившата югорепублика 
се появява доста по-късно. Едва през 
1992 г. 

Да сте чували нещо за български паунд? Струва 7500 долара 
и е в тираж 25 бройки. Той можеше да е основната ни парична 
единица днес, ако през 1944 г. Великобритания ни бе окупирала 
и бе въвела в обращение лири, специална емисия за България. 
25 броя банкноти са били изготвени и само са чакали мига, в 
който да се превърнат в жива пара.

и
две. За никого не
приеме, че те са
отстъпващите от

войски от Македония, в качество-
то си на самообявила се за върховна
представителна и изпълнителна ин-
ституция, АСНОМ взема решение за

банкноти. Отговора дава един доку-
мент, запазен в Политическия архив на 
Министерството на външните работи 
на Германия. Той е от поредицата, на-

Македонски банкноти Македонски банкноти 
с образас образа

на Симеон IIна Симеон II
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Македонски банкноти 
с образа

на Симеон II

В България все още има 
зимни курорти, които 
предлагат добри усло-
вия за каране на ски на 
ниски цени, показа про-
учване на Българската 
национална асоциация 
на потребителите. Като 
пример са посочени ку-
рортите Беклемето, Уза-
на, връх Ком, Мальовица, 
Рилски езера, Паничище, 
Пършевица,  хижа Чу-
мерна и Семково. Тук 
еднодневните карти за 
използване на пистите и 
съоръженията варират 
между 3 и 20 лева. Проу-
чването е проведено като 

част от проек-
та на Европей-
ския потреби-
телски център 
–  Б ъ л г а р и я , 
п о д г о т в и л 
акт уална ин-
формация за условията 
и цените на всички ски 
курорти в Европа преди 
началото на активния 
зимен сезон. Тенденции-
те,  които се  очертаха 
при анализа на българ-
ските зимните курорти 
за сезон 2009-2010 г., са 
следните:

Значително се е увели-
чил броят на съоръжения-

та за изкуствен сняг. Това 
гарантира, че сезонът ще 
е по-продължителен и 
няма да има отмяна на ре-
зервации заради липсата 
на сняг.

В ъ п р е к и  ч е  н а й -
популярните к у рорти 
като Банско, Пампорово 
и Боровец все още не 
предос тавят акт уа лна 
информация за цените, 
не се очаква те да са по-

високи от 
предходния сезон. Пове-

чето курорти предла-
гат отстъпки (10-15%) 
от цените на картите 
при наемане на ски 
екипировка.

Националната асо-
циация на потреби-
телите  изтъкв а ,  че 

е желателно цената на 
картата за ползване на 
съоръженията да включ-
ва и планинска застра-
ховка (15 лв.), която по-
крива рисковете при на-
раняване или изгубване 
в планината. Курортите, 
които включват тази за-
страховка в цената на 
картата, са Банско, Боро-
вец, Витоша, Добринище 
и Пампорово.

Зимните ни курорти Зимните ни курорти 
предлагат добрипредлагат добри
условия за каране на скиусловия за каране на ски

Още нещо за “наш’те 
планини зелени”

На малката си територия България е събрала най-
внушителните планини на Балканския полуостров. Името 
на региона е дала Стара планина, наричана още Балкан. Тя 
е най-дълга и монументална. Прекосява цяла България и я 
разполовява на Северна и Южна. Първенството по височина 
на Балканите държи Рила. Но съседната Пирин се извисява 
също така островърха и внушителна. Двете планини изпъ-
лват югозападния край на българската карта и като тяхно 
продължение се възприема планината Родопи. По-далеч от 
тях, на югоизток, опряна до Черно море, е най-полегатата 
Странджа. А най-малка е Витоша, която се извисява над 
столицата София. Това са най-емблематичните за българите 
планини, макар да има и други по-малки.

В традиционната ни култура планината се смята за свещено 
място. Още от най-древни времена хората вярвали, че като 
се издига високо към небето, планината се доближава до бо-
говете. Навярно тази представа е вдъхновила едно народно 
предание за Родопа и Стара планина, наричана от древните 
траки Хемус или Хем. Двете планини били още деца. Но не 
какви да е, а деца на морски бог – може би защото в праисто-
рически времена земите ни били покрити от море. Хемус бил 
по-големият брат, а Родопа – по-малката сестра. Двамата по 
цял ден играели безгрижно. Веднъж им хрумнало на игра да 
имитират старите богове. Хем си направил дълга бяла брада, 
а Родопа разпуснала русите си коси. Но дръзката им игра 
разгневила Стария Бог – владетел на света. В яростта си той 
превърнал Родопа в красива планина със заоблени форми. 
Като видял това, брат й Хемус се вкаменил от ужас и така 
се преобразил също в планина – по мъжки величествена и 
сурова. И за да е още по-сурово наказанието, богът разделил 
двете планини с обширната Тракийска низина. 

„Семейна драма” се разиграва и в едно предание за плани-
ните Рила и Пирин. Младата красива и работна девойка Рилка 
си харесала непознат младеж на име Пирин и пожелала да 
се ожени за него. Той също се влюбил в нея. Но родителите 
на Рилка не се съгласили да дадат дъщеря си на непознатия. 
Затова двамата млади тайно избягали далеч и се оженили без 
родителска благословия и без сватба. Скоро им се родили две 
деца – син, когото нарекли Искър, и дъщеря, която кръстили 
Места. И докато майка им се грижела за тях и за дома, баща 
им ходел на лов. Двете деца били толкова буйни, че веднъж 
се скарали и понечили да се сбият. Безсилна да ги укроти, 
майка им отчаяно изрекла проклятие – Господ да ги раздели 
и никога повече да не се видят, а самата нея Бог да вкамени, 
за да не жали за децата си. 

Проклятието се сбъднало – Рилка се превърнала в пла-
нината Рила, а синът й Искър в буйна река, която извира от 
Рила и тече на север. Дъщерята Места пък се преобразила в 
по-кротка река, която тече на юг. Баща им в това време бил 
на лов по на юг, но проклятието застигнало и него – той се 
превърнал в планината Пирин, край която преминава река 
Места. Така преданието за семейната драма разделя бащата 
от сина и му позволява да вижда само дъщеря си. Затова 
Пирин винаги е мрачен откъм страната, с която е обърнат 
към някогашната си жена – Рила. 

И народните песни очовечават планините в раз-
лични житейски истории. В един песенен текст Стара 
планина се провиква към съседната Витоша – „За-
спала ли си, Витош-планино?”. А тя отговаря, че не 
спи, а е уморена, защото е посрещала гости от Пирин 
планина, наричана „Ирин-Пирин”. Витоша се оплаква, 
че гостите са изгорили зелената й гора и са изпекли 
нейните рунести агнета, за да пируват из планината. 
В друга песен пък Стара планина „осиновява” бебето 
на млада жена, която е откарана в робство. Майката 
връзва бебешка люлка между две ели и моли „Стара 
планина, стара майчица” да отгледа сина й. Планината 
му дарява чудодейната си сила. Момчето за три месеца 
пораснало колкото за три години, а до деветата си 
година – колкото млад и юначен ерген.

Цените на нощувките в 
Банско няма да се увели-
чават през настъпващия 
зимен сезон. Част от хоте-
лите в курорта дори обе-
щават намаление от 10 на 
сто в сравнение с минала-
та година. Легло по 15-20 
лв. се намира и в частните 
квартири в града. Лифтът 
вече работи, уведомиха 

от фирмата -концесионер 
на ски центъра. Очакват 
се доста гости от Сърбия 
и Македония, ако от Нова 
година наистина отпаднат 
проблемите им с визите.

На практика подготов-
ката за новия зимен сезон 
тук вече е приключила. 
Кметство, хотелиери и 
собственици на заведе-
ния очакват не само най-
запалените любители на 
снежните спортове, но и 
туристите, които ще отдъ-
хват сред бялата прелест 
на Пирин и Рила. 

Няма строителни от-
падъци, не се виждат дори 
струпани дърва за огрев 
по улиците, които обикно-
вено задръстват движени-

ето. Икономическата кри-
за удари строителния биз-
нес. За първи път кметът 
на общината Александър 
Краваров няма да издава 
заповед за спиране на 
строителството през зим-
ния сезон. Просто защото 
то неусетно отшумя, след 
като в района се построи-
ха стотици хотелски и 
апартаментни комплекси. 
Само англичани притежа-
ват над 4000 апартамента 
в курорта. Около 600 от 
тях собствениците им от-
дават под наем, докато са 
в родината си. В момента 
нови сгради никнат само 
в отдалечени от града 
местности. 

Хотели и кръчми очакват туристи

Летни цени и комшии спасяват Банско
Англичани 
притежават 
над 4000 
апартамента
в курорта

Лечебни процедури разкрасяват и изчистват тялото от отровите

Лукс и глезотии в Пирин
Ако искате да посрещнете новата 

година в уютна просторна стая с 
много екстри и гледка към бели за-
снежени писти и да не ви се налага 
да приготвяте и разтребвате богата 
трапеза, подарете си почивка по 
празниците в Банско. Четиризвезд-
ният луксозен СПА хотел «Св. Иван 
Рилски» от родната верига FPI Hotels 
& Resorts ще изненада приятно и 
най-придирчивите си клиенти. От 
хотела предлагат специална оферта 
за фирмени коледно-новогодишни 
партита. Цената е 89 лв. на човек на 
ден. В нея са включени нощувка със 
закуска в луксозна двойна стая, праз-
нична вечеря, DJ, томбола, ползване 
на СПА центъра, паркинг и интернет. 
Ако искате да прекарате целия сезон в 
луксозен хотел, без да се притеснявате 
за резервациите, за да се отдадете на 
релакс и бели спортове, можете да 
наемете студио за 829 лв. на месец. 
Условието е да вземете апартамента за 
минимум два месеца. В него могат да 
почиват двама или трима души, СПА 
центърът и паркингът са безплатни 
към офертата.

Въпреки че е само на една година, 
хотелът се радва на редовни клиенти 
сред запалените скиори и техните 
половинки - почитателки на разкра-
сителните масажи и тонизиращите 
процедури. Любителите на плуването 
могат да разпускат в най-големия ба-
сейн в курорта с дължина 21,5 метра.

От натрупания стрес можете да се 
избавите в комфортната турска баня, 
в ледената стая и в залата за релакс. 
От токсините пък ще се спасите само 
след десетина минути в парната баня 
или в сауната. Естествено можете да 
изберете да се отървете от излишните 
килограми и отрови и във фитнес за-
лата. В трите масажни кабинета тук 
ще ви предложат разкрасителна и 
успокояваща терапия с мед и мляко, 
зелена ябълка, българска роза или 
билкова наслада. 

Ако пък си мечтаете за нещо по-
екзотично, можете да изберете тера-
пиите «Маракеш» или «Шоколадово 
изкушение». Ще съжалявате и ако 

пропуснете терапията със затоплени 
вулканични камъни или винената. 

В «Свети Иван Рилски» ще ви 
предложат и изгодни СПА пакети. 
Чрез «Тонус» ще тонизирате тялото 
си, ще го освободите от токсините и 
ще регенерирате кожата на тялото си. 
Тези, които искат да освежат кожата 
на тялото и лицето си, трябва да избе-
рат «Релакс». СПА пакетът «Св. Иван 
Рилски» почиства и овлажнява кожата 
в дълбочина, релаксира и тонизира 
тялото. Ако искате да се освободите 
от стреса и напрежението, да под-
храните и почистите кожата си - из-
берете пакета «Планинска свежест». 
Естествено, помислено е и за дамите, 
които мечтаят за съвършени форми. 
Те могат да се възползват от антицелу-
литната терапия. От 15 януари до края 
на сезона можете да се възползвате 
от специалните пакети за български 
туристи.

139 лв. ще ви струват 2 нощувки със 
закуска и вечеря, ползване на СПА 
центъра и паркинг. Ако изберете да 
отдъхвате двойно по-дълго - пла-
щате 259 лв. И ако от толкова много 
глезотии ви остане време за ски, пак 
няма да съжалявате за избора на 
хотела. Четиризвездната перла е в 
полите на Пирин, непосредствено до 
лифта и недалеч от белите писти на 
курорта. Освен в основното тяло на 
хотела, можете да отседнете и в една 
от 4-те изискани апартаментни къщи. 
В традиционния алпийски стил са 
вплетени и родни мотиви, които за-
силват усещането за домашен уют. А 
то се подсилва от екстрите във всяка 
стая - хипоалергични меки завивки, 
високоскоростен интернет и кабелна 
телевизия, електронна заключваща 
система на вратите и луксозна баня с 
огромна вана. За доброто ви настрое-
ние допринася и панорамната гледка 
към Пирин.

След бясното каране по белите пи-
сти можете да утолите вълчия си глад 
в типичната банска механа «Чановете» 
или в ресторанта със средиземномор-
ска и европейска кухня «Модерато». 
На разположение на гостите са и 

детски кът, ски гардероб, минимаркет, 
закрит гараж на две нива, рент-а-кар 
и туристически услуги - сити тур в 
гр. Банско, екскурзии до Рилския 
манастир, гр. Мелник и с. Добърско, 
организиране на пикник, различни за-
нимателни игри, пешеходни разходки 
в планината и езда.

9 ски курорта 9 ски курорта 
привличатпривличат
с ниски ценис ниски цени

 Легендите нашепват
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СЪКВАРТИРАНТИ
(179) Търси се кварти-

рант за двойна стая на 
W a l t h a m s t o w  C e n t r a l 
Station, БГ ТВ, интернет, 
градина, £50 на седмица, 
тел. 07883461369

(179) Свободно място 
за мъж в голяма двойна 
стая, удпбен транспорт, 
в близост до Stratford и 
Canning Town, магазини на 
TESCO и Iceland, на 3 мин. 
с транспорт до Upton Park 
(East London, District Line, 
3 Зона), нормален наем, 
тел. 07841451113

(179) Търси се кварти-
рант за двойна стая на 
W a l t h a m s t o w  C e n t r a l 
Station, БГ ТВ, безплатен 
паркинг, интернет, хубава 
градина, тел. 07838894126

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(186) Давам двойна и 

единична стаи с БГ ТВ и 
интернет, в близост до 
метростанцията на Wood 
Green, тел. 07968073004

(179) Дават се две двойни 
стаи по £50 на седмица, на 
човек, с включени смет-
ки, къщата се намира в 
района на  Manor Park, тел. 
07915991183

(179) Давам двойна стая 
под наем в 3 bedroom къща 
с 2 бани и 2 тоалетни, общ 
хол и кухня, в близост 
до Wood Green Station, 
тел.  07766797386 или 
07734430080

(179) Давам под наем 
двойна таванска стая с 
българска телевизия и ин-
тернет, тел. 07588624233

(181) Давам квартири 
за мъже и момчета, непу-
шачи,  точно на 3 мин. до 
Turnpike Lane Station, Зона 
3, в близост до голяма авто-
гара и много евтини мага-
зини. Спокойствие, уют и 
чистота, тел. 07900031491 

(181) Давам двойна стая 
до Turnpike Lane Station, 
£110 на седмица, с вкл. 
сметки, за двойка или се-
мейство, тел. 07885986843

(178) Давам единична 
стая на 3 мин. от Wood 
Green Station в чиста и 
приятна къща с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07968073004

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(181) Давам двойна стая 

на 2 мин. от Plaistow Station 
за  един човек (£75 седмич-
но с включени сметки) или 
двойка (£100 седмично с 
включени сметки), пла-
ща се месечно и се внася 
първоначален едномесечен 
депозит, тел. 07810205096

(183) Двойна стая в райо-
на на Leytonstone. Стаята 
е подходяща за двойка, 2 
момичета или 2 момчета 
и е със самостоятелна тоа-
летна. Къщата е 2 bedroom 
и в нея живее семейство с 
дете на 9 г. Има голям хол 
и кухня, градина, БГ ТВ, 
интернет и безплатен пар-
кинг. По възможност – за 
непушачи, тел. 07971972170 
или 07545235730

(182) Давам двойна стая 
под наем на 5 мин. от Prince 
Regent Station (DLR) и еди-
нична на 5 мин. от Royal 
Albert Station (DLR), с ин-
тернет, включени смет-
ки, безплатен паркинг, 
£120 / £70 на седмица, тел. 
07872995949, 07872996071

(182) Дава се под наем 
двойна стая за двойка, в 
къща за съжителство с 
друга двойка в Woodford 
Bridge, Зона 4, БГ ТВ, ин-
тернет, Virgin TV, тел. 
07878950106

(179)  Давам двойна 
стая под наем за двой-
ка или семейство, на 5 
мин. от метростанцията на 
Walthamstow, удобни авто-
буси и влакове, търговски 
център, BG TV, инренет, 
безплатен паркинг, тел. 
07988878036

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(191) Давам стая за жена 

в W12, тел. 07575089511
(191) Давам двойна стая 

на 8 мин. с трамвай от 
Wimbledon Station, тиха и 
приятна обстановка, £120 
на седмица с включени 
сметки, тел. 07788688080 

ЮЖЕН ЛОНДОН
(179)  Давам голяма 

единична стая за момче 
или момиче на Streatham 
Common, в 3 bedroom къща 
в близост до метростанция, 
тел. 07824808128

(179) Давам двойна стая 
под наем за двойка в къща 
със съжителство с дру-
га двойка, в района на 
Plumstead, £120 на седми-

ца, стаята е свободна от 
24.01, тел. 07542998580

(180)  Давам двойна 
стая под наем на 5 мин. 
от Clapham South Station, 
Зона 2, тел. 07737825168

(179) Давам единична 
стая под наем в Югоизто-
чен Лондон, в района на 
Greenwich, £300 на месец 
с включени сметки, тел. 
07912362232

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(179) Equitax LLP на-

бира full-time асистент-
счетоводители. Ако имате 
опит със self-assessment 
корпоративни такси, както 
и VAT, би било преимуще-
ство, макар че се предвиж-
да допълнително обучение. 
Прекрасни условия за ра-
бота и добро заплащане 
според опита и квалифи-
кацията. Кандидатствайте 
със CV и придружително 
писмо на : info@equitaxllp.
co.uk, tel. 02079935525

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на 
автомивка с настаняване, 
тел. 07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-
ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

( 1 8 1 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 
за работа и carpet cleaning 
subcontractors, необходими 
са добър английски, NIN и 
self-employed документи, 
тел. 07503978883 (от 9.00 
до 19.00 часа)

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

(187) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета 
в сферата на почистването, 
необходими са говорим 
английски и self-emloyed 
документи, добро заплаща-
не, тел. 078 866 674 99 (от 10 
a.m. до 7 p.m.)

ФРИЗЬОРСТВО, 

КОЗМЕТИКА
(180) Професионална 

фризьорка прави мъжко, 
дамско и детско подстриг-
ване, боядисване, кичури, 
официални прически, кола 
маска и вежди на приемли-
ви цени по домовете, тел. 
07533227610, Краси

(179) Маникюр, нок-
топластика, гел и акри-
лик, педикюр по домовете, 
цени по договаряне, тел. 
07872338923, Диди

САТЕЛИТНИ 

ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(180) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(180) Сателити – монтаж 
и настройка, пълен ком-
плект BULSAT COM (при-
емник LMB и чиния), на 
български цени, възмож-
ност за сключване на до-
говори, тел. 07835911937, 
02082576802, Мариян 

(181) БУЛСАТ КОМ и 
ITV – доставка и мон-
таж, сключване на до-
говори, промоционални 
цени до Нова година, тел. 
07756539296, KRASS SAT

КОМПЮТРИ И 

УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 
рекламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

(179) Поправка на лап-
топ и настолни компютри 
– инсталации, интернет, 
безжични мрежи, премах-
ване на вируси, посещения 
по домовете – Computera.
co.uk. Website дизайн - по-
сетете Bubata.com. Тел. 
02032398907; 07533428642

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

Търся 
момичета

и жени
за чистене
на къщи в 

Южен Лондон.
07799612053

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585
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(182) Поправка на на-
столни компютри и лапто-
пи, инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

ТРАНСПОРТНИ

 УСЛУГИ
(179) Извършваме транс-

портни услуги на : коли, 
мотори, каравани, пътни-
ци. Цени по договаряне, 
личен багаж и стоки – по 
£1/кг, при по-големи коли-
чества предлагаме отстъ-
пка. Обслужваме София, 
Перник, Дупница, Благоев-
град, Кулата и Петрич, тел. 
07703726389, 07894738741, 
02085370548

(182) Транспортни услуги 
до всички летища : Gatwick, 
Heathrow, Stanstead, Luton 
и т.н., транспортни услуги 
из Лондон и извън Лондон, 
цени по договаряне, тел. 
07915949183

ЛЕКАРИ 
( 1 9 1 )  Д - р  В а с и -

л е в  –  о п и т е н  л е к а р , 
специалист-невролог, тел. 
07792966069 

(179) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-

ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална 
помощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и ста-
ви, с акупресура масаж. 
Дипломиран масажист 
в The College of Chinese 
Medicine и член на Асоциа-
цията на акупунктуристите 
във Великобритания, тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

УРОЦИ
(179) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(181) Гледане на деца в 

Северозападен Лондон, 
тел. 07828081478, Лидия 
Петрова 

(188) Търся деца за гле-
дане, може и възрастни 
хора, Югозападен Лондон, 
тел. 07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(179) Събирам стара 

електронна техника за же-

лязо, който има, моля да се 
обади, тел. 07552355404

(185) Изкупувам коли 
не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(179) Продавам самоле-

тен билет за България, £80, 
полетът е на 21.12.2009, 
тел. 07800577229

(179) Продавам Rover 25, 
2001 г., в отлично състоя-
ние, на 42 000 мили, MOT 
- до декември, платена 
road tax до октомври 2010, 
£1150, тел. 07816843086

(190) Продавам 24 декара 
иглолистна и 24 декара 
широколистна гора в зем-
лището на с. Харваловци, 
община Елена, област Ве-
лико Търново. Подходящи 
за ловуване, на територия-
та на горите живеят вълци, 
зайци и лисици. Възможна 
е продажба поотделно или 
на части отдвете гори.

Цена 4990 лева на декар, 
тел. 07780671533

(179) Продавам гарсони-
ера 40 квадрата с 2 големи 
балкона, в добро състоя-
ние за живеене, намира се 
в Благоевград, кв. Еленово, 
тел. 07979993821

(180) Продавам апарта-
мент в Поморие на първа 
линия, с тераси, на 2  метра 
от морето, обзаведен, тел. 
07894016177

ДРУГИ
(182) Ако сте самотни, 

притеснени или имате 
някакъв проблем, здра-
вословен или от друг ха-
рактер, и не можете да се 
справите с него, обадете се. 
При нас можете да гледате 
също безплатно прекрасни 
християнски филми на 
български по цялата Би-
блия. Скъпи българи, Че-
стито Рождество Христово 
и Благословенна Нова Го-
дина ! Тел : 07900031491

(180) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Търся си мъж за секс, до 

40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome in 
London, a nice house to stay, 
English Lessons, U got it ? 
Coming to London to live 
and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 

College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you 
nice places in London. I am 
kind, honest, single, never 
married and romantic. Please 
email chicago7777@hotmail.
co.uk

Симпатичен, атлети-
чен и енергичен търси 
дама за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок 
и чистоплътен, добронаме-
рен (обръщам внимание) 
търси сериозна връзка с 
красива и интелигентна 
жена, умееща да уважа-
ва човека до себе си, тел. 
07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид раз-
влечения, разходки по всич-
ки забележителности на 
Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

- Benefit

07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериоз-
на връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, 
търси запознанство със 
жена, останалото ... вре-
мето ще покаже,  тел. 
07502407212

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г.  за 
съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и фи-
нансово подпомагане, тел. 
07501021465, Владо
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Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-
дини с подсигурена от мен 
работа, Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро поло-
жение, собствена къща в 
Лондон, общува лесно, че-
стен, учтив, с християнско 
вероизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. 
+ с цел връзка и евентуа-
лен брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон 
и подобряването на нивото 
на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 

noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятел-
ство, а след време и нещо 
повече, моля без обажда-
ния, ще отговарям само на 
смс-и на тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 

всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по 
домовете, full privacy, 078 
7700 5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 

25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо по-
вече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сери-

озни обаждания, 078 5526 
3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.80 p. / 1 кг.

ПРОДАВАМ 
САМОЛЕТЕН 

БИЛЕТ
ЗА БЪЛГАРИЯ, 

£80, полетът е 

на 21.12.2009, 
07800577229

те
л

.
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«Обвиняван съм в как-
во ли не и от кого ли не, 
но пред съвестта си съм 
чист. Не се срамувам от 
нищо», обяснява днес Ву-
цов. Въпреки че от няколко 
години той официално се 
оттегли от от футболната 
игра, мнозина специалисти 
все още предпочитат да се 
съветват с него. Доскоро 
БФС все още разчиташе 
на него при съставянето 
на програмите на нацио-
налния отбор за квалифи-
кациите. Опитът му при 
преговори с ръководители 
на чужди футболни феде-
рации често е безценен.

«Последния път бях об-

винен, че програмата на 
националите е много лоша 
и затова повече няма да 
се занимавам с подобни 
неща», ядосва се Вуцов. 
Но едва ли ще спази тази 
си закана, след като мал-
цина могат да се оправят 
по-добре от него с мате-
рията.

Всъщност бившият фут-
болист и треньор е една 
футболна енциклопедия. 
И до днес той помни име-
ната на играчите, с които 

е бил в един отбор или 
срещу които е играл. Още 
от началото на кариерата 
си в Габрово, по-късно в 
Пловдив и в София.

«Винаги съм бил буен 
и своенравен и често си 
патех от това. Като дете се 
забърквах във всякакви 
неприятности, но като 
футболист, макар и до-
ста твърд, бяха много по-
дисциплиниран», спомня 
си Вуцов, чиято кариера 
стартира като нападател. 
По-късно обаче се утвъ-
рждава като централен 
бранител. Утвърждава се в 
защитата на «Ботев» (Пд), 
където записва първите 

си мачове в «А» група. 
Именно там прави добро 
впечатление на шефове-
те на «Левски», които го 
привличат веднага след 
казармата.

«Дойдох с голямо жела-
ние, но бях и притеснен, 
тъй като по това време в 
тима играеха големи имена 
като Димитър Йорданов-
Кукуша, Стефан Абаджиев, 
Блаже Филипов, Йончо 
Арсов и други. По-късно 
към «Левски» се присъе-

диниха Христо Илиев-
Патрата, Сашо Костов и 
Георги Аспарухов, с които 
записахме успехи. Горд 
съм, че бях част от това по-
коление», разказва Вуцов. 
Именно Гунди става един 
от най-близките приятели 
на Вуцов. Двамата са заед-
но както в «Левски», така 
и в националния отбор. 
Затова и на Вуцов се нала-
га да съобщи на близките 
на Гунди за смъртта на 
нападателя: «Това е най-
черният ден в живота ми, 
никога няма да го забра-
вя.»

Докато е в «Левски», се 
забърква и в първия се-

риозен скандал - т.нар. 
«нивалинова афера». На 
«сините» предстои госту-
ване на «Олимпиакос» в 
Гърция и футболистите са 
посъветвани да си купят 
лекарството нивалин и 
да го продадат на добра 
цена там. Някой обаче 
издава заверата и част от 
участниците са задържани 
на границата. Останали-
те, сред които и Вуцов, 
пътуват до Атина и дори 
играят с гръцкия гранд. 

След завръщането в Со-
фия обаче няколко играчи 
са арестувани. Вуцов дори 
отнася 6 месеца условно.

Неприятностите продъ-
лжават и на световното 
в Англия, където защит-
никът си бележи красив 
автогол в мача с Португа-
лия. Тогава повечето хора 
в България настръхват 
срещу Вуцов, който е по-
срещнат «на нож» след 
завръщането на тима от 
Острова. «Признавам, 
че допуснах грешка, но 
не очаквах подобно от-
ношение», споделя днес 
бившият национал. Той 
никога няма да забра-

ви и едно друго 
завръщане - от мондиала 
в Мексико `86, където 
отборът ни за първи път 
прескочи груповата фаза. 
Следва обаче загуба от 
състава на домакините, 
след което тимът направо 
е разбит от критики, а в 
България мнозина искат 
главата на Вуцов, който е 
обвинен за неуспешното 
представяне. Самият той 
разкрива, че хора от ръко-
водството на федерацията 
са създавали интриги в 
тима и са се опитвали да 
го карат да пуска отделни 
играчи за сметка на други. 
Като цяло обаче именно 
Вуцов обира повечето 
негативи.

Въпреки това 3 години 
след това световно Ву-
цов отново е начело на 
тима, който е на път да 
се класира на европейско 
първенство. Стига се обаче 
до злополучния мач с Шот-
ландия в София, загубен 
от нашите с 0:1. Така на 
финалите на европейското 
отива Ирландия. Вбесен, 

селекционерът наплюва 
рефера и отнася 4-годишно 
наказание. То обаче не 
може да скрие факта, че 
именно Вуцов е дал път на 
много известни български 
футболисти. Сред тях е и 
най-големият му «фаво-
рит» Божидар 
И с к р е н о в , 
към когото 
б и в ш и я т 
т р е н ь о р 
н и к о г а 
не е крил 
симпатии-
те си.

Вуцов 

си навлича доста враго-
ве и заради близките си 
отношения със зетя на 
Тодор Живков - Иван 
Славков. Двамата винаги 
са били приятели и Ву-
цов никога не го е криел: 
«С Иван сме като братя, 
няма как да го предам.» С 
Батето той е близък още 
от началото на 70-те годи-
ни, когато Славков влиза 
в управата на «Левски». 
Двамата бяха заедно и по 
времето, когато Батето 
бе шеф на БФС, а Вуцов 
- изпълнителен директор 
на централата. 

Сега, вече на 70, Вуцов 
отделя повече време на се-
мейството си. На двамата 
си синове - юриста Руслан 
и по-малкия Велислав, 

който в момента е треньор 
на «Славия», на четири-
мата си внуци (двама от 
тях носят името Иван) и 
на съпругата си Катя. Но 
винаги ще остане един от 
символите на българския 
футбол.

“Не се срамувам от 
нищо», заяви една от 

най-култовите лич-
ности в родния фут-
бол - Иван Вуцов, 
при обръщението 
си към гостите, кои-
то беше поканил на 

тържеството по 
случай 70-

годишния си юбилей. Той 
бе уважен от близо 300 
души в зала «София» на 
елитния столичен хотел 
«Кемпински-Зографски».

На крака да почетат юби-
ляря дойдоха бившият 
президент на Р. България 
- Петър Стоянов, някогаш-
ните босове на Българския 
футболен съюз Димитър 
Ларгов и Иван Славков-
Батето, както и много фут-
болни деятели.

Поздравителни адреси 
бяха изпратени и от Георги 
Първанов и Бойко Бори-
сов. «Благодарен съм на 
близките, които са били 
до мен през цялото това 
време. Гордея се с тях и 
им се прекланям», заяви 
митичният габровец. 

СИМВОЛ НА БГ ФУТБОЛА

Отричан и обичан, Иван Вуцов си остава един от символите на най-популярната игра у нас

винен, че програмата на
националите е много лоша
и затова повече няма да
се занимавам с подобни
неща», ядосва се Вуцов.
Но едва ли ще спази тази
си закана, след като мал-
цина могат да се оправят

си мачове в «А» група. 
Именно там прави добро 
впечатление на шефове-
те на «Левски», които го 
привличат веднага след 
казармата.

«Дойдох с голямо жела-
ние но бях и притеснен

риозен скандал - т.нар. 
«нивалинова афера». На
«сините» предстои госту-
ване на «Олимпиакос» в
Гърция и футболистите са
посъветвани да си купят
лекарството нивалин и
да го продадат на добра

ви и едно друго 
завръщане - от мондиала 
в Мексико `86, където 
отборът ни за първи път 
прескочи груповата фаза. 
Следва обаче загуба от 
състава на домакините, 
след което тимът направо

Футболният кардинал Футболният кардинал 
отпразнува 70 годиниотпразнува 70 години

За някои той е най-голямото зло в българския 
футбол. Наричат го Сивия кардинал, който дърпа 
конците в най-популярната игра. За други той е 
един от най-големите ни специалисти. Една от 
най-противоречивите фигури в спорта в Бълга-
рия Иван Вуцов навърши в понеделник 70 години, 
огромна част от които са свързани с футбола. Бил 
е и играч, и треньор, и ръководител. Участвал е 
с националния отбор на световно първенство 
и като футболист - през 1966 г. в Англия, и като 
селекционер - през 1986 г. в Мексико. 

От тази година церемонията за “Спор-
тист на годината” има официален химн. 
Организаторите на събитието Нове АД 
Холдинг поръча създаването на автор-
ската песен, която се казва „Винаги”. 
Автор на текста е Явор Дедек, а музиката 
и аранжиментът са дело на Дани 
Милев.

Химнът ще бъде изпъ-
лнен в края на церемо-
нията, след обявяване 
на спортист номер 1 на 
България, от всички пев- ци - Миро, 
Теодор Койчинов, Еделина Кънева, Дани 
Милев бенд, Стрингс, Поли Генова и Бон-
бон. „Планираме през следващата година 

да запишем парчето в студио и да засне-
мем видеоклип към него. То е наситено с 
много емоционален заряд и всеки може 
да се слее с песента и да си спомни за нея, 
когато наблюдава издигането на триба-
греника при поредната спечелена титла 

за България. А също така и 
обратното - когато слуша 
песента, в съзнанието на 
човек изникват такива 
тържествени картини, 
които ни карат да се гор-

деем, че сме българи”, заяви по време на 
музикалната репетиция Христина Богда-
нова, ръководител на организационния 
екип за „Спортист на годината”.

Вуцов със 
семейството си

Спортистът 
на годината

С Иван сме като братя, 
няма как да го предам.

Миналата година  Миналата година  
Иван Вуцов издаде Иван Вуцов издаде 
автобиографичната автобиографичната 
си книга, си книга, 
озаглавена озаглавена 
«Истини  за «Истини  за 
живота  и футбола». живота  и футбола». 
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УЕФА спря правата
на  Антон Генов

ЛИГА ЕВРОПА

Рома победи ЦСКА с 3:0 насред 
Националния стадион «Васил 
Левски» в последния мач за двата 
тима в група «Е» от Лига Евро-
па. Така «вълците» окупираха 
първото място, а българският 
тим остана закотвен на дъното 
едва с една точка. 

Италианският тим излезе с 
половината си резерви, и макар 
и да личеше липсата на обигра-
ност, личеше си и класата на 

именития съперник, както и 
далеч по-голямата тактическа 
грамотност на гостите. Мачът 
започна равностойно, но силите 
на ЦСКА издържаха точно 25 
минути, а резултатът можеше да 
бъде и доста, доста по-трагичен. 
Възпитаниците на Любо Пе-
нев успяха да стигнат едва до 
няколко по-опасни удара от 
дистанция. 

Алезио Черчи откри резултата 

в края на първата част и отново 
той удвои след почивката. Дебю-
тантът за Рома в евротурнирите 
Скардина оформи крайното 
3:0 в самия край на сблъсъка. 
Докато Пенев не можеше да 
разчита на Маркиньос и Иван 
Стоянов, то Клаудио Раниери 
изобщо не доведе в София най-
големите си звезди: Франческо 
Тоти, Мексес, Вучинич, Тадей, 
Серджо и Жуан. 

УЕФА спря правата на българ-
ския съдия Антон Генов заради 
подозрение за участие в уреж-
дане на международен мач. Ев-
ропейската футболна централа 
взе решение да не назначава Ге-
нов да ръководи мачове между 
национални отбори, както и в 
срещи от Шампионската лига и 
Лига Европа преди разкриване-
то на повече подробности около 
разследването.

Според УЕФА има «видни 
примери за нередовни залози» 

Изпълнителното бюро на БФС на извънредно заседание реши 
да разформирова Съдийската комисия. «Решението за смяната на 
цялата комисия не е взето под натиск и беше подкрепено 100% от 
всички присъствали на заседанието», обясни президентът на БФС 
Борислав Михайлов. Дилемата била дали да бъде освободен само 
председателят Димо Момиров, или цялата комисия, но в крайна 
сметка решението било за всичките 7 членове. На заседанието присъ-
стваха президентът Борислав Михайлов, вицепрезидентите Йордан 
Лечков, Атанас Фурнаджиев и Михаил Касабов, както и членовете 
Наско Сираков, Гриша Ганчев и Емил Костадинов.

«През новата година ще има нова комисия. Но върху нея контролът 
ще бъде по-сериозен, а всеки месец председателят й ще се отчита. 
Членове на Изпълкома ще се срещат с нея», коментира шефът на 
БФС, който допълни, че лично ще се заеме с намирането на нов 
председател на съдиите. Името му ще бъде обявено до 18 януари 2010 
година, когато е следващото заседание на Изпълкома.

БФС разформирова 
Съдийската комисия

Боли ме, когато българите 
ме отписват, признава напа-
дателят

Българският нападател на 
Парма - Валери Божинов, 

Боли ме, когато българите

БОЖИНОВ:БОЖИНОВ:
В Италия повечеВ Италия повече
ме уважаватме уважават

се оплака от отношението на 
сънародниците си към него. 
Това стана ясно от интервю, 
което голаджията даде, докато 
се възстановява от травма. «Не 
мога да се оплача от интере-
са в Италия към мен. То се 
вижда. Отношението към мен 
винаги е било много добро. Аз 
съм българин, но тук хората 
ме ценят повече като човек и 
като футболист. Приятно ми е, 
но, от друга страна - ми става 
криво. В България има повече 

злоба и завист. Не уважаваме 
футболистите, които са стиг-
нали някакво ниво. Аз играя 
в Италия, не е най-доброто 
първенство, но е сред най-
силните. Не съм изненадан, 
виждате в какво нещо живеем 
ние, българите. Каква ни е 
държавата. Болно ми е, кога-
то прочета, че съм свършил с 
футбола. Честна дума. Обаче 
съм над тези работи. Не може 
всеки да харесва другия», 
допълни Божинов.

Нападателят лекува сравни-
телно лека травма и тренира по 
два пъти на ден, за да бъде готов 
за мача срещу Рома през уикен-
да. Той продължава да твърди, 
че въпреки доброто представя-
не на Парма в Серия А досега 
(тимът заема 4-то място с 28 т., 
на 8 от лидера Интер), целта на 
отбора е да не изпадне.

по време на приятелския мач 
между Македония и Канада на 
14 ноември. Минаващият за най-
добър български рефер отсъди 
общо четири дузпи (по две за 
всеки отбор) при победата на 
Македония с 3:0 над Канада в 
Струмица. 

43-годишният Антон Генов е в 
листата на съдиите на ФИФА от 
1999 година насам. Миналият 
месец от УЕФА заявиха, че раз-
следват трима топсъдии във 
връзка с уредени мачове.

Легендарният треньор 
Димитър Пенев гостува в 
новото издание «Шоуто на 
Иван и Андрей» по Нова 
телевизия. Стратега от 
Мировяне, който изведе 

националния ни отбор 
до бронзовите медали на 
Световното първенство в 
САЩ през 1994 година, си 
припомни за шеметното 
американско лято. «Не 

ПЕНАТА:ПЕНАТА: Не са 
важни сексът 

и басейнът

Масов бой между фенове 
в центъра на София 
предхождаше последния 
мач на ЦСКА от Лига Европа 
срещу «Рома». Броени часа 
преди мача няколко десетки 
ултраси на «вълците» 
нападнаха заведение, в което 
се била събрала група от 
«червени» фенове. Римските 
запалянковци започнали 
да трошат стъклата 
на заведение в центъра 
на София близо до хотел 
«Радисън». Цесекарите не 
останали длъжни и след 
като излезли навън, между 
двете агитки се заформило 
масово меле, в което се 
използвали «оръжия» като 
колани, камъни, бутилки и 
дори пътни знаци и колчета 
за паркиране. Мелето е било 
прекратено от полицията, 
която подкарала римските 
фенове към стадион 
«Васил Левски». 

трябва да се хващате все за секса първо. 
Минаха 15 години оттогава. Нека нашите 
привърженици знаят, че тогава футболисти-
те бяха в Щатите с жените си. Това бяха же-
ните им, а не гаджета», натърти треньорът.

«Преди четвъртфинала с Германия дойде 
Бекенбауер и призна: «При вас е отлично, 
при нас са проблемите». Така беше. Не 
е важно, че е имало басейн. И през 1970 
година в Мексико бяхме в басейна, но 
завършихме 16-и от 16 отбора», призна 
Стратега. Запитан, дали смята да продължи 
с треньорството, чичо Митко изръси по-
редния си бисер: «Аз треньор отново? Не 
виждам какво лошо. Йохан Кройф почина, 
а след това стана селекционер на отбора 
на Каталуня!»

Преди няколко дни Пената призна в 
интервю, че се ослушва за оферти и нищо 
чудно през януари да поеме някой клуб.

Резервите на Рома изнесоха Резервите на Рома изнесоха 
евроурок на ЦСКАевроурок на ЦСКА
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БГ СПОРТ

 Министърът на физическото възпитание и спорта доц. Свилен 
Нейков награди в Музея на спорта двукратния олимпийски шампион 
по борба Боян Радев за цялостния му принос към българския спорт 
и за присъдения му от МОК медал «Пиер дьо Кубертен» за неговите 
изключителни заслуги към олимпизма. От своя страна Боян Радев 
подари на министър Нейков плакет, който е получил преди 30 
години, а Нейков обеща да го сложи в кабинета си.

Българският кану-каяк 
спорт навърши 85 години. 
Годишнината бе отбелязана с 
пищно тържество в новотел 
“Пловдив” в присъствието 
на над 130 гости - треньо-
ри, състезатели и медали-
сти. Церемонията отбеляза и 
55-годишнината от първото 
официално държавно първен-
ство, проведено в Бургас по 
правилника на Международ-
ната федерация по кану-каяк. 
Специален гост на събитието 
беше дългогодишният се-
лекционер на националните 
отбори, а сега изпълнителен 
директор на БСТ Дамян Да-

мянов.
През 1924 г. Българският 

народен морски сговор вна-
ся от Германия две спортни 
лодки русалки - «каяци», и с 
това се поставя началото на 
организирания кану-каяк като 
спорт у нас.

С «Честит юбилей» пред-
седателят на БФКК Васил 
Мирчев посрещаше гостите. 
Купата за първото място през 
2009 г. получи Локомотив 
(Русе), за второто място Дамян 
Дамянов пък връчи купата на 
домакините от клуб Тракия. 
«Животът ми е свързан с този 
спорт. Сега вече не мога да ра-

ботя по 24 часа за кану-каяка, 
но сърцето ми е при вас», 
каза Дамянов. Клуб Асеновец 
(Асеновград) получи приза за 
трето място, а с плакети бяха 
отличени и клубовете Хеброс, 
Левски и ЦСКА. Първите 
олимпийски медалисти Федя 
Дамянов и Иван Бурчин, 
първите световни шампиони 
Роза Боянова, Наташа Янакие-
ва, Величка и Мария Минчеви, 
както и първият и единствен 
български двоен олимпийски 
шампион Николай Бухалов 
(Москва 1980) бяха само част 
от 53-мата медалисти, чества-
ни на церемонията.

Дамян Дамянов получава купата за 
клуб № 2 през годината, през която 
бяха отличени домакините от 
Тракия на церемонията в чест на 
85-годишния юбилей на кану-каяк у нас

Българският кану-каяк 
спорт навърши 85 години. 
Годишнината бе отбелязана с 
пищно тържество в новотел 
“Пловдив” в присъствието 

мянов.
През 1924 г. Българският 

народен морски сговор вна-
ся от Германия две спортни 
лодки русалки - «каяци», и с 

ботя по 24 часа за кану-каяка, 
но сърцето ми е при вас», 
каза Дамянов. Клуб Асеновец 
(Асеновград) получи приза за 
трето място, а с плакети бяха 

Кану-каякът отбеляза 85 годиниКану-каякът отбеляза 85 годиниЧетири 
гребни спорта 

ще развива 
федерацията
Четири нови гребни спорта 

започва да развива родната 
федерация по кану-каяк, решиха 
делегатите на Общо събрание. 
Това са рафтингът, водното 
поло, драгон боут и воден сла-
лом. Те обаче няма да харчат от 
бюджета на федерацията, а ще 
бъдат финансирани по специ-
ални програми за развитие, 
защото водният слалом е и 
олимпийска дисциплина, пояс-
ни председателят на БФКК Васил 
Мирчев. Централата единствена 
представлява тези спортове у 
нас, тъй като е член на между-
народните асоциации и БОК. 
Променен бе и уставът, като се 
закрива длъжността генерален 
секретар. Вместо нея ще има 
заместник-председател. 

Волейболният ЦСКА на-
дигра с 3:2 (25:21, 21:25, 
25:19, 16:25, 15:9) гейма Уни-
каха Алмерия и постигна 
втора победа в Шампион-
ската лига. Това е втора по-
редна победа в престижния 
турнир за «червените», след 
като миналата седмица уда-
риха и бившия европейски 
шампион Тур, също с 3:2 
гейма. Българският отбор на 
два пъти повеждаше в геймо-
вете, но испанците успяваха 
да се върнат. Изключително 
силна игра показа младият 
Теодор Тодоров, както и 
опитният разпределител 
Николай Иванов.

В тайбрека «червените» 

поведоха с 8:5 и това бе реши-
телният момент в срещата, 
спечелена с 3:2. «Сега нямах-
ме възможност да спечелим с 
3:0, защото играхме по-слабо 
от миналия път. Бяхме и 
нервни. Все пак апетитът 
идва с яденето и сега мислим 
за други работи. За пореден 
път обаче показахме добра 
психология.» «Важно е да 
знаем какви сме и какво 
можем. Шампионската лига 
е училище за нас. Ако имаме 
шанс за още една победа - 
това вече ще бъде нещо дру-
го. В Самоков се чувстваме 
като у дома си», заяви старши 
треньорът на «червените» 
Александър Попов. 

вете, но и
да се върн
силна игр
Теодор Т
опитния
Николай 

В тайбр

ЦСКА с втора победа във ЦСКА с втора победа във 
волейболната Шампионска лигаволейболната Шампионска лига

“Армейците» надиграха с 3:2 гейма Уникаха Алмерия

«Рома» пристигна без 
част от звездите си в 
София, но титулярите 
на тима поддържат 
форма, дори когато са 
в почивка. Капитанът 
на «вълците» Франческо 
Тоти и халфът Даниеле де 
Роси (с маската) облякоха 
екипа на баскетболния 
«Лотоматика» за 
благотворителен мач, 
средствата от който 
отидоха за борбата 
с глада в света. 

Договорът за финалния мач 
за световната шахматна корона 
между шампиона Вишванатан 
Ананд (Индия) и претендента 
Веселин Топалов бе подписан в 
Министерския съвет. На цере-
монията присъства министър-
председателят Бойко Борисов 
- патрон на двубоя през април 
2010 г.. Той гарантира държавата 
да осигури 3 млн. евро за про-
веждането му, от които 2 млн. са 
награден фонд. Преди подписва-
нето на договора премиерът се 

срещна с президента на ФИДЕ 
Кирсан Илюмжинов. 

«За 140 години шахмат в света 
е имало 19 такива мача и всички 
са се превръщали в исторически 
събития като например срещата 
Спаски - Фишер в Рейкявик», 
изтъкна премиерът и подчерта, 
че шампионът е представител 
на държава с един милиард на-
селение и мачът ще има изклю-
чителен отзвук в Индия и в целия 
свят. «Още отсега нека пожелаем 
успех на нашия шахматист», 

завърши Борисов. 
«Решението за провеждането 

на мача в София не е случайно. 
България вече е велика сила в 
шахмата, защото има двама све-
товни шампиони - Веселин То-
палов и Антоанета Стефанова», 
изтъкна Илюмжинов, президент 
и на автономната Република 
Калмикия. 

Решението София да бъде до-
макин беше взето единодушно 
на 80-ия конгрес на ФИДЕ в 
Гърция.

Подписаха договора за мача Ананд – Топалов
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Когато котките мируват, 
Когато котките мируват, 

мишките палуват...
мишките палуват... Басейн с рибки

Басейн с рибки ПаркингПаркинг

Какво означават брачните халки?
- Начален резултат 0:0.Едва ли има жена, която не 

си задава въпроса каква е и за 
каква я мислят останалите. 
Това е въпрос и на самочув-
ствие. Нашата собствена 
преценка невинаги е точна - в 
нея качествата или са над-
ценени, или подценени. Този 
тест ще ви даде възможност 
да се доближите малко по-
вече до истината.

1. Понякога ви се случва:
а) да се обърнете след ня-

кой секси мъж на улицата;
б) да следите гаджето си;
в) да флиртувате с някого.
2. Когато сте влюбена, сте 

склонна:
а) да му се обаждате по 

няколко пъти на ден;
б) да стоите с часове до 

телефона;
в) да му се изтърсите из-

ненадващо на гости в необи-
чайно време.

3. Когато сте нещастна:
а) се обаждате на приятел-

ка през нощта, за да изплаче-
те болката си;

б) правите основно почи-
стване на дома си;

в) изключвате телефона и 
киснете с часове във ваната.

4. Според вас за един 
мъж е най-важно:

а) да има приятен външен 
вид;

б) да ухае приятно;
в) да има нежна кожа.
5. Като цяло ви е трудно:
а) да показвате чувства, 

които не изпитвате;
б) да сте сигурна в чув-

ствата си;
в) да прикривате чувствата си.
6. В отношенията ви с 

мъжете:
а) най-често сте били изо-

ставяна;
б) кажи-речи, разделите са 

поравно;
в) винаги вие сте скъсвали 

първа.
7. В сексуално отношение 

се чувствате добре с един 
мъж:

а) още от първата нощ;
б) едва след няколко ме-

сеца;
в) след няколко дни.
8. В компания не се чув-

ствате комфортно, когато:
а) някоя друга е в центъра 

на вниманието;
б) ви задават прекалено 

много въпроси;
в) съседът ви не ви обръща 

внимание. 
ОТГОВОРИ:
Ако имате най-много от-

говори А: Вие сте склонни 
към непрекъснато недовол-
ство. Имате едно-единствено 
желание: на първо място - да 

бъдете обичана и едва след 
това да обичате. Страхувате 
се да не изгубите любовта 
си. Неспособна сте да бъдете 
сама и чувствате нужда не-
прекъснато някой да ви под-
крепя и насочва. Готова сте на 
всякакви компромиси. Сексу-
алните ви желания и импулси 
са много силни и привнасяте 
доста много еротика във 
всекидневието си.

Ако имате най-много от-
говори Б: При вас удовол-
ствието неизменно е свърза-
но с чувство за вина. Трудно 
е да бъдете водена и да се 
доверявате, да не говорим 
въобще за критики. Често ви 
обвиняват, че се смятате за 
единствено правата. Всъщ-
ност имате свои навици и 
мразите промените, изне-
надите и импровизациите. 
Вечно сте недоволна от себе 
си и проявявате склонността 
да изисквате прекалено мно-
го от другите и да ги вините 
за проблемите си. Малко сте 
стереотипна в подхода си към 
удоволствията и обикновено 
ви привлича един и същи тип 
мъже. Не сте от тези, които 
имат едновременно няколко 
партньори. Е, имате моменти 
на непукизъм и периоди, в 
които постъпвате, както ви 
скимне, без да се интересу-
вате от последиците.

Ако имате най-много от-
говори В: Необходимо ви е 
постоянното одобрение на 
околните. Живеете с грижа-
та да сте харесвана. Отно-
шенията ви имат за основа 
съблазняването - облекло, 
поведение и грим, чрез които 
се опитвате да сваляте мъже-
те и/или да ги предизвикате 
към това. В същото време 
се опитвате да покажете, че 
сте равна на мъжете, и се 
ангажирате с мъжки дейно-
сти, в които правите опити 
да ги победите. В работата и 
личния си живот се стремите 
към силови взаимоотноше-
ния. Независима, егоистично 
настроена и агресивна, вие 
лесно поемате инициатива  
и ставате закрилница на дру-
гите. В интимния си живот 
се стремите към непости-
жими или прекалено слаби 
мъже. В леглото обикновено 
сте много комплексирана и 
предпочитате да останете 
пасивна или претендирате, 
че сте прекалено освободе-
на. В същото време сте доста 
директна, правите много 
секс, като не мислите за дру-
го, освен за собственото си 
удоволствие.

Каква сте вие?
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Важни телефонни номера и адреси

Катаджия спира автомо-
бил, превишил скоростта:

- Закъде сте се забързали 
толкова? - пита той шо-
фьора.

- Вкъщи. Посрещах нова 
година с приятели и се 
позабавих. Жена ми се 
сърди.

- Но сега е месец май...
-  Именно,  з атов а  и 

бързам.
****

Телефонен разговор в на-
вечерието на нова година:

- Ало, застрахователна-
та компания? Извинете, 
можем ли да застраховаме 
дома си по телефона?

- Не, това е невъзможно. 
Сега ще ви изпратим свой 
представител, който ще 
сключи договор с вас.

- Добре, само го пратете 
по-бързо, защото елхата 
вече догаря, а килимът за-
почва да пуши.

****
Телефонна анкета на 1 

януари сутринта:
- 2% отговорили с «Да»,
- 3% с «Ало»,
- останалите 95% се за-

труднили да отговорят.
****
31 декември. Момченце 

звъни в Бърза помощ:
- Елате бързо, татко се 

побърка. Облече червен 
халат и на всички разпра-
вя, че е Дядо Коледа.

****

Двама приятели се сре-
щат на 1 януари:

- Как посрещна Нова 
година?

- Не знам, още не са ми 
разказали...

****
След новогодишния 

празник в детската градина 
баща говори на сина си:

- Сине, ти си вече голям, 
трябва да ти кажа истината 
- няма Дядо Коледа. Това 
бях аз.

-  Знам,  знам.  На ли 
щъркелът също си ти...

****

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Татко, познай кой влак 
закъснява най-много!

- Кой, сине?
- Този, който обеща да ми 

подариш още за миналата 
Нова година.

****
Празнуването на Нова 

година - това е вечеря, 
завършваща със закуска...

****
Този Дядо Коледа всичко 

обърка - оплаква се дона-
борник, току що получил 
повиквателна. 

- Защо? - пита го негов 
приятел.

- Преди 15 години си по-
исках военна униформа. А 
той чак сега ми я дава!

****
Братче и сестриче правят 

снежен човек. Момчето 
казва:

- Вече е почти готов. Ще 
отида до кухнята, за да 
взема морков.

Сестрата:
- Два моркова вземи. Нос 

също ще му сложим.
****
Дядо Мраз, излизай! - 

викаха децата, свиващи се 
до тоалетната.

****
Първи януари. Телефо-

нен звън.
Мъж се надига и пита:
- Кой идиот звъни в 16 

часа през нощта?
****

Син на мафиотски бос 
пише писмо до Дядо Ко-
леда:

- Мили Дядо Коледа,
Ако ти е мил животът на 

скъпата ти майчица...

Катаджия спира автомо-
бил, превишил скоростта:

- Закъде сте се забързали 
толкова? - пита той шо-

януари сутринта:
- 2% отговорили с «Да»,
- 3% с «Ало»,
- останалите 95% се за-

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

Най-добре е под крилото на мама...

След играта «Кликни върху Дядо Коледа!», сега 
компанията Coca-Cola планира да изненада 
феновете за нова година с «Бекъпни Дядо 
Коледа!» и «Форматирай Снежанка!» 

Вечерта на 31 декември син предлага на майка си:
- Хайде, като стане 23:30, да започнем да викаме: 
Нова година! Нова година...
- Защо? - пита майката.
- Така съседите ще си помислят, че новата 
година е дошла при нас по-рано.
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Читателска поща
“БГ БЕН”

БГ ШОУ

Вие имате бизнес.
Направете му подарък.
Подаръкът на умния маркетинг. 
Предложете на всеки клиент, който идва във вашия 
офис, кантора, склад, ресторант, кафене 
безплатен брой на вестник БГ БЕН.

КАКВО ПЕЧЕЛИТЕ?
Възможност вашата услуга да бъде допълнително 
оценена с предложения бонус и полезна 
информация. Следващия път, когато клиентът 
потърси вестник БГ БЕН, вече 
ще знае със сигурност къде може да го намери.
Заявете бройката, която желаете да ви доставим 
на тел.: 020 8558 1731 или на 
e-mail: ekaydamov@bgben.co.uk

Мария Мария 
ИлиеваИлиева

яхна чарт яхна чарт 
в Сиднив Сидни

Мария Илиева вече е хит и в далечна 
Австралия. Красивата певица и амери-
канският DJ Кийт Томпсън достигнаха 
върха в класация на най-слушаната 
тамошна радиостанция с Truly. След 
като завладя чартовете в родния 
радиоефир, свежото лятно звучене на 
парчето явно се е харесало и в страна-

та, където Дядо Коледа пристига 
по бански. 

Музиката на Truly е дело на 
Кийт, който чува гласовитата 
дама и решава да напише пе-

сен специално за тях, двамата. 
За първи път сингълът е запи-

сан през 2008 г. в 
оригиналния си 
акустичен вари-
ант, аранжиран 
от Георги Янев. 
О тк а к то  се  е 
появил, хитът 
се радва на из-
ключителен ин-
терес от много 
чуждестранни 
диджеи, сред 
к о и т о  с а  и 
лидерите на 
лондонската 
клубна сцена 
Bass Monkeys. 
Парчето влиза 
в новия албум 

на Мария Илиева, в който 
тя е заложила на акустичен 
соул и вокален хаус. 

Джим Кер, легендарният фронтмен 
на рокаджиите Simple Minds, откри най-
младия си фен не къде да е, а именно 
в България. Малко преди грандиозния 
концерт на британците в НДК групата 
се срещна с 10 меломани, сред които 
и малчуганът. Кер се възхити на глас 
от новината, че детето вече слуша не-
говата музика.

Часове по късно шотландската бан-
да раздвижи поклонниците си още от 
първите минути. Публиката не спря да 
пляска, а ако феновете утихваха дори за 
малко, Кер веднага им подаваше сигнал 
за аплодисменти.

Джим Кер, легендарният фронтмен 
на рокаджиите Simple Minds откри най

Най-младият фен наНай-младият фен на
Simple Minds е българинSimple Minds е българин

Шампанско и два пакета 
ментови дъвки е поръчал за 
гримьорната си в НДК Али 
Кембъл от UB40. Музикантът 
пристига за първи път у нас 
за шоуто си на 20 декември. 
В бекстейджа на звездата ще 
има още минерална вода на 

стайна температура, лимони, 
натурални сокове черве-
на боровинка, портокал и 
ябълка, кафе и чай, съоб-
щават още организаторите 
от «Болкън Ентъртеймънт 
Къмпани». За бандата от 14 
музиканти ще са наредени 

шоколади, чипс, коняк, плюс 
червено вино, за да подгре-
ят за хита си Red Red Wine. 
Али Кембъл ще пристигне 
в България два дни пред-
варително, за да гостува в 
«Шоуто на Иван и Андрей» 
на 18 декември. 

ШампанскоШампанско
и дъвкии дъвки
за Али Кембълза Али Кембъл

Цветелина Бориславова и Миро бяха наградени 
като най-елегантните българи, според 30-членна 
експертна комисия и електронното издание Fashion 
lifestyle magazine. Двамата получиха наградите си на 
церемония в парк-хотел «Витоша». Сред отличените 
са още Диана Любенова и Димитър Бербатов, от са-
мото онлайн издание пък излъчиха Юлияна Дончева. 
Тя пристигна на партито със Станислав, новия мъж 
в живота си. 

Цветелина
Бориславова –

шик № 1
Музикалната компания Real 

Enterprices, оглавявана от експо-
ловинката на Азис Ники Китаеца, 
привлече в редиците си поред-
ното име в поп-фолк средите. 
Сексапилната брюнетка Ванина 
подписа договор с фирмата, убе-
дена от амбициите й да промени 

изцяло отношението на хората към 
жанра. Така в борбата срещу пред-
разсъдъците на българите вече се 
вляха такива «популярни» имена 
като Давид, Есмералда, Сиси и др., 
както и други лица, готови да до-
кажат, че с глас и визия у нас може 
да се успее. 

Ники Китаеца 
променя чалгата

Британците като никои други 
обичат да съставят класации, при 
това понякога и доста нелепи. От 
това се възползва най-големият 
интернет магазин за редки и труд-
нодостъпни книги на английски 
език. Той предложи на ползвате-
лите си да изберат най-странното 
издание на английски език. 

Безумни книги с рецепти, нео-
бичайни книги за животни, кни-
ги, които ще ви научат на най-
безполезните неща в живота, 
книги за най-веселите и редки 
хобита - читателите са били по-
молени да включат именно такива 
издания в класацията. В резултат 
е съставен списък на десетте най-
идиотски книги. 

1. «Англичаните: Хора ли са?» 
(The English: Are They Human?)

2. «Как да се научим да играем 
добре на кегелбан, като 

използваме самохипноза» (How 
You Can Bowl Better Using 

Self-Hypnosis)
3. «Еврейските майстори на 

шаха на пощенски марки» (Jewish 
Chess

 Masters on Stamps)
4. «Оригами от тоалетна хартия» 

(Toilet Paper Origami)
5. «Мъртвите питомци: Как да из-

пратим стилно малкия си приятел 
в

отвъдното» (Dead Pet: Send Your 
Best Little Buddy off  in Style)

6. «Как да направим коня си бом-
боустойчив» (Bombproof your 

Horse)
7. «Атомната война: Какво е тя за 

вас?» (Nuclear War: What's in 
It for You?)
8. «Библейските методи на лече-

ние за страдащите от синдрома на 
раздразнения стомах» (The Bible 

Cure for Irritable Bowl 

Syndrome)
9. «Инструкция по 

телепортация»(Teleportation: A 
How To Guide)

10. «Да рисуваме с черно. Ръко-
водство по готически интериор» 

(Paint it Black: A Guide to Gothic 
Homemaking)

Чи
1. «Англичаните: Хора ли са?» 

(The English: Are They Human?)
2 Ка а се а а рае

Syndrome)
9. «Инструкция по 

е е ор а я (T l portati A

ТОП 10 на най-странните ТОП 10 на най-странните 
книги на английски език:книги на английски език:


